
je zgornjevipavski časnik

Ajdovščina • Oktober 2005 • številka 38 • 7600 izvodov • cena 0 sit

»Bolje vrabec v roki 
kot golob na strehi«

Ali tako razmišlja slovenska 
politika? Glave vodilnih mož 
v slovenskih paradnih vele
podjetjih padajo kot domine. 
Še niti za eno v dosedanjem 
procesu nismo odkritosrčno 
slišali iz oblastniških krogov, 
da je padec politično motivi
ran, kot tudi ne v preteklih 
letih, ko smo imeli opraviti s 
povsem drugače orientirano 
vladajočo elito.
Pa tako razmišljanje, na

mreč, da za vsem stoji politi
ka, povsem upravičeno lebdi 
v zraku. Bo kadrovsko pod
hranjena pozicija zmogla s 
svojimi »vrabci« nadomestiti 
»golobe«, ki se selijo na ostreš
ja? Kaže, da ne!

Edenprepričljivejšihdokazov 
je direktorica Veterinarskega 
zavoda Republike Slovenije 
Vida Čadonič - Špelič, ki je 
povsem po politični liniji za
sedla, doslej na videz nepo
membno vodstveno pozicijo 
na državni ravni. Pojav lete
čih virusov jo je nenadoma 
pahnil pred teve kamere, kjer 
povsem nestrokovno, laično 
in neprepričljivo gruli o naši 
(nepripravljenosti na grož
njo, ki prihaja tokrat od zgo
raj, kamor pravzaprav nima
mo posebnega vpliva. Spodaj 
je doslej zmogla poskusiti po
zapreti kokoši. »Petelini« je 
zaenkrat še ne ubogajo, ker ni 
potegnila dovolj hitrih in do
volj ostrih potez, ki bi jih nje
ni strokovno dobro podkova
ni (kar veterinarji zagotovo 
so) podrejeni uspešno izvajali 
na t.i. terenu.
Kaj se bo zgodilo, če bodo za- 

kašljali vrabci v roki in golobi 
odleteli na jug?

Ivan Mermolja

Biti
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Strokovna ekskurzija 
Vipavskih vinarjev
Dvodnevne strokovne ekskurzije, ki je potekala 18. in 19. oktobra - v 
okviru mednarodnega projekta VINUM EST, se je udeležilo 50 vipav
skih vinarjev. Studijski ogled je bil namenjen spoznavanju dveh obmej
nih vinorodnih okolišev in njihovega vključevanja v vinski turizem.

se njihova tehnologija pridelave ne 
more kosati z našo, so nas prijetno 
presenetili s svojimi inovativnimi 
pristopi k trženju vina. Sami so na
mreč spoznali, da je medsebojno 
povezovanje ključ do uspeha. V kra
ju Oszku so tako zgradili skupno vi
noteko s pomočjo sredstev iz pro
grama Phare CBC, lastnih sredstev 
in sredstev lokalnih skupnosti.

Na Gradiščanskem v Avstriji, so 
udeleženci ekskurzije obiskali 
vinarje v Deutsch Schutzenu in 
si ogledali njihov pristop k trže
nju vin. Po obisku ene največjih

TVTa Madžarskem so naši vinarji 
i\| obiskali svoje kolege iz ob
močja županije Vas. Kljub temu, da

in najnovejših kleti na tem ob
močju, vinarstva »Schiitzenhof«, 
so naši vinarji obiskali vinoteko v 
Eisenbergu. Predstavnik njihove 
razvojne agencije jim je ob degusta
ciji vin predstavil tudi strategijo vin
skega turizma na Gradiščanskem. 
Ob pogovoru in izmenjavi izku
šenj, primerjavi turističnega razvo
ja na našem in njihovem območju 
ter predstavitvi naših in njihovih 
planov za naprej, so se rodile nove 
ideje in ambiciozni načrti. Verjetno 
zastavic EU na objektih naših vinar
jev ne gre pričakovati v tolikšnem 
številu kot na Gradiščanskem, kar 
pa ne sme zaustaviti smelih načrtov 
posameznih vinarjev. Kratek obisk 
parterjev v tujini se je zaključil z 
obiskom vinskega muzeja in vino
teke v Moschendorfu. Večina vinar
jev se je domov vrnila polna vtisov 
visoke kakovosti gradišanskih vin 
in visoke tehnološke opremljeno-

in pogledali v prihodnost, hkrati.« 
Spoznali so, da je tradiciji potrebno 
vdahniti čar novosti.

Spletni portal Vipavske doline: 
http://www.vipavska-dolina.si 

Vabimo vas, da na novo vzpo
stavljenem portalu Vipavske do
line predstavite svojo ponudbo in 
podate pobude za nove vsebine. 
Na Razvojni agenciji ROD bomo z 
veseljem sprejeli vaše pobude in 
predloge. Vabljeni!

Tanja Furlan

Vinski hrami Vipavske doline
I • I v • vmed martmom m božičem

T etos, sedmo leto zapored bodo ponudniki zgornje Vipavske vin- 
-Lske ceste v svojo sredino vabili od 11. novembra do 18. decem
bra. Ob koncih tedna se bodo predstavili vinarji in njihova naselja s 
svojo vinsko, kulturno in umetniško ponudbo. Prižgana petrolejka 
in šop bršljanovih vejic bodo še posebej označili vipavske domačije, 
ki vabijo na pokušino vin. Vrata svojih hramov bodo v času trajanja 
prireditve odprli vinarji iz vasi: Gradišče pri Vipavi, Brje, Gaberje, 
Lozice, Vrhpolje, Duplje, Vrtovin, Črniče, Selo, Goče, Slap, Velike 
Žablje, Lokavec, Planina, Orehovica, Podbreg in Podnanos.

V okviru spletne strani Razvojnejagencije ROD je za namen ogla
ševanja prireditve oblikovana internetna stran s podatki o termi
nih dogajanj v posameznih naseljih in opisom programa prireditve 
(http://www.ra-rod.si/hrami05).

sti njihovih kleti. Nekdo od udele
žencev je rekel: »V samo dveh dneh 
smo doživeli izkušnjo preteklosti

Centralna brez peči prijetno greje
Težko bomo ovrednotili energije, ki so se sprostile ob nastanku vesolja. Veliki pok je bojda oddaljen od nas 40 miljard let, tako da je orodij in besed za kvalitetne meritve pre
malo, ovir v glavi pa preveč. Kakorkoli že, kot toplokrvna bitja energije potrebujemo, da ne bi „zmrznili" v kakem kotu, moramo vzdrževati telesno temperaturo. Pri tem nam 
izdatno, že odkar se zemlja vrti, pomaga naše sonce. Ko je pri nas, na severni polobli zima, ko smo pač na nagnjeni zemlji bolj daleč od sonca kot sicer, in ko zato zaveje mrzla 
burja - praznimo naše kašče - sonce se je spravilo tudi v žito, krompir in svinjsko mast. In ko vržemo poleno v peč, moramo vedeti, da tudi drevo brez sonca ne bi zraslo.

Ooncu se torej lahko zahvalimo za nafto, 
Oplin, les in premog. Tudi za elektriko, 
če ta nastane na turbinah, ki jih poganjajo 
reke. Sonce povzroča izhlapevanje in prena
šanje ogromnih vodnih gmot, katerih padce 
v elektrarnah izkoriščamo. Zgodba vetrnih 
elektrarn je podobna. Sodobne atomske 
elektrarne so mala sonca - v njih sicer ne iz
koriščamo sončne energije, pač pa sončevo 
metodo - cepitev atomov ter njihovo združi
tev. Zmanjšana masa urana zgori v energijo, 
ki nam pomaga zavreti ogromne parne ko
tle. Toliko o soncu.

Za elektrarne na bibavico - na plimo in 
oseko, se zahvalimo luni, ki s svojo privlač
nostjo dviga in spušča oceane, za prijetno 
namakanje v toplicah, v termalnih bazenih, 
pa se moramo zahvaliti naši Zemlji. Ta nas s 
svojo magmo - gorečim planetarnim jedrom 
tudi greje. Ob izbruhih vulkanov za odtenek 
preveč. Grobokopi nam lahko povedo, da je 
ob hudih zimah v naših krajih težko izko
pati grob. Vlaga oz. voda na površini zemlje 
zmrzne in prvih pol metra skorje je potrebno 
zmrznjeno zemljo izklesati. Naprej gre lažje. 
Zemlja ima na metru in pol globine konstant

no temperaturo + 8 stopinj Celzija. Energije 
je v zemljini skorji torej na pretek.

Kako izkoristiti geotermalno energijo za 
katero ti nihče konec meseca ne pošlje pol
ožnice, pa nam je povedal samostojni pod
jetnik, kovinar, dolga leta prva violina ajdov
skega nogometa, Bojan Doljak iz Lokavca pri 
Ajdovščini:

„Po koncu lanske kurilne sezone sem se 
zaradi zastarelosti centralne kurjave in pora
be treh ton kurilnega olja odločil renovirati 
ogrevanje stanovanjske hiše. Kolebal sem 
med zemeljskim plinom in toplotno črpalko. 
Za slednjo sem se odločil, ker je ekološko bolj 
primerna. Pri podjetju Knut d.o.o. iz Turjaka 
sem naročil ogled in izdelavo ponudbe z vse
mi energetskimi izračuni in ker imamo za 
hišo 500 kvadratnih metrov parcele smo va
njo izkopali 350 metrov dolg krožni kanal, ( 
širina 80 cm in globina 130 cm ). V kanal smo 
položili 700 metrov alkaten.cevi premera 40 
cm, jo napolnili z vodo in glukolom ter zasu
li. Voda po cevi kroži in prihaja v kurilnico v 
hišo, kjer na toplotnem kolektorju, izmenje
valcu odda svojo toploto. Ohlajena se vrača na 
svojo 700 metrov dolgo pot, kjer se ponovno

ogreje. Toplotna črpalka tako segreje vodo v 
radiatorjih do 62 stopinj celzija. Za dogreva- 
nje vode v sistemu imam v bojlerju še elek
trični grelec, ki pa se v naših severnoprimor
skih razmerah ne bo dosti vklapljal. Sistem je 
računalniško voden, toplotna črpalka je šved
ske izdelave, dobil sem pet letno garancijo in 
vse skupaj dela skorajda neslišno. Naslednje 
leto bom še dodatno izoliral tri fasadne stene 
hiše, tako da bo zadeva kompletno rešena. Že 
sedaj sem zadovoljen.” Bojan predvideva, da 
se bodo z ženo Bojano in taščo Slavko na 200 
kvadratnih metrih stanovanjske hiše ogrevali 
občutno ceneje: “ Namesto 600 tisočakov za 
kurilno olje na zimo bom porabil slabih 200 
tisoč. Računam, da se mi bo investicija, ki ni 
bila majhna ( 3 mio sit ) povrnila v sedmih, 
osmih letih. Baje bom dobil naslednje leto 40 
% investicije povrnjene od države, ker gre za 
ogrevanje z obnovljivim virom energije, ki ne 
obremenjuje okolja.”

Vzpodbudno zgodbo končajmo kjer smo jo 
začeli - sonca in toplote je na celem svetu za 
vse dovolj. Bolje je, da pri porabi le te, nismo 
odvisni od orkanov in kavbojcev iz Teksasa.

foto in tekst tnt

IZGALI 
O LUČI.

Nova trgovina
z elektromaterialom v Ajdovščini.

KARIN
ELEKTROTRGOVINA ŠKAPIN AJDOVŠČINA
Vipavska cesta 4, 5270 Ajdovščina, tel.: 05 364 41 67

ELEKTRO ŠKAPIN VIPAVA
Vojana Reharja 1, tel.: 05 367 13 70

SALON 
KERAMIKE IN 
KOPALNIŠKE 
OPREME

AKCIJSKE CENE 
določenih vrst ploščic 

Vse za opremo kopalnic 
(kadi, armature masažne kadi, 

tuš kabine..) 
Strokovno svetovanje 

Ugodni plačilni pogoji 
Možnost ureditve kredita 

Urnik:
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Avtoelektrika na Predmeji
V ponedeljek, 3. oktobra, so na Predmeji s slovesnostjo zagnali v pogon obrat Iskre Avtoelektrike, 
kjer je delo dobilo 16 ljudi, bo do konca letošnjega leta jih bo v obratu redno zaposlenih 21 ljudi, do 
leta 2009 pa nameravajo v obratu zaposliti 42 ljudi, predvsem brezposelnih žensk iz okolice, kjer 
je še kako težko najti redno zaposlitev. Slovesnost je obiskal tudi župan Občine Ajdovščina, Marjan 
Poljšak, ki je povedal, da je ponovni zagon obrata izjemno prijazno dejanje do obstoja podeželja, 
konkretno Predmeje ter da je človeški faktor igral pomembnejšo vlogo od ekonomske računice.

/^Vbrat Iskre Avtoelektrike je na 
Predmeji deloval do leta 1992. 

Od takrat dalje so iskali primerno 
dejavnost, ki bi jo lahko opravljali 
obstoječi delavci. Obrat je bil dan 
v najem, s pogojem zaposlitve biv
ših delavcev, vendar se najemnik 
tega dela pogodbe ni držal.

V zadnjih letih si je podjetje 
Iskra Avtoelektrika prizadevalo, 
da bi na Predmeji začeli z redno 
proizvodnjo za lastne potrebe.

Objekt so obnovili in obrat uspo
sobili za proizvodnjo statorjev 
za BLPM motorje, alternatorje in 
AC motorje, za vse vrste operacij 
(navijanje, lakiranje, barvanje). 
Hkrati je bilo ustanovljeno novo 
podjetje Vibeks d.o.o., z namenom 
proizvodnje statorjev za potrebe 
Iskre Avtoelektrike v proizvod
nem obratu na Predmeji.

Delo trenutno poteka v eni iz
meni, z nabavo dodatnih strojev

pa se bo lahko povečalo na dve iz
meni. Iskra Avtoelektrika trenut
no proizvede 500.000 enosmer
nih motorjev letno. Potreba po 
tovrstnih izdelkih se iz leta v leto 
povečuje, tako kot potrebe po sta- 
torjih. Podjetje celotno proizvod
njo električnih motorjev proda na 
svetovnih trgih in namerava v na
slednjih letih postati vodilni pro
izvajalec DC motorjev v Evropi.

Pripravila s.h.

bazenaObnova zimskega
,V sredo, 12. oktobra ob 9.00 je v sejni sobi Občine Ajdovščina potekal podpis pogodb med uprav
ljavcem zimskega bazena. Zavodom za šport Ajdovščina, izvajalcem del, podjetjem Primorje iz 
Ajdovščine ter Občino Ajdovščina, ki zagotavlja sredstva za izvedbo obnove.

Fructal odprtih vrat
Fructal je 9. oktobra odprl svoja vrata. Čez dan so s strokovnimi vod
stvi pospremili čez petdeset skupin oz. skoraj 800 obiskovalcev po 
tovarniških obratih, ki so se lahko tudi okrepčali s sokovi (viljamovke 
niso točili ), otroci so bili obdarovani z baloni, sadnimi rezinami ter 
sokovi. Jabolka, ki so jih tisti dan spreminjali v jabolčni sok, so bila 
prava. Zeleno zrela in prijetno dišeča. Konzumna, bi rekli tisti, ki lju
bijo tujke, sami dodajmo, da so bila taka, da bi jih lahko spravili v 
shrambo za zimo - lepa in okusna. Kakor so Fructalovi sokovi.

Tnvesticija v vrednosti 158.29- 
A4.982 tolarjev obsega prenovo

zimskega bazena skupaj s pre
novo strehe, bazenske tehnike, 
ogrevanja, zračenja in delno ob
novo fasade Športnega centra 
Police.
Občina Ajdovščina bo za pre

novo prispevala 93.577.642 tolar
jev, Ministrstvo za šolstvo, zna
nost in šport 21.020.000 tolarjev, 
40.000.000 tolarjev bo prispeva

la Fundacija za šport, Zavod za 
šport Ajdovščina pa bo iz lastnih 
finančnih sredstev dodal 3-69- 
7.340 tolarjev.
Trenutno se izdelujejo projekti, 

prenova vključuje tudi pridobi
tev uporabnega dovoljenja, zim
ski bazen pa bo uporabnikom na 
voljo prihodnjo jesen.

Pripravila S.H.

Logistični center v Ajdovščini
6. oktobra je bil v prostorih Občine Ajdovščina organiziran sestanek, ki so se ga na povabilo ajdov
skega župana udeležili predstavniki Ministrstva za obrambo Republike Slovenije, Ministrstva za no
tranje zadeve. Civilne zaščite Republike Slovenije, Uprave RS za zaščito in reševanje. Uprave RS za 
civilno letalstvo. Izpostave Uprave za zaščito in reševanje Nova Gorica, Gasilsko reševalnega centra 
Ajdovščina, Prostovoljnega gasilskega društva Ajdovščina, Aerokluba Josip Križaj ter Civilne zaščite.

/'■'Vbčinska uprava je skupaj z g.
Ivom Boscarolom, pobudni

kom ideje o Logističnem centru 
Ajdovščina, prisotnim predstavila 
idejo o gradnji logističnega centra 
na letališču v Ajdovščini, predlog 
njegove prostorske umestitve ter 
okvirne stroške za izgradnjo komu
nalne infrastrukture.

Ugodna geografska lega in obsto
ječe letališče nudijo možnost loci
ranja regijskega logističnega centra 
z naslednjimi programi: logistični 
center Slovenske vojske za letalsko 
enoto, regijsko skladišče civilne za
ščite, gasilsko reševalni center, poli

cijska postaja, heliodromska baza, 
prostori prostovoljnega gasilskega 
društva. Z izgradnjo logističnega 
centra s 24 urno gasilsko službo, bi 
bili izpolnjeni tudi pogoji za prido
bitev statusa mednarodnega letališ
ča, kar bi izboljšalo pogoje za širje
nje zasebne letalske proizvodnje ter 
nudilo poslovni servis gospodar
stvu regije.

Z izgradnjo logističnega centra bi 
občina poskrbela za pogoje skupne
ga delovanja regijskih in občinskih 
služb zaščite, reševanja in pomoči v 
primeru naravnih in drugih nesreč, 
hkrati pa bi vitalni prostor mesta v

bivši vojašnici Srečko Kosovel spro
stila za vzgojno izobraževalne in 
druge centralne dejavnosti.

Prisotni so se načeloma pozitivno 
opredelili do predstavljenega pro
jekta ter podali svoje pripombe, po
goje in predloge.

Ob koncu je župan Marjan Poljšak 
povzel razmišljanja ter oblikoval 
sklep, da vsi potencialni uporabni
ki v zadostni meri podpirajo idejo 
o izgradnji Logističnega centra 
Ajdovščina, da bo lahko obravnavan 
kot samostojna točka na naslednji 
seji Sveta Občine Ajdovščina.

sh

Pošta v prostorih SDK
Že od 1999 leta so se vrstili napori in usklajevanja med Pošto Slovenije, Telekomom in Občino, kako pre
urediti prostore centralne ajdovske pošte, da bi le-ti odgovarjali sodobnim potrebam potrošnikov poštnih 
storitev. Pisemskih pošilk je namreč vedno manj, paketnih dostav ter obsežnih dostav nenaslovljenih 
tiskovin pa vedno več. Po končno uspešnem dogovoru so se ta teden priprave na obnovo le začele.

A Tar ko Simič, direktor poštne 
1VJL poslovne enote Nova Gorica 
zadovoljno razlaga: “ Po obnovi, ki 
bo trajala do 30. junija 2006 bomo 
poslovali namesto na sedanjih za
starelih 186 m2 površin na 373 
m2. Namesto sedanjih treh delo
vnih mest oz. “okenc” za uporab
nike, bomo imeli šest univerzalno 
urejenih “okenc” za občanke in 
občane. Sedanja pošta je bila res za
starela, tako “močno mesto” kot je 
Ajdovščina,pa si zasluži boljše poš
tne storitve. Sicer ne majhna inve
sticija - 243 mio SIT, je tako povsem 
na mestu.” Dodajmo da bo do dru
ge polovice naslednjega leta svo
je prostore obnovil tudi Telekom

Slovenije ter Okusov bar na „bivši 
avtobusni", tako da bo glavna ajdov
ska ulica vsekakor pridobila prijaz
nejši videz.

„Začasno smo se preselili v pros
tore bivše SDK, nasproti spomeni
ka, sto metrov višje, kjer bomo po
slovali po ustaljenem urniku - vsak 
dan od 8.00 do 19.00, ob sobotah 
do 13-00 ure. Občanke in občane 
prosimo za razumevanje, za more
bitne nevšečnosti se opravičujemo 
že vnaprej. Še posebej invalidom, 
ki jim na začasni lokaciji nismo 
uspeli urediti ustreznega dostopa. 
Smo pa na fasado montirali zvonec, 
ki prikliče uslužbenca pošte, ki bo 
gotovo rad pomagal." mt

\ mpak to že itak vemo vsi. 
ŽJLZakaj potem dnevi odprtih 
vrat in prepričevanje prepriča
nih? Verjetno zato, da bi se spom
nili kvalitetnih surovin, urejeno
sti in tehnološke sodobnosti ter 
izrazite čistoče, ki so dejanske 
lastnosti fruktalove predelave, 
tudi tedaj, ko polnimo nakupo
valne vozičke s sokovi. Da imajo 
sokovi konzervanse, torej ke
mične dodatke, ki preprečujejo 
vretje oz. gnitje sladkorjev, nam 
lahko da vedeti, da je taka prede
lava pomanjkljiva, da ne rečem 
oporečna. Kaj takega se verjetno 
Fructalu ne more zgoditi - delav
ci v skafandrih, embalaža ki na
stane ( se napihne ) tik preden se 
v plastenko napolni sok, avtoma
tiziran ter računalniško voden 
proces, nadtlačno prezračevanje 
proizvodnih hal ter nenazadnje - 
stalno kontrolirana izpodčaven- 
ska, „najboljša voda na svetu" so

dejstva na katera se lahko spom
nimo ne samo v nakupovalnih 
centrih, pač pa tudi v gostinskih 
lokalih, ko naročamo mineralno 
vodo. Kdo je navadil gostince, 
da v kozarcu mineralne vode 
okopajo rezino limone, ne vem. 
Tudi ne vem, če so limono oprali 
v vodni pari, kakor ne vem, če so 
si pred rezanjem limone na rezi
ne temeljito umili roke in orodje 
za rezanje. Še manj vem, kaj se je 
z limono dogajalo prej - kdo in 
kako jo je obral z limonovca, kdo 
in kakp jo je prebiral v skladišču 
predno jo jo naložil na ladjo, kdo 
jo je raztovoril, spravil v skladiš
če v luki, zatem pri veletrgovcu 
ter v priročnem skladišču trgovi
ne, ter kako je bila dana na poli
co, s katere jo je gostinec odnesel 
svojemu gostu v pokušino. Vsi ti 
pomisleki odpadejo, če si privoš
čimo modro stekleničko. Modra 
odločitev. ( foto in tekst mt)

iJt NOVICE S TIC AJDOVŠČINA

www.tic-ajdovscina.si
... je naslov spletne strani Turistično informacijskega centra 
Ajdovščina, na kateri boste našli obilo informacij o turistični, pri
reditveni ponudbi Ajdovščine, poleg tega pa še marsikaj zanimi
vega. Postavitev spletne strani je financirala Občina Ajdovščina, 
urejena pa je na način, da je mogoče kadarkoli spreminjati in 
dodajati podatke in fotografije.

Otran je namenjena vsem: po- 
Otencialnim obiskovalcem 
Ajdovščine in tudi vam, doma
činom, saj je na njej objavljeno 
mnogo aktualnih informacij. Da 
je živahna, govorijo tudi rubri
ke kot so »povejte vi« (forum) in 
»mnenja« (anketa).

Vabimo vas, da si stran ogledate, 
da odgovorite na anketno vpra

šanje, poklepetate na forumu, 
predvsem pa, da na elektronski 
naslov TlC-a sporočite vse vaše 
pripombe in predloge.

Še posebej vabilo velja vsem po
nudnikom turističnih storitev in 
organizatorjem prireditev: z ve
seljem bomo objavili podatke o 
vaši ponudbi, skupaj s fotografi
jo. Pripravila S.H.

ajdt-všfinJtsedtlima
doživetja
okusno
gostoljubno
koristno

»HitM
I mnenja \ f
Kje boite martinovali?

: O Nikjer 

i O Se odpravljamo v 
drugo vinorodno 
pokrajino

LIMONADA V DVORANI RRVE 
SLOVtNSKt VLADE
V« tisti, kt *i le raste ogledal* 
irvrstn* komedije Umoriad* v 
izvedbi domeZ* g)«d»li*ke skupiti* 
KAS Teater, imate priloinost to 
storiti v sobota, 2?. oktobra ob 
20.00. Nastopili bodo v Dvorani prve 
slovenske vlade 
Krt so sami zepi»«h, boste v 
ptedstavi zaman iskati resnico in 

lobokih spoznani, namen 
monede...

Dobravlje je razloženo naselje 
ob magistralni cesti Ajdovščina 
- Nova Gorica, ki ga sestavlja 
sedem gručastih zaselkov. Hnb,|
Hrobafi, Korša, Kozja Para,
Pikči, Velika vas in Vrčon 
konec. Šteje približno 420 
prebivalcev.
Ponaša se s cerkvijo svetega 
Petra iz leta 1641 ter znamenitimi oltarnimi slik 
freskami Antona Cebeja iz leta 1768. Posebno 
atraktivna je tudi lokacija cerk'

24.10. Odličen koncert Večernice

22.10. Pohod po Vertovčevih ooteh
Rimska utrdba
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4 ajdovski odmevi
Delovno po ajdovskih krajevnih skupnostih
Krajevne skupnosti občine Ajdovščina so aktivne in skozi leto postorijo marsikaj. Bolj ali manj so končane vse načrtovane investicije, poleg tega pa v naših vaseh 
prostovoljno delo še vedno živi. Tako so bila vnaprej predvidena dela dopolnjena in obogatena z delom, ki so ga vložili krajani sami - za boljšo kakovost življenja v 
skupnosti. V nadaljevanju si oglejmo nekatere krajevne skupnosti in dela, ki so jih izvedli v letošnjem letu.

T^RAJEVNA SKUPNOST
JSkAJDOVŠČINA je v začetku le
tošnjega leta že izvedla izgradnjo 
ene avtobusne postaje na Ribniku. 
Drugo, v smeri proti Vipavi, pa za
radi gradnje Mercator centra ni 
mogla izvajati istočasno - zavetiš
če za čakajoče na avtobus, to so 
predvsem šolarji, bo zgrajeno do 
konca letošnjega leta. Pomemben 
del nalog KS Ajdovščina je tudi 
urejanje javne razsvetljave. Na 
'Gradišču že imajo luči, do decem
bra pa bo urejen še del javne raz
svetljave na Cankarjevem trgu in 
na Vilharjevi ulici (v papirnici). Za 
razliko od drugih krajevnih skup
nostih se v Ajdovščini srečujejo z 
vedno pogostejšo nadlogo - van
dalizmom. Predvsem so na udaru 
luči javne razsvetljave, počasi pa 
bo potrebno začeti varovati vse 
pomembnejše objekte - prav v ta 
namen so uredili varovanje objek
ta Doma krajanov.

Do konca leta namerava KS 
Ajdovščina zgradili podporni 
zid na Vipavski cesti, na začetku 
poti v Žapuže, od tam naprej so 
dela opravili Žapužani. Ureja se 
še kmetijsko pot na Peskarci, do 
meje s KS Žapuže, kar bo omogo
čilo lažji dostop do tamkajšnjih 
parcel.

KRAJEVNA SKUPNOST BATUJE 
je letos zaključila izgradnjo pod
pornega zidu na poti k pokopališ
ču. V načrtu imajo še manjšo ure
ditev kmetijske poti na Zvone.

KRAJEVNA SKUPNOST BRJE je 
v okviru investicijskih sredstev - 3 
milijone tolarjev - uredila kanali
zacijo v zaselku Miheli.

KRAJEVNA SKUPNOST
BUDANJE je v začetku leta pričela 
urejati pot pod osnovno šolo, pot 
so asfaltirali ter na novo uredili 
kanalizacijske poti, ki tečejo pod 
njo. Tako je nastala manjša krožna 
pot mimo cerkve in šole nazaj v 
vas. Uredili so javno razsvetljavo 
pri pokopališču. Zaradi plazenja 
zemlje pri kapelici so se odločili 
za sanacijo - vrednost materiala

za izgradnjo podpornega zidu- 
1,5 milijona tolarjev - bo prispe
vala občina Ajdovščina, krajani 
pa bodo prostovoljno opravili za 
1,2 milijona tolarjev dela. Novost 
je tudi dokončno asfaltirana t.i. 
Colska cesta - bližnjica, ki skozi 
Budanje pelje do Cola. Velik del 
ceste je že bil asfaltiran, za do
končanje je bilo potrebnih še 2,4 
milijona tolarjev. Investicijo je iz
peljala občina Ajdovščina.

KRAJEVNA SKUPNOST CESTA 
je po načrtih asfaltirala nekaj va
ških cest in balinišče ter bližnje 
parkirišče. Uredili so tudi javno 
razsvetljavo, nekaj sredstev pa 
bodo namenili izgradnji kapelice 
na križpotju poti do Vipavskega 
Križa in do igrišča ter balinišča. 
Urejali so tudi kmetijske poti.

KRAJEVNA SKUPNOST COL 
je uredila načrtovano asfaltacijo 
cest. Do konca leta bodo nekaj 
sredstev porabili za ureditev jav
ne razsvetljave. Sicer pa se krajev
na skupnost že pripravlja na pro
jekt izgradnje mrliške vežice, za 
katerega bodo namenili sredstva, 
ki so jih v preteklih letih zbrali s 
samoprispevkom.

KRAJEVNA SKUPNOST ČRNIČE 
si je za letošnje leto naložila precej 
dela. Uredili so pot iz Slejkov pro
ti Sv. Pavlu, nato pa še v Ravnah 
prenovili podporne zidove. Tik 
pred izvedbo je izgradnja dveh 
avtobusnih postaj skozi Črniče 
ter obnova podpornega zidu na
sproti cerkve. S pomočjo občine 
so odkupili parcelo ob šolskem 
športnem igrišču - nekoč bo tu 
otroško igrišče. Do konca leta pa 
imajo v načrtu še ureditev nekaj 
kmetijskih poti.

KRAJEVNA SKUPNOST DOLGA 
POLJANA je v začetku junija slo
vesno praznovala izgradnjo šport
nega parka v Martinšah, vredno 
slabih 10 mio. Pri tem velja pohva
liti krajane, ki so v projekt vloži
li preko 1000 ur prostovoljnega 
dela. Uredili so okolico, poprijeli 
pa so tudi za zidarska in druga

ročna ter strojna dela.
KRAJEVNA SKUPNOST GOJAČE

- MALOVŠE se lahko pohvali z ve
liko aktivnostjo svojih krajanov. Z 
lastnimi sredstvi so se lotili izgrad
nje avtobusne postaje v Gojačah. 
Trenutno potekajo dela na podpo
rnem zidu v Malovšah, urejajo pa 
tudi športno igrišče pred domom 
krajanov. Sredstva za začetek del v 
vrednosti 2,3 milijona tolarjev so 
prejeli iz občinskega proračuna iz 
postavke za ureditev športnih po
vršin v krajevnih skupnostih.

KRAJEVNASKUPNOSTKAMNJE
- POTOČE je v letošnjem letu na
daljevala z urejanjem poti Kamnje
- Kukanje, slabo polovico poti so 
asfaltirali. Asfaltiranih je tudi ne
kaj manjših delov poti po vasi. 
Največja investicija v kraju pa bo 
adaptacija mrliške vežice - obno
va vseh notranjih prostorov, sani
tarij in drugih pomožnih prosto
rov. Sredstva za gradbeno obrtna 
dela ter elektro in vodovodne in
štalacije bo prispevala občina, gre 
za okoli 3 milijone tolarjev.

KRAJEVNA SKUPNOST
LOKAVEC ima v načrtu širitev poti 
v Palkovše. Za začetek je bilo po
trebno napraviti meritve na tere
nu ter izdelati elaborat. Trenutno 
geodetska služba pripravlja izdajo 
odločb o novem dejanskem stanju 
na terenu. Nujni geodetski posto
pek je torej v zaključevanju, dela 
na terenu pa se bodo pričela kma
lu zatem.

KRAJEVNA SKUPNOST OTLICA 
- KOVK v letošnjem letu nada
ljuje lani začet projekt širitve po
kopališča. V lanskem letu so v ta 
namen odkupili zemljišče, sedaj 
pa potekajo dela na terenu - širi
tev pokopališča skupaj z izgrad
njo sanitarij. Gre za velik projekt, 
ocenjen na 9 milijonov tolarjev. 
Občina Ajdovščina bo prispevala 
4 milijone, ostalo pa bo pokrila 
krajevna skupnost iz lastnih sred
stev.

KRAJEVNA SKUPNOST
PLANINA dokončuje izgradnjo 
mrliške vežice. Keramičarska dela 
so končana, okolica je urejena, 
parkirišče pred mrliško vežico 
pa asfaltirano. V letošnjem letu je 
krajevna skupnost izvedla tudi ne
kaj del na fasadi doma krajanov.

KRAJEVNA SKUPNOST
PODKRAJ je končala s 5,5 milijo
nov tolarjev vredno investicijo - 
asfaltacijo poti Podkraj - Vodice. 
Trenutno obnavljajo Skončarjevo 
korito, sredstva za ta namen so 
skupaj z Občino Ajdovščina pri
dobili z razpisa Heliosovega skla
da za ohranjanje čistih voda. Do 
konca leta nameravajo v kraju 
urediti nekaj javne razsvetljave, v

okviru občinskih investicij pa je 
opravljeno pomembno delo - sa
nacija plazu v Višnjah.

KRAJEVNA SKUPNOST
PREDMEJA je 18. aprila praznova
la obnovo zadružnega doma, na ta 
dan bodo odslej praznovali krajev
ni praznik - Predmejski zadružni 
dom je bil namreč prvi take vrste 
v Sloveniji, zgrajen je bil leta 1948. 
Poleg tega so v KS Predmeja uredi
li nove tlake v dvorani ter asfalti
rali precej poti po kraju (Podmaj, 
Jurovše, Podjapnica,...). Pri tem 
so del denarja prispevali krajani. 
Z deli pa še niso končali, tik pred 
pričetkom izvajanja je namreč 
izgradnja manjšega pomožnega 
objekta pred domom krajanov, ki 
bo služilo predvsem kot zavetišče 
otrokom, ki čakajo na šolski avto
bus.

KRAJEVNA SKUPNOST SELO je 
v tem poletju asfaltirala dobrih 
500 metrov ceste, ki pelje iz Sela v 
obrtno cono Batuje in naprej pro
ti vasi. Tako je Selo prišlo do lepo 
urejene krožne poti. 7 milijonov 
tolarjev, kolikor je nanesel končni 
račun, so pokrili iz načrtovanih 
sredstev krajevne skupnosti (2,8 
mio), velik del pa je primaknila 
tudi Občina Ajdovščina iz pro
računske postavke za urejanje 
obrtnih con (4,2 mio). Cesto so 
slavnostno odprli 21. avgusta, na 
Selško šagro Sv. Roka, trak sta pre
rezala predsednik Krajevne skup
nosti Selo Slavko Bavčar in pod

župan Občine Ajdovščina Miloš 
Bizjak.

KRAJEVNASKUPNOSTSTOMAŽ 
bo konec novembra praznovala, 
zaključujejo namreč z investicijo 
v novo mrliško vežico. Več infor
macij o tem boste lahko prebrali v 
naslednjem Latniku.

KRAJEVNA SKUPNOST ŠMARJE 
ima prenovljen podporni zid pri 
župnišču. Krajani se veselijo te 
novosti, saj je bil zaradi udiranja 
zidu del ceste kar nekaj časa zaprt. 
Do konca leta imajo v načrtu še

ureditev dela javne razsvetljave in 
ureditev kmetijske poti iz Zavina 
v Vrtovče.

KRAJEVNA SKUPNOST USTJE 
v letošnjem letu pridobiva pro
jektno dokumentacijo za širitev 
pokopališča. S papirnatimi deli so 
skoraj pri koncu, tako da bodo pri
hodnje leto lahko pričeli z deli na 
terenu. Popisi del so pripravljeni, 
okvirna vrednost del za izgradnjo 
mrliške vežice ter žarnih grobov 
in ureditev okolice je že znana, ti 
podatki bodo služili za prvo fazo 
investicije. Na Ustjah velja pohva
liti mladino, društvo Numulitus je 
precej aktiviralo družabno življe
nje na vasi. Večino dogodkov pri
pravljajo na obnovljenem igrišču, 
lotevajo pa se tudi kulturnih pri
reditev, predvsem potopisnih pre
davanj in razstav v prostorih šole. 
KRAJEVNA SKUPNOST VIPAVSKI 
KRIŽ je letos opravila pomembno 
delo in sicer širitev poti Kukovže
- Vipavski križ. Hkrati s širitvijo 
so urejeni tudi podporni zidovi. 
Do končnega izgleda manjka le še 
asfaltacija razširjenega dela poti, 
kar nameravajo opraviti do konca 
leta.

KRAJEVNA SKUPNOST
VRTOVIN se je na krajevno ša
gro, 15. avgusta, veselila na novo 
preoblečene ceste. Dela so bila 
vredna 2,8 milijonov tolarjev. 
Investicijo so načrtovali že vrsto 
let, vendar so komaj letos uspeli 
rešiti težave z lastniki.

KRAJEVNA SKUPNOST ŽAPUŽE 
je v prvi polovici leta opravila 
izgradnjo podpornega zidu iz 
Vipavske ceste v Žapuže, do odce
pa za Kukovže.

Naše krajevne skupnosti torej 
lepo skrbijo za urejanje svojih kra
jev, tudi v sodelovanju z Občino 
Ajdovščina. Po načrtu razvojnih 
programov je namreč dogovorje
no, da v obdobju 4 let vsaki krajev
ni skupnosti pripadajo sredstva 
za tekoče vzdrževanje, sredstva 
za investicije pa se izmenjujejo
- 3 leta jih kraji prejemajo, četrto 
leto pa ne. Na ta način je za po
samezno investicijo lahko name
njenega več denarja, predvsem pa 
dokončno opravljenih več del. Za 
takšen način subvencioniranja so 
meddrugim pobudo dale tudi kra
jevne skupnosti, saj je bolje delo 
opraviti v celoti, kot pa drobiti 
sredstva in iz leta v leto čakati na 
sredstva za dokončanje, medtem 
pa lahko že opravljena dela pro
padajo. Prav zato bomo o delih v 
krajevnih skupnostih Dobravlje, 
Gaberje, Skrilje in Velike Žablje 
pisali v enem od naslednjih 
Latnikov.

Pripravila S.H.

Urban Uršič s.p., ŽUPANČIČEVA 8, AJDOVŠČINA

AVTOAKUSTIKA 
GSM TELEFONI 
RAČUNALNIŠTVO 
SERVIS

MOŽNOST ODPLAČEVANJA OD 3 DO 24 MESECEV 
VSE KAR POTREBUJETE JE OSEBNI DOKUMENT IN BANČNA KARTICA

Tel.: 05 36 63 220, www.turboel.com, e-mail: info@turboel.com

Težave z imeni!
V 37. številki Latnika smo imeli kar nekaj težav z imeni posamez
nikov o katerih smo pisali. Tako smo v članku »Šah ne pozna 
mej« Justino Ipavec preimenovali v Kristino. Mladenki se opra
vičujemo in dodajamo: Oprosti, Justina!

To pa še ni vse, bi aktivistično rekli.

V prispevku »Niente mangiare« je vsem dobro poznani Štefan 
Ferjančič, po usodni zmoti, postal Alojz. Ker smo prepričani, da 
je Štefan najraje Štefan, mu pritrjujemo in se mu opravičujemo.

Uredništvo!



ajdovski odmevi
Občinski svet
Povzetek sklepov z 28. seje
Prva jesenska seja ajdovskih občinskih svetnikov, konec septembra, 
je ob 13. točkah dnevnega reda napovedovala obsežno debato.

začetek so svetniki med- 
JLuse sprejeli novega svetnika
- Ljubo Žgavec, predstavnik ne
politične in neodvisne liste obrt
nikov, namreč nadomešča Iva 
Boscarola, ki je odstopil zaradi 
nezdružljivosti svoje funkcije 
z lastniškim delom v podjetju, 
kakor navaja eden od členov 
Zakona o preprečevanju korup
cije. Spremembe pomembnih 
aktov Občine Ajdovščina so bile 
sprejete brez večjih pripomb. 
Statut Občine Ajdovščina je bilo 
potrebno spremeniti zaradi po
gojev Računskega sodišča ter 
zaradi dopolnitev Zakona o lo
kalni samoupravi. Odlok o spre
membah in dopolnitvah Odloka 
o prostorskih in ureditvenih po
gojih v Občini Ajdovščina pa se 
je spremenil zaradi lažjega pri
dobivanja gradbenih dovoljenj 
na nekaterih območjih, kjer še ni 
izdelan lokacijski načrt.

Svetniki so bili seznanjeni s 
projektom Komunalno urejanje 
obrtne cone Pod letališčem, s 
katerim je Občina Ajdovščina 
pridobila sredstva neposrednih 
regionalnih spodbud. Občina 
je uspešno pripravila tudi vlo
go za modernizacijo ceste Slap
- Dolenje - Tevče in pridobila 
sredstva neposrednih regional
nih spodbud v vrednosti 40 % 
celotne investicije. Zaradi prido
bitve sredstev se sicer dela od
mikajo na prihodnje leto, vendar 
pa bo Občina tako prihranila 
lep kupček denarja. Svetniki so 
podprli novelacijo investicijske
ga programa Sanacija zimskega 
bazena. Obnovitvena dela bodo 
pričela že v teh dneh, prihodnjo 
jesen pa bo bazen na voljo vsem 
uporabnikom.

V nadaljevanju so svetniki od
ločali še o soglasju k zadolžitvi 
Komunalno stanovanjske družbe 
Ajdovščina ter o poroštvu obči
ne pri zadolžitvi za nakup vozila 
za praznjenje greznic, čiščenje 
kanalizacijskih vodov, peskolo- 
vov in lovilcev olj. Potrjen je bil 
tudi predlog povišanja cen vrtca 
v Centru za usposabljanje inva
lidnih otrok Janko Premrl Vojko 
v Vipavi. Kot zadnja točka dnev
nega reda je bilo svetnikom pred
stavljeno aktualno poročilo o 
projektu Kompresorske postaje 
v Ajdovščini. Točki so prisostvo
vali predstavniki zainteresiranih 
krajevnih skupnosti Budanje in 
Dolga poljana. Sprejetje bil sklep, 
da Občinski svet, ki se je v okviru 
javne razgrnitve predloga držav
nega lokacijskega načrta za kom- 
presorsko postajo Ajdovščina 
seznanil s stališči do pripomb in 
predlogov z javne razgrnitve in 
javne obravnave, ocenjuje, da so 
stališča do pripomb in predlogov 
primerna osnova za nadaljevanje 
postopka državnega lokacijskega 
načrta za kompresorsko postajo 
Ajdovščina. Sklep je dopolnjen 
s pogoji, ki jih morati izpolniti 
pripravljalec državnega loka
cijskega načrta in investitor KP 
Ajdovščina. Med pogoji je mak
simalna prilagojenost objektov 
okolju na način, da se lokacija 
prestavi čim bliže odlagališču 
odpadkov, znižanje objektov za 3 
metre, ureditev zunanje okolice 
skladno s kulturno krajino ter še 
nekaj drugih.

Celotno gradivo za sejo, kot 
tudi sklepe in zapisnik seje si 
lahko ogledate na spletni strani 
Občine Ajdovščina pod rubriko 
»Občinski svet«.

Napoved 29. redne seje Sveta Občine 
Ajdovščina
29. redna seja ajdovskih občinskih svetnikov je napovedana 
za četrtek, 27. november, torej dan preden ste prejeli vaš izvod 
Latnika. Na dnevni red je uvrščenih 9 točk. Na kratko preletimo 
vsebino oktobrske seje:

Tl Ted pomembnejšimi debata- 
-LVAmi 29. seje bo prav gotovo 
Odlok o spremembah Odloka o 
proračunu Občine Ajdovščina za 
leto 2005, oziroma kratko rečeno 
rebalans. Finančna služba Občine 
Ajdovščina je dodobra prevetri
la proračunske postavke in jih 
uskladila z nameravanimi izdatki 
do konca letošnjega leta na na
čin, da bo proračun kar najbolje 
izkoriščen in porabljen v celoti. 
Svetniki bodo v pregled dobili 
investicijski program za izgrad
njo podružnične šole v Budanjah 
ter predlog o dispozicijski po
zidavi stanovanjskega območja 
Budanje - Log II - o tej vsebi
ni bodo sprejeli tudi potreben 
sklep. Predstavljen bo projekt 
Logističnega centra Ajdovščina. 
Zdravstveni dom Ajdovščina po
trebuje garažo za reševalno vo
zilo, pripravljen je investicijski 
program, po katerem bo večina 
stroškov kril Zdravstveni dom 
sam, nekaj denarja bo primakni
la Lekarna in pristojno ministr
stvo, dobra dva milijona tolarjev 
pa proračun Občine Ajdovščina. 
V nadaljevanju bodo svetniki

govorili o odprodaji občinskih 
stanovanj. Nekateri najemniki so 
namreč izrazili željo po odkupu, 
saj se najemnine iz leta v leto po
večujejo in predstavljajo že lep 
delež posojilnega obroka v pri
meru odkupa. Za konec pa bodo 
svetniki odločali o nekaterih 
premoženjsko pravnih zadevah 
ter podali svoja vprašanja in po
bude.

Dnevni red seje s pripadajočim 
gradivom je v celoti objavljen na 
spletni strani Občine Ajdovščina 
pod rubriko »Občinski svet«.

Pripravila S.H.

Zdravstveni dom Ajdovščina

Zdravstveno vzgojni center
15. oktober svetovni dan hoje, 16. oktober svetovni dan hrane

^Tpelesna nedejavnost sodi med
J. pomembnejše dejavnike za 

umrljivost, obolevnost in razvoj 
nenalezljivih kroničnih bolezni. 
V svetu se kar 60 % odraslih giblje 
premalo, da bi koristili svojemu 
zdravju.

Zdrava prehrana omogoča opti
malni psihofizični razvoj, intelek
tualno sposobnost, vitalnost in 
zorenje, poveča splošno odpor
nost in delovno storilnost. Pomeni 
uravnotežen vnos vseh potrebnih 
hranilnih snovi ter ustrezno ener
gijsko vrednost hrane.

Zdravstveno vzgojni center 
Zdravstvenega doma Ajdovščina 
je 13. oktobra v okviru delavnice 
Zdravo hujšanje pripravil predava
nje o Nordijski hoji, ki ga je posre
dovala diplomirana fizioterapevt
ka. Predavanje je bilo namenjeno 
vsem udeležencem delavnice in 
zunanjim poslušalcem. 15.oktobra 
smo z izvedbo testa hoje zaključil z

aktivnostmi, namenjenimi ugotav
ljanju telesne zmogljivosti. V letoš
njem letu smo uspeli organizirati 
pet testiranj, enkrat pa je zaradi 
slabega vremena test odpadel. Z 
obiskom na testiranjih smo zado
voljni, saj se je tekom leta testa hoje 
udeležilo 270 občanov in občank, 
kar je približno enako kot lansko 
leto.

Sončna sobota, 15. oktobra je na 
vojaški stadion v Vipavi privabila 
okrog 70 testirancev. Tudi tokrat je 
bilo več žensk, starih od 23 do 80 
let, najmlajši moški udeleženec je 
bil star 15, najstarejši pa 68 let.

Ker 16. oktobra obeležujemo sve
tovni dan hrane smo vsem, ki so 
se udeležili testiranja ponudili še 
zdrav zajtrk: polnozrnato žemlji
co, jogurt, jabolko, sadno rezino 
Frutabele in plastenko vode.

Z aktivnostjo testa hoje bomo po
novno začeli v mesecu marcu pri
hodnje leto. Vabljeni vsi odrasli,

moški in ženske, normalno telesno 
dejavni, z normalno ali prekomer
no telesno težo. Rezultat testiranja 
je dobra motivacija za odločitev 
posameznika k bolj zdravemu na
činu življenja.

V Zdravstveno vzgojnem centru 
ZD Ajdovščina tudi sicer izvaja
mo več zdravstveno vzgojnih pro
gramov. Na uvodnih delavnicah 
Kako živimo zdravo in Dejavniki 
tveganja vam predstavimo kakšen 
je zdrav način življenja, s katerim 
ohranjamo zdravje in preprečimo 
nastanek dejavnikov tveganja, ki 
so pomembni za razvoj kroničnih 
nenalezljivih bolezni: bolezni srca 
in ožilja, sladkorne bolezni in kro
nične pljučne bolezni.

Za informacije smo vam na vo
ljo v ponedeljek, torek in petek od 
12.00 do 14.00 in sredo od 14.00 
do 15.00 v službi za zdravstve
no vzgojo Zdravstvenega doma 
Ajdovščina ali na tel.: 35 93 123.

ZdravzajtrksoomogočilLAgroind 
Vipaval894 Vipava d.d., Mlinotest 
d.d., Fructal živilska industrija d.d., 
Sadje, zelenjava Šabani.

Zahvaljujemo se še: Občini
Ajdovščina in Ministrstvu za 
obrambo - Center za usposabljanje 
Vipava, za uporabo atletske steze, 
gospodu Bogdanu Kranjc- Bokra 
s.p., ki je poskrbel za elektriko, 
mentorici in dijakom Srednje 
zdravstvene šole Nova Gorica za 
pomoč pri izvedbi testiranja, ča
sopisu Primorske novice in Radiu 
NOVA za oglaševanje testiranja in 
nenazadnje vodstvu, kolegom in 
kolegicam Zdravstvenega doma 
Ajdovščina za podporo in pomoč 
pri izvajanju te aktivnosti.

Darja Pangerc
Alenka Naglost

Skončarjevo korito obnovljeno
*

Občina Ajdovščina je na pobudo KS Podkraj sodelovala na javnem razpisu Projekt oživljanja kra
jevnih vodnjakov po Sloveniji, katerega nosilec je Heliosov sklad za ohranjanje čistih slovenskih 
voda. Skončarjevo korito v Podkraju je tako eden od osmih vodnjakov, ki so jih v letošnjem letu ob
novili s pomočjo denarja, ki ga v sklad prispevata Poslovni sistem Helios in Ministrstvo za okolje in 
prostor. Pogodba o sofinanciranju obnove je bila podpisana sredi junija.

Tf rajevna skupnost Podkraj je 
J^.z deli pričela konec septem
bra. Obnovili so podporni zid, ki 
obdaja atrij in vanj vgradili večji 
kamen z letnico nastanka korita 
- 1937 ter letnico in mesecem 
obnove. V atrij so napeljali nov 
tampon in uredili tlorisno povr
šino ter vgradili jaške in odtočne 
cevi. Okoli korita so uredili oko

lico ter zasadili dve veliki lipi, ki 
bosta spomladi dajali prijetno 
senco. Na pomlad čakajo tudi po
stavitev klopi in kamnite mize za 
počitek popotnikom, ki se bodo 
pri Skončarjevem koritu ustavili 
na požirku vode. Prav v teh dneh 
potekajo še zadnja obnovitvena 
dela: zamenjati je potrebno do
trajane ventile ter z jaški zapreti

vhod v izvir ter popraviti zid, kjer 
je vhod v rezervoar. Pred koritom 
bo urejena rešetka za odtočno 
vodo, del tlaka bo prekrival ka
men.

Ob strani Skončarjevega kori
ta bo postavljen hidrant, kjer bo 
mogoče natočiti vodo tudi v ga
silske cisterne.

Ob vsem je še posebno potreb
no pohvaliti krajane iz sosednjih 
hiš, ki so opravili blizu 500 ur 
prostovoljnega dela. Pohvala in 
zahvala pa gre tudi ženam, ki so 
odlično skrbele za okrepčila.

Skončarjevo korito je velika pri
dobitev za Podkraj. Poleg tega, da 
je vas pridobila prijeten in urejen 
kotiček za druženje, prinaša ob
nova korita tudi druge pomemb
ne pridobitve: služilo bo kraja
nom ob pomanjkanju vode, velik 
pomen pa ima tudi za obrambo 
pred požari.

Za konec le še povabilo na spre
hod in na požirek odlične izvir
ske vode k Skončarjevemu kori
tu.

Pripravila S.H., 
FOTO: Mojca Rupnik



h asih sredin
Pevke in pevci OŠ Danila Lokarja

V Francijo!
Mladinski pevski zbor Osnovne šole Danila Lokarja pod vodstvom Marinke Šuštar, ki prav v teh dneh 
praznuje 30. obletnico delovanja, se odpravlja na gostovanje v francosko mesto Castelnaodary pri 
Toulusu. S tamkajšnjim mladinskim zborom so se srečali na festivalu na Češkem, kjer se je rodila 
ideja o gostovanju. Dogovori so hitro stekli in pevke ter pevci že nestrpno čakajo na odhod.

ostovanje bodo izkoristili vili v Avignonu in si ogledali naj- 
vJTtudi za ogled znamenitosti, večji ohranjen rimski akvadukt, 
že na poti v Castel se bodo usta- ogledali si bodo mesto Nimes,

načrtujejo tudi obisk Lurda, kjer 
bi želeli zapeti. Nazaj grede pa se 
bodo ustavili v Caracassonneju, 
enem najlepših in popolnoma 
ohranjenih srednjeveških mest.

V Castelu bodo otroci nastanje
ni pri svojih vrstnikih, skupaj z 
njimi bodo nastopili na koncer
tu in tamkajšnjim prebivalcem 
predstavili Ajdovščino. V aprilu 
pa bodo mladi francoski pevci 
vrnili obisk. Takoj po vrnitvi se 
Mladinski pevski zbor OŠ Danila 
Lokarja odpravlja še na gostova
nje v Italijo v Bassano del Grappo, 
kjer bodo imeli samostojni kon
cert. V naslednjem Latniku pa več 
o vtisih s potovanja po Franciji in 
s koncerta v Italiji.

s. h.

Dober začetek med "Mladimi bori"

Konji in adrenalin
Od sredine meseca septembra, ko so se ajdovski taborniki iz Roda Mladi bori preselili v nove prostore 
za Upravno enoto v Ajdovščini (prostori nekdanje vojašnice, kjer deluje tudi KAŠ), so za člane društva 
organizirali že več uspešnih akcij. Kmalu po vpisu novih članov so za skupino medvedkov in čebelic, 
osnovnošolce od 1. do 4. razreda, organizirali ogled kobilarne v Prestranku, teden kasneje pa za skupino 
gozdovnikov in gozdovnic, osnovnošolce od 5. do 9. razreda, še izlet v prvi slovenski adrenalinski park.

IV Ta avtobusni postaji v 
IN Ajdovščini se je v soboto 1. 
oktobra zbralo triintrideset otrok, 
ki so se s svojimi vodniki polni pri
čakovanj odpeljali v Prestranek. Tu 
so si najprej ogledali konjušnico in 
se podrobneje seznanili z vzrejo 
konj. Konje so lahko tudi jezdili, 
pred odhodom proti domu pa so

si ogledali še razstavo čistokrvnih 
žrebet in dogodivščino na ranču 
zaključili z raznimi taborniškimi 
igrami.

Izlet v Adrenalinski Park Ljubelj 
je bil bolj avanturistično obarvan. 
Skupina petindvajsetih članov roda 
se je novim doživetjem naproti od
pravila teden kasneje, 8. oktobra, v

zgodnjih jutranjih urah. Po teme
ljitih pripravah na adrenalinske 
aktivnosti, ki večinoma potekajo 
na višini osem oziroma devet me
trov od tal, so posamezniki v treh 
napornih urah doživeli zanimive 
preizkušnje na viseči gugalnici in 
drugih postavljenih ovirah. Pod 
nadzorom vrhunsko usposoblje
nih inštruktorjev so prečkali vi
seči most, hodili po vrvi in deblu, 
plezali po stebrih, ... in uživali v 
očarljivem okolju Karavank.

Tako so taborniki izkoristili še za
dnje tople in suhe dneve, preden 
jih neprijetno zimsko vreme pre
podi v nove taborniške prostore, 
kjer bo predvsem ob slabem vre
menu potekala večina vodovih se
stankov. Dobra udeležba članov in 
predvsem njihovo navdušenje nad 
dobro organiziranimi aktivnostmi 
pa so odlična vzpodbuda za nadalj
nje delo vodstva, ki je celoten letni 
program dela podrobneje predsta
vilo na občnem zboru konec mese
ca oktobra. Taborniško leto se je za 
ajdovski rod dobro začelo, naj se 
tako tudi nadaljuje.

(ak)

»Slovenija malo drugače«
13. oktobra 2005 je v Novi Gorici 
potekalo tradicionalno regijsko 
tekmovanje, kviz Slovenija malo 
drugače, ki se ga je udeležila 
tudi ekipa Varstveno delovne
ga centra iz Ajdovščine. Marko 
Samec, Sašo Fabjan in Tomaž 
Mrmolja, ki so nas zastopali, so 
tokrat med devetimi ekipami s 
Primorske, pokazali največ zna
nja iz poznavanja naše dežele. 
Tako so si izborili finale, ki bo 
novembra v Velenju, pomerili pa 
se bodo s petimi regijskimi finali- 
sti.Držimo pesti za kar najboljšo 
uvrstitev. vdc

Teden otroka
Prvi teden v oktobru, ki ga obeležujemo kot Teden otroka, in ka
terega namen je osveščanje javnosti o otrokovih pravicah, kot 
so določene v Konvenciji o otrokovih pravicah, je bil z različnimi 
aktivnostmi, ki so pod vodstvom različnih organizacij, institucij in 
društev potekale po vsej Sloveniji, posvečen drugačnosti. S pro
gramom smo pri tem sodelovali tudi na ZPM Ajdovščina.

TVJajmlajše učence in učenke 
osnovnih šol Ajdovščina, 

Vipavski Križ, Podnanos, Skrilje, 
Šmarje, Vrtovin, Črniče in Col, 
je obiskalo lutkovno gledališče 
Jesenice s predstavo Korenčkova 
sonata. Otroci so se srečali z dru
gačno gledališko besedo in igro, 
saj so v živo sodelovali pri izvaja
nju koncertne glasbe. Na ustvar
jalnih delavnicah so izdelali oma
rico za pisarniške potrebščine 
in jo okrasili s figuro iz kartona. 
Z njo bodo spremenili podobo 
svoje mize. Fotografije izdelkov 
smo poslali na natečaj. Za učen
ce in učenke višjih razredov smo 
organizirali likovni ekstempore v 
Piranu, kjer soustvarjali na temo

drugačnosti v arhitekturno bo
gatem okolju, nastala dela pa raz
stavili v Domu krajanov. Učence 
medijskega krožka OŠ Ajdovščina 
smo povabili na pogovorno de
lavnico o drugačnosti, ki jo je 
posnel Radio Nova. Program smo 
zaključili z izletom v Atlantis, kjer 
so otroci sproščeno preživeli dan 
ob spoznavanju novih prijateljev 
in doživeli kaj novega.

Za sodelovanje se zahvaljujemo 
vsem osnovnim šolam v obči
nah Ajdovščina in Vipava, likov
nim pedagogom in pedagogi
njam, medijskemu krožku na OŠ 
Ajdovščina ter vsem prostovolj
kam za pomoč.

Barbara Tomšič

Po tednu otroka ...

V ponedeljek, 10. oktobra, smo z otvoritvijo razstave likovnih del z eks- 
tempora v Piranu zaključili program ob Tednu otroka. Na otvoritvi v 
Domu krajanov je gostil pevski zbor z OS Ajdovščina pod vodstvom 
Marinke Šušteršič. Otvoritve se je udeležila večina učencev in učenk, ki 
so pod vodstvom mentorjev ustvarjali v Piranu na temo drugačnost, ter 
njihovih staršev. Vsem sodelujočim smo podelili priznanja. Za sodelova
nje se zahvaljujemo Domu krajanov, pevskemu zboru OS Ajdovščina, 
vsem sodelujočim šolam, mentorjem ter učencem in učenkam.

Barbara Tomšič

ZAHVALA

Gospodu iz Orehovice, njegovim sorodnikom in prijateljem, 
se zahvaljujemo za podarjena sredstva v humanitarni akciji 
Pomežik soncu, želimo mu vse najboljše ob njegovem jubileju. 
ZPM Ajdovščina



iz naših sredin
Od rebrskih vinogradov 
do loziških hramov
Loziški vinogradniki smo še posebej ponosni na »reberski vinorodni okoliš«, kjer lepo uspeva vin
ska trta in »daje prav dobro vino«, kot je o tem območju nad Pasjim repom njega dni zapisal 
Valvazor.

Dominik daroval zahvalno mašo za 
sad vinske trte in druge prejete da
rove tega leta.

Pri povratku nas je pri Rodmanovi 
bajti čakala postrežba s tradicional
nim golažem.

Vreme nam je bilo naklonjeno, 
zato smo se dalj časa zadržali, po
klepetali, posončili, pozabavali in 
zapeli ob spremljavi Marjana in 
njegove harmonike, no in kot se 
spodobi, popili tudi kakšen glaž 
reberskega.

Seveda nas pravo veselje šele 
čaka, ko bo »svet Martin naredil 
vin...... To pa se bo zgodilo v sobo
to, 12. novembra, ob 19.00 v šoli 
na Lozicah. Poleg degustacije vin 
bo tudi pester kulturni program z 
Bistrškimi škorkami, dogodek pa 
bo s svojo prisotnostjo in z mislimi 
o vinu in njegovemu poslanstvu 
obogatila vinska kraljica Slovenije 
Maja Cigoj. Za nas Lozičane pa je 
posebej pomembna izdaja brošure 
Hišna imena v vaseh Otošče, Lozice 
in Podgrič. Po kulturnem progra
mu bo sledil ples ob živi glasbi ter 
pokušina v novem hramu. Na zdrav
je in dobrodošli na Lozicah - v prvi 
vinorodni vasi Vipavske doline.

Marko Nabergoj

Pohod po vertovčevih poteh
Kar prehitro se obračajo meseci v letu, zopet je pred nami november in ponovno vas vabimo na 
POHOD PO VERTOVČEVIH POTEH. Pohod bo potekal v nedeljo, 20. novembra. Start pohoda bo ob 
8.00 uri zjutraj pri hrastu na Ustjah.

TJrimerna južna in zatišna lega Orehovico so pospremili s pritr- 
_L Rebra, z zato drugačno klimo kovanjem z župnijske cerkve sv. 
kot v dolini, prispeva ne samo k Frančiška Ksaverija. Pot najprej 
ugodnemu vinogradništvu, ampak prečka leseno brv pri Žibrnovem 
zvabi prenekaterega domačina v ta jezu preko potoka Močilnika in se 
konec tudi z rekreativnimi name- nadaljuje po dokaj položni stezi po 
ni. hrastovi, jesenovi in gabrovi meji.

Tako smo letos v Društvu Na polovici pobočja se priključi na 
Zdravljica Lozice organizirali že 6. lepo vzdrževano rebersko pot in v 
pohod v Reber, ki se ga je tako ali pol ure hoje smo že pri križu - pri 
drugače udeležilo med 140 in 150 prvih vinogradih. Nato vodi pot 
pohodnikov. Odhod »romarjev« z medloziškimiinorehovškimivino- 
Lozic proti cerkvi sv. Trojice nad gradi do sv. Trojice, ker je gospod

TJohodniki se bodo odpravili 
JT v isto smer kot lani, torej naj
prej proti Planini, Ostremu Vrhu, 
Vrtovčam, Šmarjam ter nazaj 
na Ustje. Ob 10.30 bo v cerkvi v 
Šmarjah sv. maša v spomin Matiji

Vrtovcu, ob 12.00 uri pa bo pred 
spomenikom našemu rojaku po
tekala krajša kulturna slovesnost. 
V Šmarjah bo torej priložnost za 
nekoliko daljši postanek, tam bo 
organizirana tudi topla malica.

Na izhodišču poti, pri hrastu na 
Ustjah, bo po končanem pohodu 
družabno srečanje z glasbo za 
ples, ponudniki z vseh treh vasi 
pa bodo na prodaj ponudili do
brote s svojih kmetij.

Pohod je nezahteven, primeren 
tudi za družine z manjšimi otroki, 
brez Startnine. Za pot boste pora
bili med 3 in 4 ure, s postanki pri 
ponudnikih pa še kakšno urico 
ali dve več. Na poti je poskrbljeno 
za okrepčila, čaj in kava bosta po
hodnikom na voljo brezplačno.

Vabimo vas, da se udeležite 
Pohoda po Vertovčevih poteh ter 
da na pohod povabite tudi svoje 
prijatelje! Dodatne informacije: 
TIC Ajdovščina, 05/36-59-140; 
051-304-607. sh

Šagra sv.Mihaela
Kot že preteklih devet let, smo tudi letos, že desetič, v Kamnjah 
pripravili praznovanje Sv.Mihaela. Za deseto obletnico se seveda 
spodobi, da je praznovanje bolj veličastno in da traja več dni.

^Vačelosejevčetrtek, 29. septem- na igrišče. Najmočnejši domačini 
^_Jbra z odprtjem razstave slik. V in obiskovalci, tako moški kot žen- 
Osnovni šoli v Kamnjah je skupi- ske, že 10 let mečejo isti, 11 kg težki 
na Most iz Ajdovščine pripravila kamen. Letos je najdaljši moški met 
razstavo slik »Kamnje skozi čas«, meril 7,80 m, najmočnejša ženska 
Naslikali so najstarejše, najlepše in roka pa je prišla s Štajerske. Ker je 
najznačilnejše predele naše vasi. Pri kurjava vedno dražja in začenjamo 
tem sta jih vodila naša krajana Joži ponovno čistiti domače gozdove, 
Vodopivec in Marija Batagelj, tudi smo letos prvič priredili tekmova- 
sama uspešna slikarja. Razstavo so nje v žaganju drv, da bi mladi videli, 
popestrili mladi umetniki iz naše kako se drva žagajo na roke s »šijo- 
vasi s prijetnim kulturnim progra- nom«. Bilo je zabavno, a je vsem, ki 
mom. so poskusili, uspelo.

Praznovanje se je nadaljevalo v Vsi najbolje uvrščeni tekmovalci 
petek. Dolgoletna izgradnja igrišča so prejeli lepe, doma izdelane po
pri osnovni šoli se je letos zaključi- kale, ki simbolizirajo našo vas. 
la, ko so na igrišče montirali še ref- V predprazničnih dneh je bil 
lektorje, ki so prvič zasvetili prav v sprehod skozi Kamnje zelo prije- 
petek. Ta dan je na igrišču potekal ten. Iz domala vseh hiš je dišalo po 
turnir trojk. Na njem so sodelova- pečenju, saj vaške gospodinje prav 
li ljubitelji nogometa iz Kamenj in tekmujejo, katera bo spekla boljše 
sosednjih krajev (17 ekip). Gledalci in lepše pecivo, 
smo videli veliko kvalitetnega no- Razstava peciva je ves nedeljski 
gometa, pa tudi nekaj nerodnosti. popoldan potekala v osnovni šoli.

Glavna prireditev je potekala v ne- Odlična peciva, lepa dekoracija in 
deljo, 2.oktobra. Začela se je s sveto pladnji dobrot za pokušino vsako 
mašo v farni cerkvi v Kamnjah, leto privabijo na razstavo veliko 
nadaljevala pa se je že zgodaj po- število obiskovalcev, 
poldan, ko so se po cesti iz Potoč Na našo žalost pa je bil ves praz- 
v Kamnje zapeljala rally vozila, nični dan oblačen, tu in tam je 
Prireditev Mini rally 2005 je v našo deževalo in v trenutku, ko bi mo- 
vas privabila veliko število obisko- ral ansambel Plamen poskrbeti za 
valcev in ljubiteljev tega -športa pa zabavo nas krajanov in obiskoval- 
tudi kar 18 vozil, na čelu z našim cev, je močno deževalo. Le najbolj 
Borutom. Kljub temu, da dirka ni vztrajni .smo večer preživeli na 
bila tekmovalnega značaja, pač pa igrišču pod dežniki. Pa kaj. Saj nam 
samo »revija vozil«, je bilo veliko dež ni prvič pokvaril prireditve. In 
ropota, atraktivnih voženj in celo tudi volje do organizacije nam ni 
nekaj razbitin. vzel. Bo naslednje leto gotovo sijalo

Po dirki se je dogajanje preselilo sonce. ksk

Kogar zanima vzpon na Aconcaguo (najvisji vrh Amerik) 
je lepo vabljen v soboto, 5. 11. ob 19.30 v Vojkov dom 
v Podnanos, kjer bo Marko Nabergoj prvič z diapozitvi 
predstavil goro - kraljico Andov in njegov vzpon nanjo.

30 let organiziranega jamarstva v Ajdovščini
Pred tridesetimi leti je bila pri Planinskem društvu Ajdovščina ustanovljena Jamarska sekcija Hubelj. Sekcija s je leta 1992 osamosvojila v Jamarsko društvo Danilo 
Remškar Ajdovščina. V tem času smo registrirali več kot 100 jam in brezen. Med njimi 1850 m dolgo Vipavsko jamo in 795 m globoko brezno Bela Griža 1.

/'Obletnico bomo obeležili z pri- 
reditvijo 11.11.05 in z izdajo 

zbornika Trideset let ajdovskega 
jamarstva

20.1.1975 torej pred trideseti
mi leti je skupna ljubiteljev jam iz 
Ajdovščine in okolice ustanovila 
Jamarsko sekcijo Hubelj. Delovala je 
pod okriljem Planinskega društva 
Ajdovščina. Skupina je raziskovala 
Veliko Hubeljsko jamo in Hubljevo 
kuhno ter jame na Planini in na 
Nanosu. Po letu 1978 je delo sekcije 
zamrlo. Ponovno so jo obudili leta 
1982. V naslednjih letih so jamarji

osvojili vrvno tehniko (spuščanje in 
plezanje po vrveh). Odkritje lepo 
zasiganih rovov v Nečilčevi jami 
pod Brjami je ajdovskemu jamar
stvu dalo nov zagon. Zanimanje za 
lepote te kapniške jame je k jamar
jem privabilo številne nove člane. 
Leta 1990 smo se skozi ožino pre
bilo v Vipavsko jamo. Raziskovanje 
te trenutno 1848 m dolge, ozke in 
blatne jame je trajalo več let. V dru
gi polovici devetdesetih let smo za
čeli z sistematičnimi raziskavami 
na Trnovskem gozdu. Po letu 2000 
pa še na Nanosu in Hrušici. Do

danes smo tu raziskali več kot 80 
brezen in jam. Vztrajno delo je bilo 
nagrajeno z odkritjem brezna Bela 
Griža T. Z 795 m globine je to dese
ta najgloblja jama v Sloveniji. Kar je 
še važnejše, jama se še nadaljuje.

Poleg raziskovanja smo prirejali 
jamarske šole kjer smo nove člane 
učili jamarskih veščin. Organizirali 
smo več fotografskih razstav. 
Veliko skrb smo namenili ohranit
vi čistega podzemlja. Očistil smo 
štiri onesnažena brezna na Gori. S 
slovenskimi jamarji smo sodelova
li pri raziskovanju večjih jam pri

nas ( Sistem Mig, Čehi 2 ....). Naši 
člani so sodelovali na številnih od
pravah v tujino ( Kitajska, Ukrajina, 
Turkmenija, Portugalska). Leta 
2001 smo organizirali jamarsko 
odpravo na Kubo. Kjer smo raziska
li več novih jam. Nekaj naših članov 
je bilo in je še aktivnih v Jamarski 
reševalni službi in Jamarski zvezi 
Slovenije. Zgledno smo sodelovali 
tudi z občinsko Civilno zaščito.

Okroglo obletnico bomo obe
ležili z prireditvijo, ki se bo od
vijala 11.11.2005 s pričetkom 
ob 19.00 v prostorih Doma kra

janov v Ajdovščini. Na prireditvi 
bomo na kratko predstavili zbor
nik TRIDESET LET AJDOVSKEGA 
JAMARSTVA. V knjigi so poleg zgo
dovine društva, opisane pomemb
nejše jame na našem področju. V 
zadnjem poglavju pa lahko prebe
rete nekaj spominov in razmišljanj 
iz podzemlja.

V nadaljevanju prireditve bo 
sledila projekcija in predavanje o 
breznu Bela Griža 1.

Vabljeni vsi, še posebej pa bivši 
jamarji, te obletnice brez vas na
mreč ne bi bilo. br



klepet pod latnikom
Miroslav Geržina
Geržina, pravijo, da je francoski priimek. Mogoče mi zato dopade francoski jezik. Z jeziki nisem imel nikoli problemov, razen s svojim, ki me je večkrat tepel, tako kot 
mi je mama v mladosti napovedovala.

Miro, kje in kako se je zače
lo?

Na svet sem prijokal v Postojni, 
jeseni leta 1946. Zgodilo se je v 
domači režiji, brez babice. Ker 
je bil prvi otrok v mladi delavski 
družini fant, bi se spodobilo, da 
je drugi otrok deklica, pa se je 
načrt sfižil. Ne samo drugi, tudi 
tretji otrok je bil fant, ki pa je na 
žalost umrl že pri 50. letih.

Prvo zaposlitev sem opravljal 
honorarno že pri petih letih, ko 
sem med poletjem pasel nonoto- 
ve krave in jagnjeta na gmajni, da
leč proč od doma. V tistem času 
sem pri tem opravilu srečal tudi 
volka pa nisem vedel, da je resni
čen volk, čeprav je silil v mlado 
telce. Ko mi je stric zaklical naj 
bežim, ker gre volk, sem splezal 
na drevo in tam ostal več ur. Volk 
pa se je mirno odpravil v gozd.

Ta honorarna zaposlitev je tra
jala skozi vso osnovno šolo. V 
srednji šoli sem poleg pomoči 
nonotu na poljih, v poletnih me
secih delal kot vodič v Postojnski 
jami. Ker se je tam dobro zasluži
lo, se je to nadaljevalo tudi skozi 
leta študija, tako da me je motilo 
pri študiju, a kaj ko štipendije ni 
bilo.

Študij v Ljubljani, spomini? 
Ljubljano, kjer sem študiral, 

imam v slabem spominu. Ker ni
sem dobil sobe v naselju, sem se 
selil iz sobe v sobo. Tudi s študi
jem sem imel probleme. Asistent 
pri tehničnem risanju na fakulte
ti za strojništvo je hotel dokazati, 
da nisem za ta poklic, pa sem le 
postal strojni inženir. Zaposlil 
sem se v gradbenem podjetju v 
Postojni, kot vodja mehanizacije.

Ljubezni premikajo svet 
in ljudi! Tvoj »prestop« v 
Ajdovščino? Primorje?

Že v sedmem razredu sem se za
ljubil v sošolko in ji ostal zvest, do 
njene prerane smrti prf 29- letih, 
pol leta po poroki (dolga ljube
zen gvišna smrt). V njeni bolez
ni sem spoznal Alenko, sedanjo 
življenjsko sopotnico, ki je prišla 
sodelavko večkrat obiskati v bol
nišnico. Z njo imava tri čudovite 
otroke in eno ‘kul’ vnukinjo.

Tako sem prišel za zeta v 
Ajdovščino in se zaposlil v SGP 
Primorje, kjer sem delal, do leta 
'92, ko sem šel na začasno delo v 
parlament.

V mehanizaciji, kjer sem začel 
kot referent vzdrževanja strojne 
opreme, sem se polagoma vzpe
njal in prišel do koordinatorja 
strojne dejavnosti v podjetju. V 
sušnih letih za gradbince,» ko je 
zidar zadovoljen tudi s trdo skor

jo kruha«, sem okusil čar orienta 
(6 mesecev v Iraku). Nisem bil 
navdušen, žena pa še manj. Toda, 
če sem hotel naše strojnike poši
ljati v tujino, sem jim moral dati 
zgled. Do sodelavcev (strojnikov), 
sem skušal biti objektiven. Pri vo
denju enote sem kljub temu z be
sedami nekaterim povzročil bol, 
za katero so mi povedali šele po 
10. letih. Če je še kdo, ki sem ga 
užalil, se mu sedaj opravičujem. 
Zamere, ki sem jih imel tudi sam, 
pa tako ali tako pozabim že na
slednji dan.

Kako si doživel »razpad« in 
prehod v nov sistem, kam te 
je vleklo, levo, desno...?

Prvi dve leti v novem sistemu 
sem bil tudi predsednik sindika
ta, kjer sem si pri vodilnih v pod
jetju prislužil ukinitev delovnega 
mest, tako da nisem dobil več za
poslitve v Primorju, ko sem izvi- 
sel na volitvah '96.

Prve korake v politiki sem 
okusil že kot delegat v občinski 
skupščini in v raznih SISih. To 
nagnjenje imam po nonotu, ki 
» si je upal«, saj je šel dvakrat do 
Mussolinija po svoje pravice. Kot 
organizator partizanstva na po
stojnskem, mi je pripovedoval, 
kako se je gradila oblast med dru
go vojno. Poleg dela za NOB, je iz
gubil tudi sina v partizanih. Bil je 
razočaran, ker so vodilni v NOB 
obljubljali demokracijo, pa bese
de niso držali. Bil je prizadet, ker 
so krščanski partizani podpirali 
protiljudski režim. Iz njegovega 
pripovedovanja in iz občutka 
utesnjenosti v bivšem režimu, 
sem se že v januarju 1990 včlanil 
v SKD, nekega dne sem padel no
ter, ker nisem hotel snesti besede 
in sem organiziral stranko na ob
činski ravni. Spominjam se, kako 
so se mi tresle noge, ko sem lepil 
prve plakate, še v bivšem režimu. 
Na prvih svobodnih volitvah sem 
kandidiral kot anonimnež, zato, 
da bi zbiral glasove za stranko in 
pomagal k zmagi demokracije. 
Ker so bili ljudje v družbenih de
javnostih 'zatolčeni,' sem se kot 
veliko drugih s tehničnega po
dročja odločil za kandidaturo.

Iz dela v gradbeništvu sem po
znal težave, ki smo jih imeli pri 
počasni graditvi cest in drugih 
infrastrukturnih sistemov, kar 
me je še dodatno spodbudilo 
za drugo kandidaturo leta '92. 
Upam si trditi, da sem marsikaj 
pripomogel, da se je začel gradi
ti AC križ v Vipavski dolini in še 
druge stvari. Izkazalo se je pozi
tivno, da smo se takrat odločili za 
vstop v vlado s 'ta rdečimi', če

prav smo vedeli, da bomo zaradi 
tega, ne glede na naš trud, kazno
vani na naslednjih volitvah.

V začetku je bilo v parlamentu 
vzdušje precej napeto, ker smo 
se delili po ideologiji, kljub so
delovanju v vladi. Kmalu pa smo 
se sprostili, saj smo začeli sodelo
vati v projektnih nalogah in de
lovnih telesih. Moj prvi nastop 
je bila replika tov. Potrču zaradi 
ideoloških stvari.
Kakšen poseben ocvirek iz 

parlamentarnih klopi, kjer si 
bil »poleg«?

Spomnim se debate s komuni
sti o zakbnu o popravi krivic in 
obravnavi zakona o gradnji AC v 
istem dnevu. Na njihovo trditev, 
da med vojno ni bilo justifikacij, 
ker še niso imeli uradne oblasti, 
sem jim odgovarjal, da so od ko
čevskega zbora oktobra leta 1943 
imeli tudi uradno sodno oblast. 
Kljub temu so izvensodno pobi
jali ideološke nasprotnike, pod
jetnike in intelektualce, ki se jim 
niso uklonili. Niso bili niti toliko 
kulturni, kot rimski vojskovodja 
Teodozij, ki je že leta 394, ujetni
ke, na prošnjo škofa Ambrozija, 
ohranil pri življenju in mrtve po
kopal. Dejal sem jim, da v imenu 
krščanskih partizanov, ki so jim 
priborili oblast, zahtevam, da 
dovolijo, da se mrtve že enkrat 
pokoplje. Vsa ta dejanja, da jim 
oprostim, le tega, da niso poveza
li Štajerske, ki jo je za Slovenijo 
pridobil gen.Meister, s Kranjsko, 
jim ne odpustim. Mislil sem seve
da na spremembo trase AC pod 
Trojanami, ki se je zavlekla in zelo 
podražila izgradnjo. Zadnje čase 
se večkrat peljemo na Štajersko, 
kamor smo omožili hčer in se 
vedno, ko se peljemo skozi pre
dor pod Trojanami, spomnim te 
replike.

Zakaj in kako si se odločil za 
naslednje volitve, ko ni šlo po 
načrtu?

Priprava na volitve '96 so bile 
bolj utrudljive kot prejšnje, ko 
sem samo trobil po dolini in po 
gori ter gričih in delil propagan
do. Za volitve '96 sem poskusil s 
sistemom od vrat, do vrat, kar pa 
je delovalo kontra produktivno. 
Slovenci se pač ne pustijo vzne
mirjati na domu. Pa tudi ideja o 
uspehih ni vžgala. Volilcem mo
raš očitno le obljubljati, vse dru
go gre pač 'v rok službe.'

Piko na i pa je dal TV prispevek 
Rosvite Pesek o zakonu o poslan
cih, kjer me je na osnovi zlorabe 
starih posnetkov in najinega do
govora, sesula le dva dni pred vo
litvami, ko sem bil edini, ki si je 
upal zagovarjati 'privilegije', ki bi 
pri določeni starosti poslancu, ki 
ne bi bil ponovno izvoljen omo
gočila eksistenco, kot je v vsej de
mokratični Evropi. Tak privilegij 
imajo državljani, ki se jih lahko 
kadrovsko upokoji, četudi so sta
ri manj kot 40 let. Dokaz, da je tak 
način potreben, je moja prej opi
sana izkušnja na Primorju in še 
izkušnje nekaterih kolegov.
Zaradi takega odnosa novinar

jev in urednikov do poslancev 
in do drugače mislečih ter zara
di medijskega zavajanja javnosti, 
sem glasoval ZA na nedavnem re
ferendumu o RTV.

Direktor Komunale, slabe in 
dobre izkušnje, nesoglasja z 
županom Poljšakom...?

Tako sva prišla do Komunale. V

vseh javnih podjetjih je kadrova
nje politično. Tudi mene je koa
licija leta 1997 imenovala za di
rektorja, ker sem dobil prednost 
pred drugim kandidatom iz iste 
stranke, pa tudi zato, ker on ni bil 
Ajdove.

Kljub temu, da so bili odzivi ob
čanov na moje vodenje Komunale 
pozitivni, so mi svetniki stalno 
očitali pomanjkljivosti v delova
nju služb. Ob reelekciji 2001 pa 
je velika večina svetnikov glaso
vala za moj nov mandat. Župan 
je, pač po nasvetu in političnem 
pritisku svojih svetovalcev in 
proti volji sveta občine, ki ima 
večinsko lastništvo, na skupšči
ni podjetja, protipravno, prepre
čil moj nov mandat. Za v.d. pa 
sem bil dve naslednji leti dober. 
Zaradi takega odnosa občinskih 
struktur in verjetno tudi zaradi 
že prej opisanih problemov, sem 
imel zdravstvene težave, ki pa so 
se uredile. Nestrinjanje župana 
z mojim direktorovanjem izhaja 
verjetno iz zamere ob lokalnih 
volitvah pa tudi iz mojega 'sit
narjenja' o rešitvah problemov, 
o katerih on ni hotel ali ni imel 
časa razpravljati. Govoriti o od
nosih z ljudmi, ki imajo politično 
moč in držijo zamero, ali mislijo, 
da je nekdo njihov politični na
sprotnik in vsa njegova dejanja 
gledajo skozi taka očala, je nepri
jetno in lahko tudi škodljivo. Tudi 
sedanji direktor je bil koalicijsko 
imenovan, čeprav ni bil po volji 
župana.
Sedanje delo, izkušnje?
Dela za tehničnega pomočnika 

je vedno dovolj. Dokler sem bil 
direktor, sem menil, da lahko 
vse opravim sam. Pa me je često 
'zametlo'. Občine, ki imajo celo 
manj prebivalcev, kot naši dve 
občini, imajo za opravila, ki jih 
opravlja naša Komunala, dve ali 
celo tri podjetja. Mogoče pa bi 
bilo primerno razmisliti o delitvi 
podjetja, tako kot se je zgodilo s 
štirimi zavodi družbenih dejav
nosti v občini Ajdovščina.

Še malo politike, današnja 
oblast, je po tvojem okusu?

Na oblasti je desnica. Pred nami 
so težke odločitve, ki bodo ime
le daljnosežne posledice za dalj
še obdobje. Pred leti me je, med 
predvolilno kampanijo, volilec 
vprašal, kaj mu ponujam. Tedaj 
sem mu rekel, da mu ponujam 
deset let garanja in odrekanj, da 
bomo na istem ali nekoliko bol-

šem, kot tedaj, le zadolženi ne 
bomo več tako visoko. Odgovoril 
mi je, da ga to ne zanima, ker on 
želi živeti danes. Z njegovo filozo
fijo, skandinavske države ne bi, v 
veliko boljših časih, postale vzor 
uspešnih socialno bogatih držav. 
Pred kratkim je nekdo, ki je več 
let živel na Švedskem dejal, da 
imajo Švedi veliko lesenih hiš in 
skromno opremo, zato pa imajo 
razvito socialno ekonomijo.

Ta oblast, bo imela velike proble
me pri ohranjanju sedanjega vi
sokega socialnega standarda. Če 
bodo mediji, ki so glavni tvorec 
javnega mnenja, še naprej ustvar
jali izredne razmere, bo morala 
ta vlada, tudi za ceno izgube na 
naslednjih volitvah, končno po
tegniti globoke reze v standard 
našega življenja. Ker sem pristaš 
socialno naravnane družbe, ki 
jo je ustvarjal že J.E. Krek in je 
imela osnove v socialni encikliki 
'Rerum Novarum' papeža Pija X., 
se bojim, da bi vlada in gospodar
stvo podlegla ameriškemu turbo 
kapitalizmu, namesto, da bi z vse
mi močmi ustvarjala inovativno 
in visoko tehnološko sposobno 
gospodarstvo v stilu skandinav
skih držav.
Kam te bo zaneslo v prihod

nosti, še kdaj v poklicno poli
tiko?

Tako kot vsak izmed nas mislim, 
da bi sam že pokazal kako je tre
ba! Glede na to, da je moj hobi še 
vedno politika, sem prepričan, 
da bi lahko še kaj koristnega sto
ril za občane. Razmišljam, če bi 
se poskusil na naslednjih lokal
nih volitvah. Vendar pregovor 
pravi, da kogar kača piči, se boji 
tudi zvite vrvi.

" Smo na čakanju ", je rekel on 
dan moj prijatelj. Čakamo penzi- 
jo, čakamo boljše čase, čakamo 
pač...

Se znaš smejati in pripove
dovati vice?

O vicih pravijo "star vic, nova 
budala " pa vseeno enega za po
kušino.

Ko pride starejši kmet v 
Ljubljano, gre peš mimo več nad
stropne šolske stavbe, pa nek 
učenec od veliko njih, ki med od
morom "visijo" skozi okna, zakli
če: " Hej stric, a gledate naš velik 
skedenj?". Kmet pa mu odgovori: 
"Gledam, gledam in vidim, da vi
sijo sami cepci skozi okna "!

Pod.Latnikom z Ivanom 
Mermoljo

Iščemo
nove

sodelavce

RADIO

106,9 MHz
www. novanova.si

Absolventi, študentke in študenti višjih letnikov!
Dobro obvladate slovenski jezik, ste »govorljivi« in iznaj

dljivi? Hitro mislite? Vas zanima vse, kar se okrog vas do
gaja?

Postanite sodelavci Radia Nova, vstopite v svet radijskih 
frekvenc kot spikerji in moderatorji, avtorji radijskih od
daj! Zaslužite dodatne fičnike in pokličite 041 630 311» 
041 756 400, ali se zglasite v Rizzatovi vili, Goriška 17 v 
Ajdovščini. Pridite do vrha (na kaščo)!



»Pot prehodiš le, če se no pot podaš«
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Enotni in učinkoviti
O vasi Cesta smo pisali že v majski številki. O balinarjih pa že nekaj časa ne. Decembra bo leto dni, 
kar je predsedniško funkcijo BK Cesta prevzel Rihard Star.
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»Predvsem zato, ker je klubu s 
kar dolgo tradicijo grozil razpad. 
Dosti prostovoljnega dela smo v 
preteklih letih, ko so klub vodili 
različni fantje, ki so bili tudi aktiv
ni igralci, vložili v klubski prostor, 
balinišče in okolico »Na rampi«. 
Prišla pa je kriza, predvsem vode
nja, pa sem si rekel, ti si na vrsti,« 
pravi Rihč. Pod tem imenom ga 
poznamo Cestnarji.

Pred tridesetimi leti se je Cesta 
ponašala z nogometnim klubom,

8. Gorski tek na Nanos

ki je bil dosti večji zalogaj kot bali
narska ekipa in je kar nekaj sezon 
uspešno nastopal v Primorski ligi.

»Cestnarji smo ena najaktivnej
ših sredin v občini Ajdovščina. 
Ni nam težko prijeti za lopate ali 
krampe, če je pred nami jasen cilj. 
Letos smo s pomočjo Krajevne 
skupnosti, Zveze športnih dru
štev Ajdovščina ter sponzorjev 
Loterija Slovenije ter Incom d.o.o. 
iz Ajdovščine obnovili celoten ba
linarski objekt. Z asfaltno podlogo

smo prevlekli balinišče, razsvet
ljavo smo premestili izven obeh 
igralnih stez, ju »obkrožili« z ure
jenim pločnikom ter zaključili z 
robniki. Seveda nismo pozabili na 
mize in klopi za gledalce ter lepot
ni poplesk. Rezlultat in časovni 
potek balinarskih tekem nam bo 
odslej merila elektronska ura. Nič 
več ne bo kreganja ali je srečanje 
že poteklo ali ne, odločal bo samo
dejni urin pisk. Čaka nas še obno
vitev prostorov kluba, ki so tudi 
vsakodnevno zbirališče tistih, ki 
si želijo »partido« tršeta in briško- 
le, ali samo pogovora in kibicira- 
nja. Občasnih akcij se je udeležilo 
od 12 - 15 posameznikov, največja 
pridobitev v letošnjem letu pa je 
osem mladih obetavnih balinar
jev, ki bodo v prihodnje nadalje
vali športno pot cestnarskega ba
linanja. Mladim lahko zaupamo, 
v to so me že večkrat prepričali,« 
dodaja Rihard.

»K nam ste vabljeni vsi, ki si že
lite rekreacije na rokometnem ali 
košarkarskem igrišču, ali pripelji
te otroke na igrala, ki so prav tako 
na voljo. Radi vas bomo sprejeli. 
Hvala vsem, ki ste nam pomagali, 
pa tudi tistim, ki nam morebiti še 
boste!«

Ivan Mermolja - Iče

FurlanaMemorial Fabijana
V nedeljo, 9. oktobra se je v Podnanosu odtekel 8. gorski tek na Nanos za memorial alpinista 
Fabijana Furlana, ki je postal tradicionalen, hkrati pa zadnjih nekaj let šteje tudi za tekmo držav
nega prvenstva. Prijetno vreme, je za razliko od lanskega leta, privabilo kar 183 tekačev iz vse 
Slovenije, ki so se razvrstili v kategorijah od mlajših dečkov in deklic do starejših veterank in vete
ranov.

T etošnja proga ni bila nič dru- 
JLgačna od proge prejšnjih let. 
Start je bil v Porečah, dolžina 
proge je bila 4,8 km, vzpon pa je 
znašal okrog 750 m. Ciljna črta 
je tekmovalce čakala pri Lovski 
koči na Nanosu. Poleg opisane 
proge sta bili za mlajše ter starej
še dečke in deklice pripravljeni 
krajši preizkušnji. Prva, takoi- 
menovana proga A, je bila dolga 
1,1 km in se je vzpela za 140 m. 
Druga, proga B, namenjena sta
rejšim deklicam in dečkom, pa je 
bila nekoliko daljša njena dolžina 
je bila 1,8 km, vzpona pa je bilo 
za dobrih 220 m.

Na cilj so najprej pritekli naj
mlajši med katerimi je bil najbolj
ši Domen Zupan (AK Domžale)

pred Blažem Karbo (TD Bovec) 
in Maticom Plaznikom (TK 
Šmarnogorska naveza). Med naj
mlajšimi deklicami je bila najhi
trejša Sara Lavrič (OŠ Miroslava 
Vilharja Postojna), druga Hani 
Mlekuž Kamarič (TD Bovec), 
tretja pa Živa Lesar (TD Burja 
Vipava). Takoj za njimi so pri
sopihali starejši dečki in dekli
ce. Med dečki so prva tri mesta 
osvojili Tine Zornik (TD Bovec), 
Tine Torkar (ŠD Nanos) in Matija 
Oblak (ŠD Tabor Žiri), pri dekli
cah pa Tina Berčič (AD Mass), 
Maja Hudoklin (AK Domžale), 
Ajda Sitar (AK Domžale).

V absolutni konkurenci (mla
dinci, člani, veterani, starejši 
veterani) je med moškimi zma

go slavil Mitja Kosovelj (TK 
Kobarid), s časom 26:32, kar je le 
6 sekund slabše od rekorda pro
ge, drugi je bil Peter Lamovec 
(ŠD Tabor Žiri), s časom 27:13, 
tretji v absolutni konkurenci je 
bil Igor Šalamun (KGT Papež). 
Pri ženskah je bila v absolutno 
najhitrejša Mateja Kosovelj (ŠD 
Nanos) pred Danejo Grandovec 
(AD Maribor 98) in Lucijo Krkoč 
(ŠD Nanos). Najboljši v vseh po
samičnih kategorijah (razen v ka
tegoriji veterani) so se okitili še 
z naslovom državnega prvaka v 
gorskem teku za leto 2005.

Pri pripravi in organizaciji 
teka so sodelovala podnanoška 
društva Športno društvo Nanos 
Podnanos, Planinsko društvo 
Podnanos, Gasilsko društvo 
Podnanos in KS Podnanos. 
Glavni motor prireditve pa je 
Klavdij Torkar, ki je skupaj s še 
nekaterimi posamezniki gonilna 
sila v pripravah tega tekmovanja. 
Organizatorji gorskega tega na 
Nanos se zahvaljujejo vsem spon
zorjem, ki so kakorkoli podprli in 
omogočili izvedbo prireditve.

S.R.
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Mlada raca ali gos
sol po okusu 
kumina
kostanji oz. kisla jabolka 
maslo po okusu

Mlado raco operemo, posušimo in jo premažemo s soljo 
zunaj in znotraj. Raco ali gos nadevamo z olupljenimi, 
pečenimi ali kuhanimi kostanji. Pri kostanjih mora biti tudi 
brez rjave skorje. Raco lahko nadevamo tudi z dobrimi 
kislimi jabolki, katere ne lupimo, pač pa samo odstranimo 
pecelj in muho.
Odprtino zašijemo. Raco polijemo z vročo maščobo in 
pečemo v pečici na 180 stopinj približno dve uri. Ko je raca 
pečena jo premažemo z maslom ali pa slano vodo. To 
naredi, da je koža hrustljava. Pečeno razrežemo in jo 
ponudimo s kostanji ali jabolki.
Priloga: Mlinci in rdeče zelje ^

Po začrtani poti...

Ni časa za počitek
Košarkarski klub iz Ajdovščine, se lahko pohvali z dobrim delom 
v vseh starostnih kategorijah, kjer nastopajo izključno domači ig
ralci. Z željo po popestritvi dogajanja v našem kraju, so uvedli 
tudi sekcijo plesalk, ki dodatno popestrijo članske tekme ter raz
ne druge športne in občinske prireditve. Ena izmed neizpolnjenih 
želja, ki seveda še kako obstaja, je šolska košarkarska liga, bolj 
poznana pod imenom SKL.

Od leve proti desni, stojijo: Primož Bačar (trener ekipe), Golja Gašper, Bizjak 
Jernej, Čretnik Boris, Likar Jurij, Koruza Jakob, Grahovac Sašo, Čretnik Davor, 
Benčina Boštjan in Černigoj Matevž. Čepijo: Vončina Luka, Lavrenčič Matej, 
Zagorc Gregor, Maraž Miha, FerjančičJernej, Ronkalj Boris in Jamšek Nejc.

Na sliki manjkajo: Zgonik Tomi, Zgonik Matjaž,Lokar Blaž in Vidmar Erik.

'fT' ošarkarski klub Ajdovščina 
JNaudi v letošnji sezoni nadalju
je z izpolnjevanjem programa, ki 
si ga je zastavil v lanski. V mesecu 
septembru so trenerji najmlajšim 
predstavili košarko na osnovni šoli 
Danila Lokarja. Pri tem je šlo za pri
kaz osnovnih veščin košarke v želji, 
da bi v svoje vrste privabili čimveč 
mladih nadebudnežev, ki bi se radi 
preizkusili v igranju košarke. Pri 
izvedbi programa so pomagale 
tudi plesalke iz njihove plesne sek
cije. Zelo je uspela tudi prireditev 
Dan športa, ki je potekala ob otvo
ritvi igrišča na Ribniku. V okviru 
te prireditve je Košarkarski klub 
sodeloval s samostojno točko, ples
na skupina pa je pripravila skupno 
koreografijo za vse udeležence. V 
poletnih mesecih so uspešno izpe
ljali tri tekmovanja v ulični košarki. 
Prvo je potekalo v okviru prire
ditve Ajdovščina v maju, drugo ob 
prireditvi Njoki festival, tretje pa se 
je dogajala ob otvoritvi Kaševega 
letnega vrta v začetku avgusta. Na 
ta način so z roko v roki z ostalimi 
društvi iz naše doline skušali zdru
žiti zabavo in šport. S tovrstnimi 
prireditvami želijo košarko pripe
ljali še bližje številnim ljubiteljem. 
Na tem mestu pa velja pohvaliti 
tudi vsa ostala društva, ki skušajo 
na kakršenkoli način popestriti 
dogajanje v našem kraju in tako na 
pravi način motivirati mlade, da 
bodo bolj aktivni pri preživljanju 
svojega vsakdana.

V mesecu oktobru so se začela 
tudi ligaška tekmovanja. Članska 
ekipa v letošnji sezoni nastopa v 
II slovenski ligi, kjer je z domačo 
zmago uspešno začela sezono. Cilj 
članske ekipe v letošnji sezoni je 
uvrstitev med prve štiri, v dveh do 
treh sezonah pa vrnitev v IB slo
vensko košarkaško ligo in tam od
igrati vidno vlogo ter na ta način 
postati stalen član te lige. Pionirska 
ekipa v jesenskem delu nastopa 
v 1. slovenski pionirski ligi in se 
dokaj uspešno meri z veliko moč
nejšimi sredinami, med katerimi 
je potrebno izpostaviti zelo dobro 
Slovanovo košarkarsko šolo. Ekipi 
kadetov in mladincev ravno tako 
uspešno nastopata v svojih katego
rijah, nekateri igralci pa že igrajo 
tudi v članski ekipi. Pohvaliti velja 
tudi številne ljubitelje košarke, ki 
se kot gledalci udeležujejo doma
čih tekem, obenem pa vabijo vse,

da se naslednjih tekem udeležite 
tudi sami in s svojim športnim na
vijanjem postanete šesti igralec.

Med pomembnejše cilje, ki so 
si jih zastavili v letošnji sezoni za
gotovo spada gradnja ekip, ki bi 
lahko zaigrale v Šolski košarkar
ski ligi. Izpeljavo tega projekta bi 
radi uresničili skupaj z osnovno 
šolo Danila Lokarja in Srednjo šolo 
Vena Pilona. Projekt zaradi izredne 
medijske podpore pomeni dodat
no motivacijo za trening. V letošnji 
sezoni so začeli tudi s tesnejšim 
sodelovanjem s Košarkarskim klu
bom Vipava, s katerim imajo za pri
hodnost v mislih nekatere skupne 
projekte. V začetku septembra je 
luč sveta ugledala tudi že težko pri
čakovana spletna stran kluba, ki 
vas sproti obvešča o vseh aktualnih 
stvareh, ki se dogajajo v klubu, vabi 
vas na tekme posameznih selek
cij, na strani pa je še veliko drugih 
uporabnih informacij in zanimivih 
slik. Na forumu pa potekajo števil
ne zanimive debate, ki so bolj ali 
manj povezane s košarko. Ajdovsko 
spletno stran lahko obiščete na 
naslovu: http://www.kosarkaski-
klub-ajdovscina.info/.

Klubske zanesenjake športni 
uspehi ženejo naprej in verjamejo, 
da bodo z dobrim delom prišli še 
boljši rezultati in še večji uspehi. V 
glavi imajo še ogromno idej, katere 
bodo realizirali v naslednjih letih 
in na ta način v našem okolju dvig
nili košarko na raven, ki jo uživa 
širom po svetu. Zadnji uspehi slo
venske reprezentance jim dajejo še 
dodaten zagon. BP

VABILO NAJMLAJŠIM

KK Ajdovščina vabi vse, ki bi 
se radi poizkusili v tej prelepi 
igri pod obroči, da se pridruži
te tistim, ki treninge košarkaške 
šole že redno obiskujejo. Prav 
lepo vabljeni tudi tisti najmlajši, 
učenci prvih razredov osem in 
devetletke. Za dodatne informa
cije lahko pokličete na tel. št. 
041 614 933 (Primož Bačar) in 
041 390 849 (Jernej Ferjančič), 
ali pa se oglasite kar na trenin
gu, vsak torek in petek ob 16.30. 
pri najmlajših je zaželjeno, da 
na prvi trening s seboj pripe
ljejo tudi starše! Lepo vabljeni! 
Članarine ni!



zdravje
»Ni zdravja brez duševnega zdravja.«
10. oktober je bil, tako kot drugod po Sloveniji, tudi v Ajdovščini v znamenju SVETOVNEGA DNEVA DUŠEVNEGA ZDRAVJA. Tema letošnjega Svetovnega dneva du
ševnega zdravja je bila Duševno in telesno zdravje skozi vsa življenjska obdobja, s poudarkom na pomembnosti prepoznavanja soodvisnosti dobrega duševnega in 
telesnega zdravja v vseh življenjskih obdobjih.

O hibo telesno zdravje v otroštvu, 
O odrasli dobi ali v poznejših letih 
življenja, lahko sovpada s čustveno 
stabilnostjo in dobrim počutjem. 
Resne duševne bolezni in motnje, 
kot sta depresija in tesnoba, pa se 
pogosto pokažejo z zanemarjanjem 
pomembnosti telesnega zdravja in 
se odražajo v drugih hudih telesnih 
boleznih kot so npr. rak, srčne bo
lezni, sladkorna bolezen, artritis 
in bolezni dihal. Tema letošnjega 
Svetovnega dneva duševnega zdrav
ja poudarja pomembno dejstvo, da 
»ni zdravja brez duševnega zdravja« 
in spodbuja naraščajoče zavedanje 
in razumevanje tega, da sta dobro 
telesno in dobro duševno zdravje 
pomembna za uspešno rast in raz
voj v vseh življenjskih obdobjih.

Ob svetovnem dnevu duševne
ga zdravja smo se predstavili tudi 
člani ŠENTovega Dnevnega centra 
Ajdovščina s stojnico pred Novo 
KBM v Ajdovščini. Na ogled in na 
prodaj smo postavili unikatne iz
delke svojih članov. Mimoidoči so 
si na stojnici lahko ogledali in tudi 
kupili izdelke iz lesa, vaze, svilene 
rute, makrameje, voščilnice, ter ne
kaj knjig in glasilo ŠENT. Marsikdo 
je postal ob stojnici in dobil tudi 
številne zgibanke in promocijski 
material o društvu, dnevnem cen
tru in težavah v duševnem zdravju.

DUŠEVNE MOTNJE IN NJIHOV 
VPLIV NA NAŠE VSAKDANJE 
ŽIVLJENJE

Opozoriti smo želeli na razšir
jenost duševnih motenj in njihov 
vpliv na naše vsakdanje življenje, 
saj so le te vzrok za okoli 12-15% 
vseh manjzmožnosti pri prebival
stvu v svetu - povzročijo jih več 
kot kardiovaskularne bolezne in 
dvakrat več kot rak (podatek za leto 
2000). Njihov vpliv na vsakodnev
no življenje pa je še večji, saj zaob- 
segajo več kot 30% let preživetih z 
manjzmožnostjo (vir: avgust 2003, 
WHO Europe).

Med desetimi najpogostejšimi 
razlogi za oviranost pri vsakodnev

nih dejavnostih je kar pet duševnih 
motenj:

- unipolarna depresija (v žargonu 
“depresija”) je motnja razpolože
nja, kjer gre za bolezensko žalost, 
pomanjkanje energije, oseba nima 
zanimanja za dejavnosti, ki so jo 
včasih veselile, ima motnje spanja 
. Depresija je zelo pogosta motnja. 
V času epizode je motena dela- 
zmožnost in zato je veliko breme za 
družbo. Samomorilnost povezuje
mo z depresivnostjo. Vsaj enkrat v 
življenju lahko zboli 10 - 25% žensk 
in 5 - 12% moških. Pomembno je, 
da depresijo danes zelo uspešno 
zdravimo.

- motnje povezane z uporabo alko
hola: 14% odrasle populacije (stare 
15-54 let v ZDA) je odvisnih od al
kohola;

- shizofrenija (1% populacije): psi
hotična motnja, pri kateri se zaradi 
motenj mišljenja tako v smislu mo
tene oblike (govorica postane nera
zumljiva, z nenavadnimi poudarki) 
in vsebine (pojavijo se nenavadne 
ideje in blodnje) ter dodatno še za
radi zaznavnih motenj (halucinacij) 
izgubi stik z resničnostjo... Tretjina 
bolnikov se dobro pozdravi, tretji
na ima določene težave, tretjina pa 
ima precej težav v vsakodnevnem 
delovanju in potrebujejo veliko po
moči. Dolžino zdravljenja merimo 
v letih.

- bipolarna motnja (do 1,6 % po
pulacije): motnja razpoloženja, pri 
kateri se izmenjujeta depresivna 
faza (opisano zgoraj) in manična 
faza (ravno obratno kot depresija, 
s privzdignjenim razpoloženjem, 
povečano energijo). Dve tretjini 
bolnikov imata malo epizod v živ
ljenju, tretjina bolnikov pa ima veli
ko epizod in posledično je njihova 
oviranost huda.

- obsesivno-kompulzivna motnja 
(2,5% populacije): motnja, kjer se 
pojavljajo vsiljive misli in vsiljiva 
dejanja, za katera se oseba zaveda, 
da so nesmiselna, a so povezana s 
hudo tesnobo in nelagodjem (npr. 
vsiljive misli, da je vse umazano

in posledično stalno pranje rok...). 
Motnja se pojavi zelo zgodaj in ovi
ra šolanje in zaposlovanje.

Omenjene motnje so pomembne 
zaradi pogostosti v splošni popu
laciji in/ali kroničnega poteka ter 
posledic, ki jih povzročajo v smislu 
trpljenja in zmanjšanja kakovosti 
življenja posameznikov, njihovih 
družin ter ekonomskih in drugih 
posledic za celotno družbo.
MITI O DUŠEVNEM ZDRAVJU

Redko katero področje človeške
ga življenja je tako polno tabujev, 
stigme in nerazumevanja kot so 
psihosocialne stiske ljudi in po
sledično njihove izkušnje psihia
tričnih hospitalizacij. Psihiatrične 
diagnoze ljudem in njihovim svoj
cem prilepijo negativne identitete. 
Zato smo z našo stojnico poskušali 
ljudem podati tudi čimveč dejstev 
o duševnem zdravju, saj so številni 
miti med ljudmi še vedno živi in 
močno zakoreninjeni. Naj jih na 
tem mestu nekaj omenim:

Mit: Psihiatrična stanja niso prave 
zdravstvene bolezni kot so bolezni 
srca in sladkorna bolezen - so oseb
nostne motnje.

Dejstvo: Možganske motnje niso 
nič manj zdravstvena stanja, kot so 
motnje srca ali ledvic. Raziskava je 
pokazala, da obstajajo genetski in 
biološki vzroki za psihiatrična sta
nja, in da so lahko uspešno zdrav
ljena.

Mit: Ljudje z resno duševno bolez
nijo, kot je shizofrenija, so ponava
di nevarni in nasilni.

Dejstvo: Statistika kaže, da
nasilnost pri ljudeh z možgansko 
motnjo ni veliko večja kot pri sploš
ni populaciji. Ljudje s psihotičnimi 
boleznimi, kot je shizofrenija, so 
veliko pogosteje prestrašeni, zme
deni in obupani kot pa nasilni.

Mit: Pri shizofreniji gre za razcep
ljeno osebnost.

Dejstvo: Shizofrenija je resna du
ševna bolezen, pogosto zamenjana 
z motnjo razcepljene osebnosti. 
V resnici je stanje, ki zabriše raz
liko med tem, kar je realno in kar

je umišljeno. Ljudje s shizofrenijo 
imajo simptome, ki zaobsegajo tako 
družbeni umik kot iluzije in haluci
nacije, toda pogosto jim moderna 
zdravila pomagajo.

Mit: Ljudje z manično depresijo 
so nevarno nestabilni in se običaj
no izolirajo od družbe (postanejo 
asocialni).

Dejstvo: Manična depresija - ali 
bipolarna motnja - je ena od najres
nejših duševnih bolezni, ki povzro
ča hudo stisko in uničuje osebne 
odnose. Kljub temu živi veliko ljudi 
z bipolarno motnjo polno in smisel
no življenje. Res je, da so nekateri 
izmed najodličnejših ustvarjalnih 
genijev, trpeli za bipolarno mot
njo - pisatelji: Ernest Hamingway, 
Graham Green in Virginia Woolf. 
Med njimi so tudi državnik Winston 
Churchill, igralka Vivienne Leigh 
in komik Špike Milligan.

Mit: Duševna bolezen mene ne 
more prizadeti.

Dejstvo: Duševne bolezni so pre
senetljivo vsakdanje in ne izbirajo 
- prizadenejo lahko vsakogar. Leta 
2004 je Svetovna zdravstvena orga
nizacija anketirala več kot 60.000 
odraslih iz 14. držav in ugotovila, 
da je imelo med 9 in 17 odstotkov 
anketiranih, v zadnjem letu, vsaj 
eno epizodo duševne bolezni.

ŠENT DNEVNI CENTER 
AJDOVŠČINA

In k čim višji kvaliteti življenja 
uporabnikov želimo prispevati 
tudi v ŠENTovem Dnevnem centru 
Ajdovščina (in tudi v drugih dnev
nih centrih širom Slovenije); Ravno 
na ta dan smo praznovali drugo ob
letnico odprtja dnevnega centra.

ŠENT - Slovensko združenje za 
duševno zdravje je neprofitna in 
nevladna organizacija, ki deluje na 
področju zagotavljanja podpore in 
pomoči osebam s težavami v dušev
nem zdravju. Naše poslanstvo je so
cialna in psihološka rehabilitacija 
oseb z duševnimi motnjami, ustvar
janje novih delovnih mest za težje 
zaposljive ter osveščanje javnosti in

politike o duševnem zdravju.
Pod okriljem združenja delujejo 

po vsej Sloveniji Centri za duševno 
zdravje v skupnosti, ki so name
njeni osebam s težavami v dušev
nem zdravju, njihovim svojcem in 
ostalim, ki jih zanima reševanje 
omenjene problematike. Ena na
ših glavnih nalog je povezovanje 
strokovnih delavcev na področju 
duševnega zdravja, da bi dosegali 
večjo kakovost dela. Uporabnike 
služb za duševno zdravje želimo 
vključevati v načrtovanje, izvajanje 
in nadzorovanje služb za duševno 
zdravje.

Sedež Centra za duševno zdravje 
v skupnosti Severno primorske re
gije je lociran v Novi Gorici. Tvorita 
ga 2 enoti, enota Nova Gorica in 
enota Ajdovščina, v katerih pote
kata program dnevni center in pro
gram zaposlitvene rehabilitacije.

- Program dnevni center pred
stavlja vrsto aktivnosti, ki služijo 
aktivnemu preživljanju prostega 
časa, vzpostavljanju in ohranjanju 
socialnih stikov, sprostitvi, sveto
vanju, informiranju, kar prispeva k 
višji kvaliteti življenja uporabnikov. 
Delo poteka skupinsko in individu
alno. Program DC sooblikujemo 
skupaj z uporabniki, prostovoljci in 
drugimi strokovnjaki.

- Program zaposlitvene rehabi
litacije poteka v sodelovanju z 
Republiškim zavodom za zaposlo
vanje. Program zaposlitvene reha
bilitacije je namenjen težje zaposlji
vim osebam s težavami v duševnem 
zdravju in je oblikovan glede na 
individualne potrebe rehabilitanta. 
Glavni cilj programa je zaposlitev.

Vključitev v program je prosto
voljna in brezplačna, na osnovi po
sameznikovih potreb in želja.

Če želite tudi vi bolj kvalitetno 
preživljati prosti čas, nam pomaga
ti pri ustvarjanju programa ali vas 
zanima kaj s področja duševnega 
zdravja, vas prisrčno vabimo, da 
nas obiščete ali nas pokličete.

Klavdija Žnidar, 
dipl. soc. delavka

Kri mladih za vse
V Ajdovščini je 6., 7. in 10. oktobra v Dijaškem domu srednje šole 
Veno Pilon v Ajdovščini potekala krvodajalska akcija. Tradicionalno 
se Ajdovščina dobro odzove saj je »vsaka odvzeta doza krvi drago
cena in neprecenljiva. Nekomu vrne zdravje, drugemu življenje«.

TJ deči križ Slovenije organizira 
JVkrvodajalske akcije že od leta 
1953- V Sloveniji daruje kri okoli 5 
odstotkov prebivalcev, vsak dan po
trebujemo okoli 400 krvodajalk in 
krvodajalcev, da zadostimo dnevnim 
potrebam zdravstva po krvi. Letno 
zberemo okoli 45.000 litrov krvi.

Območno združenje Rdečega križa 
Ajdovščina je po dvodnevni aprilski 
akciji organiziralo še tridnevno ok
tobrsko in s tem zaključilo »delo na 
terenu« za letošnje leto. Seveda pa 
ostajajo še mesečne akcije za odde
lek za transfuziologijo šempeterske

bolnišnice.
Z obiskom akcije so bili zadovolj

ni, saj se je je udeležilo 482 krvoda
jalcev, ki so darovali približno 250 
litrov krvi. Posebej je potrebno po
hvaliti dijake Srednje šole Veno Pilon 
Ajdovščina in Škofijske gimnazije iz 
Vipave, saj se jih je kar 65 prvič od
ločilo, da se pridružijo veliki druži
ni. Prav vzgoji mladih posvečajo na 
Rdečem križu veliko skrb, saj le tak 
pristop omogoča, da vrste se krvoda
jalcev pomlajujejo. Kljub vsem druž
benim spremembam in gospodar
skim krizam nam to dobro uspeva.

Vse, ki ste bili v teh dneh morda za
držani, vabimo, da kri darujete na od
delku za transfuziologijo v Bolnišnici 
Šempeter, saj za potrebe zdravstva in 
zadostno preskrbo s krvjo v Sloveniji 
potrebujemo 400 krvodajalk in kr
vodajalcev na dan. Morda vas prav 
ta trenutek nekdo potrebuje: nezna
nec, prijatelj ali sorodnik...

OZ RK Ajdovščina

Veliko je takih, ki potrebujejo pomoč

Veliko nas je, ki lahko 
pomagamo
Oskrbovanje socialno ogroženih posameznikov, družin in posameznih skupin prebivalstva je eden izmed naj
pomembnejših programov Rdečega križa Slovenije, ki ga izvajajo območna združenja RK po vsej Sloveniji.

/^Vbmočna združenja Rdečega 
VV križa Primorske so v prvih 
dveh tretjinah leta 2005 namenila že 
precejšnjo finančno pomoč ljudem, 
ki so se znašli v stiski. Razdelila so 
17 ton pomoči v prehrambnih pa
ketih in pralnemu prašku, v skupni 
vrednosti 8 milijonov tolarjev.

Poleg prošenj za materialno po
moč pa se povečujejo tudi prošnje 
za finančno pomoč. Letos so jih 
odobrili že 490 v skupnem znesku 
4.5 milijona.

Poleg tega so se takoj odzvali tudi 
na številne nesreče (potresi, poža
ri), ki so svoj davek zahtevale tudi 
na Primorskem. Za odpravo posle
dic so prizadetim družinam zagoto
vili skupaj 13.5 milijona.

Da je socialno ogroženim otro

kom polepšan prvi šolski dan, so 
območna združenja pomagala pre
ko 500 družina pri nakupu šolskih 
potrebščin in v ta namen namenila 
preko 2,3 milijona.

Posebno pozornost namenjajo 
tudi letovanju otrok, tako je letos 
brezplačno letovalo 227 primor
skih otrok. S to pomočjo jim nudi
jo predvsem kreativno preživlja
nje prostega časa, redno in zdravo 
prehrano, strokovno usposobljeno 
vodstvo ter številne prostočasne 
dejavnosti in športne aktivnosti. Za 
to so namenili skoraj 14. milijonov.

Skupen znesek pomoči, ki so jo 
namenili Rdeči križi Primorske je 
preko 42 milijonov tolarjev, kar ni 
zanemarljiva številka.

Za uresničitev vseh teh programov

pa je seveda neprecenljiv prispevek 
vseh posameznikov in podjetij, ki 
se vključujejo v akcije RK. V teh 
dneh se začenja jesenski del nacio
nalne akcije Nikoli sami, ki poteka 
pod sloganom: » Veliko je takih, ki 
potrebujejo pomoč. Veliko nas je, ki 
lahko pomagamo.«

Območna združenja RK 
Primorske

A/
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HOIVDA
Moč naših sanj

Pol plačaš takoj, pol čez dve leti brez obresti!
Velja za jazz 1.4LS in vse modele accord do 31.10.2005.

BUTOCOMM«RC€si
ftUTOCOMMKftC« RUTO^..

Autocommerce auto d.o.o.
RC NOVA GORICA Industrijska cesta 2, Nova Gorica, tel.: 05 335 15 01, www.honda-novagorica.coni 
RC KOPER Vojkovo nabrežje 32, Koper, tel.: 05 00 26 304, www.honda-koper.com

GBilDlTI Z NANkl
UGODNO IN KAKOVOSTNO

Ajdovščina, Goriška cesta 72, S 05 3680 280

SALON KERAMIKE
m NORBTT

AJDOVŠČINA

NORBIT d.o.o.. Koisko 39. 5211 Koi$kO
PE Ajdovičlna

(za avtosalonom ABC Renault)
Goriška cesta 29 e, 5270 Ajdovščina

Tel.: (05) 368-01-70,368-01-71, tax: (05) 368-01-72 
http://www.norblt.sl

Velika Izbira:
keramičnih in granitogres ploščic za 

notranje in zunanje oblaganje

sanitarne opreme 

kopalniškega pohištva

različnih hidromasažnih in navadnih kadi 
ter tuš kabin

vodnih armatur, fugimih mas, lepil...

SVETOVANJE - UGODNE CENE- UGODNI 
PLAČILNI POGOJI - DOSTAVA NA DOM

V?
Salon keramike NORBIT
lepota drugačnosti

VABILO
Spoštovane občanke, cenjeni občani Ajdovščine!

Družba Geoplin plinovodi d.o.o je za potrebe informiranja lokalne 
skupnosti o projektu izgradnje Kompresorske postaje Ajdovščina že 
v septembru odprla informacijsko točko.

Za vse informacije smo Vam še naprej na voljo ob sredah od 13. do 
15. ure in ob četrtkih od 10. do 12. ure v stari občinski stavbi na 
Gregorčičevi ulici 20 v Ajdovščini.

Vljudno vabljeni!

geaphn
plinovodi
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PRIČAKUJEMO VAS

TRŽNICA AJDOVŠČINA 
MARKET ZAN ŠEMPAS 
MARKET PODVELB COL 
MARKETFEUČE BUKOVJE 
MARKET ŽGAVEC SR IDRIJA 
SUPERMARKET FAMA VIPAVA 
KARSIKA SUPERMARKET SEŽANA

SVEČA MOJCA MAKI 6 KOS SVEČA PIRAMODA 8 KOS DASH 25 MERIC GEL 3 LITRE TOALETNI PAPIR 3 SLOJNI

FAMA V AKCIJI od 28.10. 
do 12.11.



center farna vipava

r Mercator
agrooprema

Goriška cesta 13, Vipava tel.: 05 36 44 868

1894

UGODNO:
- CEPILNIKI DRV 
-TRAKTORSKE VITLE
- MULGERJUNO IN BERTI

VIPAVA

TEHNIČNI
PREGLEDI
Goriška cesta 13, VIPAVA 

tel.: 36 71 199

- TRAKTORSKE I^jVIEllNfAKUMULATORJI
- PRŠILKE /fr '' 't
-SALAMOREZNICE 
-VSE ZA KALINE 
KLETAR J# m
-VINSKE STEKLENICE 9|
- ZAMAŠKI SUPER EXTrH
- vinskW|iltri * ,
- K L E T AltlilEt ČRPALKE *

. -4.

A...

- VRHUNStKENOLOŠKA SREDS?TVA» I

MOŽNOST PLAČILA Z MERCATOR PIKA KARTICO 
TUDI NA 12 OBROKOV

(Q® »g)Qm°mm m@ te)®
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Avtohiša Ajdovščina
Štrancarjeva 3, 
velo.ajdovscina@siol.net

tel. 05/366 31 77 
www.velo.si

L
■i * i
I

FUNKCIJE: prikaz časa, hitrosti, prevožene razdalje, 
porabe kalorij, srčnega utripa 

TEŽA: 23 kg, VELIKOST: 93X50X108 cm

CENA: mm§m
MAGNETNI ELIPTIČNI TRENAŽER JEC 3000

FUNKCIJE: prikaz trenutne in končne razdalje, časa, 
hitrosti, porabe kalorij, srčnega utripa 

TEŽA: 39,5 kg VELIKOST: 140x61x160 cm

CENA: m. m m
TEKALNA STEZA MTM 6800

FUNKC 

TEŽA: t

/ / CENA:

FUNKCIJE: prikaz časa, hitrosti, pretečene razdalje, 
porabe kalorij, utripa 

TEŽA: 80 kg VELIKOST: 73X75X144 cm

n|fl

ZA VAŠE AKTIVNOSTI 
TUDI V ZIMSKIH MESECIH !

SOBNO MAGNETNO KOLO PEC 2055

PEUGEOT

Vabljeni na testne vožnje z

NOVIM P-307
tel: 05 36 44 150

Zelo ugodna ponudba vozil

NA ZALOGI
tel: 05 36 44 144

RABLJENA VOZILA
I tel: 05 36 44 222

CHEVROLET

TEHNIČNI PREGLEDI VOZIL
VSAK DAN OD 7.00 -17.00, SOBOTA 9.00 -12.00

AVTOCENTER
Goriška cesta 75 Ajdovščina WWW.bojc.si

lesnina
PREDSOBA

G RAZ
V novembru 
oziroma do 
razprodaje zalog
B©?e@a:sit

54.990 SIT
Rožna dolina:
pon. - petek od 9. do 20. ure 
sobota 8. do 14. ure 
Kromberk:
pon. - petek od 9. do 20. ure 
sobota od 9. do 16 ure

www.volkswagen.si

Prava paša za oči.
Nova Jetta že od 
4.194.229 SIT dalje.
Kdor jo ima, jo želi pokazati. Nova Jetta. 
Nova velikost - nov razred.
Nov sprednji del - nova dinamika. 
Avtomobilski design, ki vas bo navdušil.

Bogata serijska oprema: klimatska naprava, 
zadnje luči v tehniki LED, voznikov sedež z 
nastavljivo višino, deljivo naslonjalo zadnje 
sedežne klopi s sredinskim naslonom za 
roke, aktivna sprednja vzglavnika, 6 zračnih 
blazin, ABS, ASR, daljinsko centralno 
zaklepanje, električno nastavljivi in ogrevani 
zunanji ogledali, električni pomik stekel, 
veliko prostora in še mnogo več.

Ajdovščina
Goriška cesto 41, tel.; 05/3658300

PE Nova Gorica
Vojkova cesta 49, tel.: 05/3333808 

tel./fax: 05/3333809

Avto Batič
Umik: vtak dan od 8. ure do 17. ure, ob »obotah od 8. ure do 12. ure

Pooblaščeni trgovec vozil:

@ J-
Pooblaščeni servisef vozil:

& J. ss?

Slika je simbolna. Skupna poraba: 5,2-8,21/100 km. Emisije CO2:140-197 v g/km.
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Bleščeče večernice
Ženski pevski zbor Večernica pod vodstvom Stanka Benka, ki de
luje pod okriljem Društva upokojencev Ajdovščina, je 22. oktobra 
pripravil tradicionalni koncert, z gosti. Moškim pevskim zborom 
Šempeter, ki ga vodi Miran Rustja.

oncert je bil posvečen pred- 
J^.vsem praznovanju rojstnega 
dne Večernic. Zbor je bil namreč 
ustanovljen oktobra 1994 leta.
Večernice vseh nastopov nima

jo preštetih, lahko pa govorimo 
o številki okoli 150. Vsako leto se 
predstavijo na reviji Primorska 
poje in na medobčinski reviji 
Naši zbori pojo. Udeležujejo se 
tudi primorskih srečanj upoko
jenskih pevskih zborov, ki so tek
movalnega značaja in dosegajo 
zelo lepe uspehe. Zadnjih šest let 
se zbor odpravlja na Tabor pev
skih zborov v Šentvidu pri Stični 
- Večernice so edini zastopnik 
Vipavskih pevskih zborov na 
tej množični pevski prireditvi. 
Še posebej lepo se spominjajo 
snemanja oddaje Prizma opti
mizma, spomladi leta 2001. Ne 
nazadnje z velikim veseljem na
stopajo na vseh dogodkih, ki jih 
organizira Društvo upokojencev 
Ajdovščina, pojejo tudi zlatopo- 
ročencem in drugim jubilantom 
znotraj društva. Med drugim so v 
začetku oktobra nastopile na ob
letnici Doma starejših občanov v 
Ajdovščini.

Koncert so popestrili gost

je iz Šempetra, kamor so bile 
Večernice, kot gostje, povabljene 
letos spomladi. Moški pevski zbor 
Šempeter deluje okroglih 10 let. 
Vodi ga zborovodja Miran Rustja, 
ki poleg tega vodi tudi Mešani 
pevski zbor Šempas, Moški pev
ski zbor Soča ter Moški pevski 
zbor Provox iz Nove Gorice ter 
je pogonska sila Dekliškega pev
skega zbora iz Nove Gorice. Poleg 
tega mu je v oktobru Komisija za 
glasbo pri Ministrstvu za kul
turo podelila status skladatelja. 
Šempetrski zbor deluje v okviru 
Društva upokojencev. Lahko se 
pohvali s tem, da je bil dvakrat 
izbran med primorskimi zbori za 
nastop na državnem tekmovanju 
upokojenskih zborov in obakrat 
zasedel prvo mesto.

Pevke in pevci so postali prija
telji, srečujejo se tudi na mnogih 
drugih zborovskih prireditvah in 
pravijo, da bodo takšna srečanja, 
kot je bilo oktobrsko v Ajdovščini, 
postala stalnica na njihovi pevski 
poti.

Čestitke Večernici za čudovit 
koncert, predvsem pa za 11. rojst
ni dan!

Pripravila S.H., foto GMH

Drugi celovečerec »zvezdic«
Dekliški pevski zbor »Plejade«, ki šteje 18 deklet, je v soboto, 22. oktobra, priredil svoj drugi celo
večerni koncert. Tokrat so dekleta, ki so v večini študentke, pod vodstvom zborovodkinje Metke Colja 
nastopila v kulturnem domu v Vipavi. Mladi sestav se je predstavil s prav nič začetniškim progra
mom, saj so vanj vključile zahtevne avtorje, kot so Premrl, Vodopivec, Čopi, Adamič,...

^ apele pa so tudi lahkotnejše, pa zato prav nič 
Z-jlažje, kot sta Rijavčeva Zemlja pleše in Ne čakaj 
na maj v priredbi Nade Žgur. Kljub mladosti ali pa 
prav zaradi tega so dekleta željna novih glasbenih 
izzivov in skupnega muziciranja, ki se izraža tudi 
na odru, čeprav prav brez treme ne gre. Dekleta 
so že poprej pela v mladinskih zborih, saj prihaja
jo iz sredin, kjer ima petje dolgo tradicijo. Petje v 
Dekliškem pevskem zboru »Plejade« je bilo zanje to
rej logično nadaljevanje pevske dejavnosti. Z vedno 
višjimi skupnimi cilji, ki si jih zastavljajo in jih tudi 
po korakih dosegajo, soustvarjajo in bogatijo kultu
ro svojega in našega okolja. mag. Lejla Irgl

Glasbeni drevored
Ideja: ponudimo »drugačno, pravo glasbo«!. Za »projekt« se ogreje Društvo Wada, stopimo v ak
cijo in rodil se je Glasbeni drevored. Prvo drevo smo posadili v soboto, 15. oktobra, ko je na odru 
Dvorane 1. slovenske vlade »vžgal« največji slovenski šansonjer Lado Leskovar.

T7' oncert je bil prvi iz niza kon- 
J^certov pod izvirnim imenom. 
V dobri uri in pol smo se zavrteli 
na vrtiljaku zimzelenih skladb iz 
zapuščine slovenske popevke, pre
ko velikih uspešnic iz svetovne 
glasbene zakladnice. Slišali smo 
skladbe od debitantske Bil sem 
mlajši kakor ti in Malokdaj se sre
čava, s festivala Slovenska popevka 
1963, do nagrade strokovne žirije

in občinstva na festivalu Opatija 
1964, Potraži me v pregradju. 
Sledijo Poslednji vlak, Nathalie, 
Zemlja pleše, Si osamljena nocoj, ki 
je prva v slovenski jezik prevedena 
skladba Elvisa Presleya, Strangers 
in the night Franka Sinatre... Lado 
Leskovar je zapel tudi par narod
nih, poslednjo na suho s pomočjo 
publike, ki je navdušeno zahtevala: 
hočemo še.

V soboto, 19- novembra v goste 
prihaja Krašovec Aleš Hadalin, ki 
se je na slovensko glasbeno, film
sko in gledališko sceno vzpenjal 
počasi in vztrajno. Začel je v zased
bi Tantadruj. Zadnja leta se ukvarja 
s samostojnimi pevskimi nastopi. 
Na koncertih poje od jazza, po
pevk, šansona do ljudske pesmi. 
Razvija pevsko tehniko iz Tuve, 
znamenito grleno petje.

Leta 2003 je izdal album Kako 
lepo je. Na festivalu Slovenski 
šanson 2003 je dobil nagrado za 
najboljšo interpretacijo, za pesem 
Norec , z delom nagrade je v stu
diu Radia Slovenija posnel skladbe, 
ki so izšle na CD-ju Norec. Devet 
skladb v stilu šansona bo pred
stavljenih na koncertu »drevore
da«, v spremljavi tria. Letos pa je 
Aleš posnel še en odličen album, 
Antisong, kjer se sliši rezultat raz
vijanja pevske tehnike grlenega 
petja. Pridružite se nam in pose
dite z nami pod drugim drevesom 
Glasbenega drevoreda.

Ksimeroni, foto GMH

Svetloba - v kamen ujeta
V Štanjelu sta se v nedeljo, 23. oktobra z izbrano in z novimi deli oživljeno razstavo predstavila Silvester Fakuč in Primož Brecelj. Predstavitev v novi preobleki 
skeletnem novembru je razstava doživela svoj krst v Pilonovi galeriji - je hkrati primerna spremljava prihajajočih dni...

TL /Talo kraško mestece je zaradi 
IVJ.svoje značilne »kamnitosti« 
postalo zanimiv in hkrati izziva
len ambient za tokratno razstavo. 
Izbrana dela v novi postavitvi z ne
kaj dodanimi nedavno nastalimi 
kamnitimi skulpturami so se sku
paj s fotografijo domiselno vpletla 
v tamkajšnje razpoloženje.

Razstava je tako ponovni in hkrati 
novi sprehod skozi opus izdelkov v 
kamnu Silvestra Fakuča. Zastavljena 
kot predstavitev njegovih del - v ve

liki meri skozi fotografijo, ki nosi in 
izpričuje svoj del likovnega, umet
niškega - je kot taka tudi nastajala: 
s sodelovanjem obeh ustvarjalcev, 
skozi njuno medsebojno prepleta
nje idej in izražanj.

Odkod naslov, ki jo spremlja 
- Fakuč je svoje klesane reliefe vča
sih ljubeče in duhovito poimenoval 
za Lovilce svetlobe. Ta vzdevek, pri
spodoba pove veliko o njegovem 
ustvarjalnemu modusu. Govori o 
zlitju z materialom, s tvarjo in su

rovino, ki jo ustvarjalec prebira, s 
katero se spoznava, jo zaznava in 
razpoznava. Vse to pa je bližje ni
voju dojetja, ki se pri Fakuču začne 
že z izbiro kamna in se nadaljuje v 
njunem medsebojnem poslušanju, 
ko se v stiku materiala in kiparja 
že osmišlja ideja, ki vodi v ustvar
jeno in dopolnjeno. Silvester Fakuč 
namreč kamen posluša. Preden se 
ga z orodjem dotakne, ga poskuša 
»videti in slišati«, seči do njegovega 
duha, duše in zgodbe, ki jo v sebi 
nosi ta simbol nesmrtnosti in več
nosti. S potrpežljivim posluhom ga 
poišče v kamnolomu ali v naravi in 
počaka, da z njim naveže stik, da se 
uskladi s svojo, s kiparjevo vizijo. In 
takrat šele postane izbrani kamen 
tvorni, stvarni del rojevanja ideje, 
duhovnega videnja.

Fakučeva dela so se - četudi po 
sami tehniki zajemajo iz umetno
sti kamnoseštva - izčistila v kipar
skem. Kamen se ga je dotaknil pred 
dobrim desetletjem in od takrat 
sta - kar je opazno in občutno tudi 
med razstavljenimi deli - razvila 
posebno sodelovanje, razmerje in 
sozvočje. Brez nasilnega poseganja

v njegovo fizično podobo in pojavo 
dodaja Fakuč kamnu nove vsebine 
in ta tako ostaja in postaja živ in 
zgovoren, hkrati pa bogati v priče- 
valnosti in v izrazu.

V kontemplativnosti, v umirjanju 
in v umiritvi, v prepuščanju in po
puščanju znotraj dolgotrajnega 
ustvarjalnega procesa izražanja v 
kamnu, je Fakuč našel vzporednice 
z življenjem, potrditev svoje lastne 
filozofske in duhovne opredelje
nosti, svojega življenjskega kreda... 
Rezanje, klesanje, robljenje, pilje
nje in glajenje so pravzaprav sino
nimi za življenjske preizkušnje, 
ko nas roke življenja vsakodnevno 
vodijo, peljejo skozi vsakdan, preko 
starega v novo...

To svojevrstno, samosvojo vez 
med ustvarjalcem in ustvarjenim je 
Primož Brecelj ujel v fotografijo. S 
pretanjenim občutkom in z velikim 
razumevanjem je posnel ter hkrati 
z izvirnim pristopom poustvaril 
Fakučeve kamnite motive. S hote 
doseženo zabrisanostjo v objektiv 
zajetega ter z neostrimi kontrasti 
znotraj uporabljenih odtenkov si
vine črnobele lestvice, je poudaril

- v lan-

mehkobo kamna in zarisal sve
tlobo, ki jo prinašajo prehodi ter 
igra in dotik valovnic, črt in zarez 
v kamnito strukturo in površino. Z 
uporabo neobičajnih pogledov in 
gledišč, drugačnostjo formata foto
grafij ter s sledenjem dramatičnim 
svetlobnim vrednostim, je zasnoval 
in razvil vizualno in hkrati vsebin
sko bolj zanimiva, od ustaljenih 
različna »prizorišča«. Ta izbranim 
motivom podarjajo, dodajajo in 
pridajajo ne le noto mističnega, 
ampak predvsem občutje spoštlji
ve odmaknjenosti, ki nas prevzame 
ob stiku s počivališči pokojnih.

Samega kiparja in značaj njego
vega dela pa je določil in opredelil 
z njegovim ustvarjanjem in mu v 
negibnem trenutku ujetja svetlobe 
vdahnil vrednost in smisel - v rokah 
tvorca je namreč vrednost ustvarje
nega...

Kamnite skulpture in njih v objek
tiv ujete podobe bodo v razstavišču 
Stolp na vratih na ogled do 30. no
vembra. Razstavo spremlja katalog 
(besedila in dokumentacija Tanja 
Cigoj, oblikovanje Primož Brecelj).

TC, foto: Primož Brecelj



16 kultura
Aliče Fegitz v Gorici
Razstava z naslovom Aliče Fegitz, Slike in poti preteklosti, ki so jo 30. septembra odprli v Posoški 
državni knjižnici (Biblioteca Statale Isontina) v Gorici, je z novimi deli spremenjen in hkrati zoženi 
izbor del, ki so bila lansko leto na ogled v Palači Morpurgo tržaške Državne knjižnice.

Qlikarka, po očetovi strani iz- 
Ohajajoč iz ajdovske meščanske 
družine, se je rodila leta 1869 v 
Trstu, staršema Carlu Fegitzu in 
Idi Ravasini. Carlov oče Francesco 
Fegitzjebilposestnikv Ajdovščini, 
Idina mati, Emily Prochter pa 
je bila hči škotskega diplomata 
v Benetkah. Alicina ustvarjalna 
pot se je začela v rodnem Trstu, 
ko je leta 1884 postala učenka 
Giuseppeja Garzolinija, priznane
ga krajinarja in učitelja številnih

tržaških slikarjev ter ustanovitelja 
in predsednika Circolo Artistico. 
»Od Gorzolinija se je Aliče Fegitz 
naučila doslednosti obrti, s kate
ro se je spoprijela z natančnostjo, 
vendar tudi s preprostostjo...« pra
vi o njunem odnosu kustos katalo
ga Claudio H. Martelli. Skozi leta 
se je Aliče Fegitz začela posvečati 
tudi drugim slikarskim motivom
- npr. portretu, po poroki z alpi
nistom Giuseppejem Luzzattom 
in rojstvu prve hčerke pa tudi 
različnim slikarskim tehnikam, 
predvsem risbi in pastelu. Na po
tovanjih z možem je nastal kar 
precejšen opus, večinoma krajin
- Aliče je ob spremljanju svojega 
moža na njegovih pohodih v gore 
s seboj vedno prenašala platna... 
V vrtu vile na via Rossetti, kamor 
se je leta 1909 preselila takrat že 
sedemčlanska družina Aliče in 
Giusseppeja, pa je Aliče ustvari
la obsežen slikarski cikel na temo 
cvetlic.

Tako kot v življenju se je Aliče 
Fegitz tudi v umetnosti gibala 
znotraj družinske stvarnosti in 
njena dela so zapisana 19- stoletju, 
ki je zadrževalo slikarstvo znotraj 
romantičnega duha, slonečega na 
impresionističnih dosežkih.

Goriško razstavo te izvrstne trža

ške slikarke dopolnjujejo tudi po
novno odkrita dela, ki so na svojo 
predstavitev čakala v kleti goriške 
državne knjižnice. Razstavljeno 
je okrog 37 olj na platno - več
inoma portreti, krajine, marine 
in tihožitja - od katerih je tretjina 
javnosti predstavljena prvič. Na 
razstavi vidna obsežna slikarkina 
dokumentacija, ki jo sestavljajo 
dnevniki, beležke, pisma in foto
grafije so pričevanja zgodovine in 
kulture časa, videnega skozi oči 
slikarke in njene številne družine, 
ter hkrati tipičen primer življenja 
meščanskega izobraženstva tega 
obdobja.

Na Aliče Fegitz in njeno umet
niško ustvarjalnost je želela 
Slovence in predvsem prebivalce 
našega mesta opomniti njena vnu
kinja in kustosinja razstave Aliče 
Luzzatto Fegitz. Dela svoje babice 
želi predstaviti tudi tu, v mestu 
slikarkinega dedka. Ljubljanska 
Narodna galerija se je na njeno 
prošnjo že odzvala, razstava pa bi 
lahko oživela tudi v Ajdovščini, saj 
se je med njene pokrovitelje med- 
drugimi že zapisala tudi Občina 
Ajdovščina.

Do takrat pa ste na goriško raz
stavo vabljeni do njenega zaključ
ka 12. novembra. Tanja Cigoj

Prvi ex-tempore v

»Hubelj ob Soči«
Kulturno društvo »Svoboda« Deskle je v prostorih tamkajšnjega 
Kulturnega doma v oktobru gostilo razstavo fotografij z naslovom 
Hubelj ajdovskega ustvarjalca Viljema Cigoja. Istoimenska fotomono- 
grafija ter video kaseta, ki sta luč dneva ugledali pred štirimi leti, sta se 
tako skozi sodelovanje treh ustvarjalcev ponovno združila v projektu, 
ki se je rodil v ustvarjalnem navdihu in z veliko mero entuziazma.

Ti/Tultivizija, spremljajoča od- 
iVJLprtje, ki jo je sestavljala glas
bena improvizacija Lada Jakše ter 
živa interpretacija besedila Ivana 
Mermolje, je skupaj s fotografsko 
zgodbo oživela tok in »mogočno 
skrivnost« reke. Skoraj uro trajajo
či dogodek pa se je zaradi udeležbe 
maloštevilnega občinstva izrekel v 
intimnejši in osebnejši izraz.

V seriji fotografij, opisujoči zgod
bo potovanja vode, ki je skozi sto
letja hranila in dajala delo doma
činom, so zaživeli predvsem njeni 
dramatični aspekti. Po besedah 
Jona Hatfulla, avtorja predstavit
venega besedila k zgibanki, pripe

lje to »starodavno in dramatično 
romanje« reke opazovalca, ne da 
bi ta bil dejansko navzoč, kar se da 
blizu njeni mitologiji in zgodovi
ni. Hkrati pa imamo kot opazoval
ci resnično srečo »pogledati skozi 
oči nekoga, ki je zrasel s Hubljem 
ter katerega intimna izkušnja in 
vidna ljubezen do reke ponujata 
bližnjico do zelo posebnega pros
tora, hkrati pa nas opominjata na 
ponižnost, ki jo občutimo pred ve
ličino narave.« In če najboljša pisa
na dela »nastajajo takrat, ko stvar, 
o kateri pišemo, poznamo«, potem 
»Viljem Cigoj pozna Hubelj.«

TC,foto ksantippe

Vipavskem Križu
Društvo likovnih umetnikov Severne primorske je v zadnjih septembrskih dneh organiziralo prvi 
dvodnevni ex-tempore slikarjev in fotografov v Vipavskem Križu. Umetniki so ustvarjali na temo 
Vipavski Križ - moj pogled.

TJrvega tovrstnega srečanja umet- Davorin Rojc, Miran Kordež, 
JL nikov so se udeležili slikarji Slavica in Miran Marin, ki priha- 
Vladimir Bačič, sicer tudi pred- jata z Umaga in fotografi Matjaž 
sednik društva, Bogdan Vrčon, Prešeren, Andrej Perko, Primož

Brecelj, Martin Prosen, Matjaž 
Slejko in Damjan Vidic.

Posebna zahvala gre domačinu 
in priznanemu fotografu Andreju 
Perku, ki je svoj dom v Križu ta 
dva dni delil s svojimi kolegi. Pri 
Andreju se je kuhalo, posedalo, 
klepetalo, gostje iz Hrvaške so tam 
tudi spali. V prijetnem vzdušju so 
nastala različna dela: risbe, slike, 
abstraktne in realistične podobe, 
fotografi pa so se lotevali iskanja 
detajlov, ambientalne fotografije,... 
Pester kolaž nastalih del bo še v tej 
zimi razstavljen v galeriji Doma 
krajanov v Vipavskem Križu.

Društvo likovnih umetnikov 
Severne primorske želi ex-tem- 
pore v Vipavskem Križu prirejati 
tudi v naprej. Za prihodnje leto že 
snujejo nove načrte, na srečanje 
nameravajo povabiti tudi literarne 
umetnike in za širšo publiko orga
nizirati kulturni večer.

Pripravila s.h.

Kreativno ...
V Galeriji Lična hiša so ob drugi obletnici uspešnega delovanja 
odprli razstavo modnih unikatov tekstilne oblikovalke Valentine 
Žgur Kočevar z naslovom Plašček za Barbaro.

Tl Tlada diplomirana oblikoval- material, je tudi kakor dom in medij 
IVJLka tekstilij, ki je kot modna s katerim posameznik postane pre- 
oblikovalka zaposlena v ajdovski poznaven. Avtorica s pričujočo raz- 
Tekstini, se predstavlja z izvirni- stavo dokazuje svojo izvirnost in 
mi unikatnimi izdelki, predvsem kreativnost. Razstava vredna ogle- 
ženskimi plašči. Vsak izdelek ima da bo odprta do sredine novembra, 
svojo indentiteto, ni samo potrošni Niko Ličen
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Ajdovski Stari 
mlin v Ljubljani
Fotografski projekt Ajdovski Stari mlin,(znan tudi kot Jochmanov 
valjčni mlin) ki je premierno predstavitev doživel v mesecu juliju v 
Pilonovi galeriji in pred Starim mlinom gostuje v galeriji in klubski 
sobi KUDa France Prešeren v Ljubljani.

TJozdravni govor je pripadal go- 
JL stiteljici in vodji galerije Tadeji 
Kovač, ki je izrazila zadovoljstvo 
ob sodelovanju s Pilonovo galeri
jo in razstavljenih delih. Razstavo 
je odprla dr. Irene Mislej, ki je v 
svojem govoru predstavila pro
jekt in njegov namen fotograf
skega beleženja »dominante in 
določujoče identitetne podobe 
mesta«. Poudarila je tudi sam pri
stop avtorjev, ki jim je bil stari 
mlin prostor eksperimentiranja, 
saj sta si starostni razpon in foto
grafska izobrazba zelo različna.

Ob ogledu razstavljenih foto
grafij Primoža Breclja, Danila 
Jejčiča, Gregorja Humarja, Janeza

Pelka, Andreja Perka, Matjaža 
Prešerna, Martina Pfosena, in 
Antonija Živkoviča sta za dobro 
vzdušje poskrbela tudi dva doma
ča glasbenika Rafko Vidmar in 
Ivan Fegic.

Predstavljen je bil tudi kratki 
film o Starem mlinu, ki ga je zre
žiral Gregor Humar.

Otvoritve se je udeležilo lepo 
število ljubiteljev fotografije, 
med njimi pa je bilo opaziti kar 
nekaj pomembnih slovenskih fo
tografov, kustosov in umetnost
nih zgodovinarjev, kar je lepa po
potnica razstavi, ki bo trajala do 
8. novenbra 2005.

pb,foto gmh
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T> ržkone si včasih vsakdo postav- 
X3lja težka vprašanja, težka, 
do te mere, da ne najde odgovora. 
Produkt usodnosti je pač osnova 
vsega doživljajskega sveta, vsega 
kar nas nasnuje in kar nas osmiš- 
Ija. Življenje ima odtenke ima svoje 
zavoje in svoje padce in vzpone, a 
vseeno- optimizem je bistveni vita
min.

Zdi se, daje slovenska družba zapa
dla v globoko depresijo. Ja, pa bodo 
rekli, glej ga črnogledega pisuna. 
Ne, to je le trezna in konkretna ana
liza. V domačem okolju seveda to ni 
tako očitno, to pa najbrž zato ne, ker 
je tu samo ena kolikortoliko urbana 
sredina, ki je sposobna sproducirati 
neke tipične urbane travme. Ampak 
ko smo že pri urbani sredini, kaj pa

je tale Ajdovščina, kaj je to, kar iz nje 
dela mesto, mesto z vso svojo kul
turno pestrostjo. Mar smo res še v 
mestu, ali je to le še deželno središ
če z nekoliko razpotegnjeno glavno 
ulico, z nekaj spalnimi naselji in 
zdravstvenim domom, pa hotelček 
in kopica lokalov in nekaj megatr- 
govin. No, športnih vadišč je vseka
kor dovolj, celo nova so. Recimo ti
sta proga za kolesarje na Školu, kjer 
so drzno zarezali v tkivo gozda nad 
katerim, ob gozdni šolski poti, piše: 
VAROVALNI GOZD Mar je to sodo
bna farsa, ali pa gre le za ekološko 
politično brezbrižnost. Joj, kako 
mladim privoščim to progo, res. 
Ko sem bil še sam malenkost mlaj
ši, sem bil nor na motokros in tudi 
kolo sem uničil z vožnjo po čudnih 
terenih. Pri vsej stvari gre najbrž za 
neko drugo dimenzijo, gre za fatal
no brezbrižnost in nabiranje novih 
volilnih glasov, se mi zdi. In kaj je 
še mestnega v Ajdovščini? Morda fo
rum, morda. Ampak ga ne prebiram 
več, ker sem pač pregloboko v kon
kretnem delu, v pisanju. No, kultur
ni dom pa se je slavnostno sesul v 
prah. Kapital je pač pokazal svojo 
oblastno moč in svoje prave ideje. 
Saj veste: če ljudje nimajo kruha, 
naj pa jedo potico. Mimogrede, to 
je izjavila avstrijska cesarica, kateri 
so povedali, da ljudje nimajo kru
ha. Res, kultura se je sesula v prah. 
Pa ne da jo v Ajdovščini ne bi bilo,

to ne. Kar nekaj uspešnih pevskih 
zborov je, pa nekaj likovnikov, celo 
poskusi gledališčnikov so, pa nekaj 
uspešnih instrumentalistov je, pa 
uspešna ultraurbana glasbena sku
pina deluje, ampak... kulturo smo 
sesuli v prah. Prav, obnovili so kino
dvorano in tam se nekaj dogaja, pa 
še vedno premalo. Bojim pa se, da 
se bodo volivci in davkoplačeval
ci vprašali: zakaj so toliko vložili v 
novo kinodvorano, če pa ni kino- 
predstav. Potem je to samo neka 
dvorana, za kar nekaj, ali kako. Tako 
se pač sprašuje ljudski glas. Jaz seve
da menim, da je dobro, da je nekaj 
novega, ampak temu bo potrebno 
vdahniti še vsebino. Dobro, imamo 
prijazno knjižnico, kjer se zgodi 
kakšen literarni večer. Taki večeri 
se dogajajo drugod, tudi po vaseh, 
in ni to tipično mestna šega, še zda
leč ne. Torej je Ajdovščina zaspana 
provinca, kjer je pomembno, da 
imaš ugodne zveze in znaš biti tiho, 
ne smeš biti preveč vsiljiv, ne smeš 
biti vpadljiv, ne smeš biti drugačen. 
Prav je, da si pohleven in se ne bri
gaš, kaj odločajo tudi v tvojo škodo. 
Torej, kaj imamo še mestnega, mest
nega v smislu urbanega kulturnega 
druženja? Morda opravljive pogovo
re ob kavi v številnih lokalih, mor
da nedolžna prerekanja o športnih 
uspehih in neuspehih domačega 
prvoligaškega nogometnega kluba 
(koliko slovenskih mest ga nima...! ?) 
In ko smo že pri razmerju med kul
turo in športom se mi vsiljuje vpra
šanje: Koliko denarja je ta občina 
namenila za kulturo in koliko za 
šport. Je kdo že naredil takšno ana
lizo? Pred leti, ko sem izdajal knjigo,

sem dobil od občine štirideset tiso
čakov, ja, prav ste prebrali. Ampak 
jaz to razumem kot dobro voljo, vsaj 
nekaj. Pisanje je hudo zasebno po
četje in niti ne lahko, ampak knji
ga ponuja neko začasno večnost, v 
primerjavi z novo nogometno žogo 
vsekakor. Identiteta naroda je zapi
sana v knjigah, ne pa na nogomet
nih žogah, razen seveda, če ne gre 
za reprezentančni dres, pa še tega 
lahko obleče kupljeni igralec, ki se 
mu podeli državljanstvo. Takšno je 
pač moje videnje. In zdaj seveda k 
depresivnosti, ki sem jo na začetku 
omenjal. Je, tudi v Ajdovščini je, le 
spregledana je. Mladi nimajo prave 
vizije, ker se pač zaposlitve ožijo in 
iluzorno je pričakovati, da bi bilo v 
kratkem bolje. Seveda, neka daljna 
vizija lahko ponudi neke opcije. Če 
bi imeli politični interes in pravo 
strategijo, bi se tudi za mlade kazala 
bodočnost realno optimistična, ne 
pa le politično frazerska. Problem je 
globlji, celo globlji od vsakršne poli
tične strategije. Lastništvo kapitala 
pač odreja, kako in koliko bo novih 
zaposlitev. Politično zakonodajni 
aparat pa mora spet sprejemati takš
ne zakone, ki jih v bistvu narekuje 
velik del kapitala, kajti tudi politika 
se napaja iz tovrstnih finančnih vi
rov. In je potem krog sklenjen. To je 
pač globalni problem, ki pa je opla
zil tudi Ajdovščino. Ko so ljudje po
tisnjeni v kruto odvisnost zgolj od 
peščice premožnešev, se v družbi 
kmalu razraste goba nezadovoljstva 
in kriminalitete. To je pač stranski 
produkt vsakršne hitre bogatitve. 
Kapital se nalaga v prestiž, namesto 
da bi se nalagal v družbeno blagi

njo. Tu, da tu se začnejo problemi 
in depresija naroda, depresija neke 
sredine, kjer je prestiž edini zakon, 
ki deluje ne da bi bil zapisan v usta
vi. Povsem drug problem pa so seve
da razne zasvojenosti. Ne bi pisal o 
tem, ker... O tem sem že pisal. Samo 
vzdihnem lahko. Veste, rad poklepe
tam tudi s prijaznim mestnim sme
tarjem. Pa mi pove, kje je in koliko 
je pobral injekcijskih igel. Vidite, te 
igle so pa dokaz, da smo hudo mest
ni, mar ne. Nič manj kot New York 
ali pa Berlin, no Amsterdama najbrž 
še ne dosegamo. To je prava slika 
mesteca v provinci, kjer je odkrito 
spopadanje s problemi nekaj takega 
kot cesarjeva nova oblačila. Vsi smo 
fajn, vse je O. K. le nekaj nas je lenih 
in nočemo delati, kajne. Približno 
tako se misli, se mi zdi. In če rečeš 
bobu bob, si že heretik! Ajdovščina 
sama ni kos globalnim problemom, 
še zdaleč ne, a za prijaznejše biva
nje bi lahko naredila mnogo več, 
če bi se oklestila majhnih zdrah, 
zavistnosti, političnega revanšizma, 
novodobnega kapitalističnega sno
bizma, in bi končno lahko usmerili 
produktivne kreativne sile v pozi
tivistične kulturne povezovalne 
segmente, ne pa da tekmujemo, kdo 
se bo komu bolj zameril in kdo bo 
koga, oprostite izrazu, bolj zajebal!

Kaže, da bo tudi letos prišla zima, 
še prej pa nas bo nagradila jesen. 
Listje pada in mogoče tudi kakšen 
tabu, kdo ve. Sem zatežil, morda? 
Če bomo odkriti, je to dobro, je vi
zionarsko. Ponudimo si boljšo pri
hodnost brez zamer iz preteklosti. 
Velja!?

Bojan Bizjak Zakawsky

Važno je sodelovati
v;rsoboto, 22. oktobra, se je 

21 regatnikov, 2 oldtimerja 
in 40 posadk, med njimi tudi 
društvo Wada z jadrnico Visa s 
krmarjem Valter Štrancarjem, 
kategorije murphy, zrcalilo v 
gladini portoroškega zaliva. 
Medtem, ko so čakale na veter, 
ki bi oznanil start Zaključne, 
a ne zadnje regate Pokala 
Slovenije. Zgodilo se je vendar
le nekaj pred 13- uro, ko so v JZ 
vetru odplule proti prvi oznaki 
pred Piranom. Po uri in deset 

minut jadranja jo je prvi obšel Veliki Viharnik, za njim Amis in nato še ostali. Ker 
vetromer še vedno ni kazal več kot 3,5 vozla so organizatorji na drugi boji pod Črnim 
Vrhom tekmovalce opozorili na skrajšano polje z zastavico »S«. Namesto dveh krogov 
je bilo torej le še potrebno priti do cilja. Na zadnji stranici so tako vsi dvigovali največ 
kar premorejo, genakerje ali špinakerje, da so vanje le zajeli čim več vetra, ki bi jih 
pred četrto uro potisnil skozi ciljno linijo. Enim je še uspelo ujeti nekaj vozlov moč
nejšega juga, med njimi tudi društvu Wada, 17-im žal ne. Predzadnjo regato Pokala 
Slovenije je zmagal Veliki Viharnik, za popestritev pa še podatek z absolutno drugega 
Amisa: inštrumenti na krovu so jim tekom regate namerili največ 4 vozle vetra, naj
večja zabeležena hitrost jadrnice pa je bila 3,5 vozla. Društvo Wada je bilo s sedmim 
mestom v klasi Golf-regatnih jadrnic prav zadovoljno.

TVJ a letošnjo 37. Barcolano, se je letos prijavilo 1752 plovil, od teh jih je zaradi moč- 
1.^1 ne burje kar nekaj ostalo na privezih. Regate so se udeležili tudi člani društva 
Wada in sicer z društveno jadrnico Wada, ki jo je krmaril Marko Bratina in z jadrnico 
Visa, last članov društva, ki jo je krmaril Iztok Mermolja. Močan veter s sunki tudi 
do 40 vozlov ter do meter visoki valovi so poskrbeli, da regate niso vsi začeli oz. 
končali. Na cilju je bilo uvrščenih 944 plovil. Med njimi na žalost ni bilo jadrnice 
Wada, saj so ji razmere že takoj 
onemogočile nadaljevanje re
gate. Tik pred prvo bojo se je 
odlomilo krmilo in tako je bila 
za njih regata končana. Več 
sreče je imela jadrnica Visa, ki 
se je uspešno borila do konca 
in tako po treh dobrih urah le 
prispela na cilj in zasedla 807. 
mesto v skupni uvrstitvi ter 38. 
mesto v svoji kategoriji (prijav
ljenih 65). Tudi njej vreme ni 
prizaneslo saj je utrpela dve 
manjši luknji na glavnem ja
dru. Upajmo, da bo drugo leto 
boljše. Anja Jakin

KULTURNI DOM 
NOVA GORICA
“25 let

Pisana paleta jesenskih koncertov v Kulturnem 
domu Nova Gorica.

Petek, 28. oktober 2005, ob 20.00 
Goriške muze na gradu Dobrovo 
VEČER SAMOSPEVOV PRIMORSKIH 
SKLADATELJEV
Viteška dvorana gradu Dobrovo

Ponedeljek, 7. november 2005, ob 20.15 
2. abonmajski koncert 
APZ TONE TOMŠIČ,
Urša Lah, zborovodkinja
Velika dvorana Kulturnega doma Nova
Gorica

Petek, 11. november 2005, ob 20.15 
Festival 'Jesenski glasbeni tris'
»Blues...GO!«
SMALL HOUSE BROVVN (Hrvaška)
COREV HARRIS (ZDA)
Velika dvorana Kulturnega doma Nova 
Gorica

Petek, 25. november 2005, ob 20.00 
Goriške muze na gradu Dobrovo 
MUSA LUDENS (Slovaška)
Viteška dvorana gradu Dobrovo

Četrtek, 1. in petek, 2. december 2005, ob 
20.15
Tradicionalni koncert
OLIVER DRAGOJEVIČ & Skupina DUPINI 
(Hrvaška)
Velika dvorana Kulturnega doma Nova 
Gorica

Sreda, 7. december 2005, ob 20.15:
3. abonmajski koncert 
SIMFONIČNI ORKESTER RTV SLOVENIJA 
VValter Proost, dirigent 
Aldo Ciccolini, klavir
Velika dvorana Kulturnega doma Nova 
Gorica

Petek, 16. december 2005, ob 20.15 
Večer črnske duhovne glasbe 
ROBIN BROWN & TRIUMPHANT 
DELEGATION (ZDA)
Velika dvorana Kulturnega doma Nova 
Gorica

Sreda, 21. december 2005, ob 20.15 ,
Božično-novoletni koncert
ORKESTER SLOVENSKE VOJSKE
Velika dvorana Kulturnega doma Nova
Gorica

Prisrčno vabljeni!

Informacije: Kulturni dom Nova Gorica, 
Bevkov trg 4, 5000 Nova Gorica,

T 05 335 40 10,
E pr@kulturnidom-ng.si,

W www.kulturnidom-ng.si

JAVNI SKLAD RS 
ZA KULTURNE 
DEJAVNOSTI, 

območna izpostava 
Ajdovščina

Organizira s sodenjimi izpostavami MO 
razstavo likovnikov amaterjev na temo 
ARHITEKTURNE VEDUTE. Dela sprejema
mo na sedežu izpostave JSKD Ajdovščina; c. 
IV. Prekomorske 1, Ajdovščina (nad Lavričevo 
knjižnjico) do 11. novembra2005, po tem 
času si bo dela ogledal strokovni spremljeva
lec Danilo Jejčič, akademski slikar in dolgo
letni direktor ter kustos Pilonove galerije v 
Ajdovščini, ki bo izbral dela za našo razstavo. 
O izboru boste razstavljalci pisno ali telefon
sko obveščeni.

Informacije na telefon 05 3643 072.

Fotokopirnica

Stane

Quiliano 9A, Vhod s parkirišča ŠRC
i

Urnik: vsak dan od 7.00 do 10.00 in od 12.00 do 17.oo 
sobota od 8.00 do 12.00 telefon: 040 753 121

|r lan Servis in montaža

jo SERVIS

lurlan

* hladilnih naprav

klima naprav 
toplotnih 5rpalk

118 * gosp. aparatov

pralnih strojev 
pomivalnih strojev 
hladilnikov



18 politika
Od kritične analize do novih proizvodov
Aleksander Lemut v članku »Gospodarski razvoj ali gospodarski polom?« v septembrskem Ldtniku, ki je izšel 1.10.2005, poskuša na temo krize v ajdovskem gospo
darstvu sebe prikazati v čim lepši luči in mene kot župana v čim slabši.

T emut trdi, da Občina 
JLaAjdovščina velja v gospodar
skih in podjetniških krogih za 
zanje izrazito neprijazno okolje. 
Naj Lemut navede primere z ar
gumenti! V resnici je stanje ravno 
obratno. Večina podjetnikov iz 
naše in sosednjih občin pohva
li dostopnost ter pripravljenost 
občinske politike in občinskih 
služb za posredovanje informacij 
o prostorskih možnostih, za ure
janje dokumentov, za sodelova
nje pri komunalnem opremljanju 
obrtnih con in za razne ukrepe 
oziroma olajšave. Pri načrtovanju 
in uresničevanju občinske politi
ke ter delovanja občine sodeluje 
Lista obrtnikov in podjetnikov ter 
je s sodelovanjem zadovoljna.

Lemut poskuša prikazati, tudi z 
navajanjem dela mojega nagovo
ra, kot izredno pomemben julija 
2004 sprejet dokument - Strategija 
gospodarskega razvoja občine 
Ajdovščina od 2005 do 2015 in iz
pusti najbolj pomembno, kar sem 
napisal: »Ne glede na pomembnost 
dokumenta ter na množico sode
lujočih, na njihove ideje in načrte, 
strategija ni izdelek ali recept, ki bi 
nam vse povedal. Je le pomagalo, 
predvsem pa vzpodbuda za nadalj
nje pogovore in iskanja, iz katerih 
se bodo izluščile nove ideje, novi 
pogledi in rešitve ter novi izdelki 
in tehnologije ... z visoko dodano 
vrednostjo.« Strategija nam služi 
kot pomagalo tako, da se pri raz
nih prijavah na državna in evrop
ska sredstva lahko sklicujemo na 
določene splošne navedbe v njej. 
Ta potreba je bila glavni razlog, da 
smo strategijo naročili in pomaga

»Pobiranje davkov je kot skub- 
Ijenje gosi: dobiti želite največjo 
količino perja z najmanj hrupa«, 
je že pred tremi stoletji zapisal te
danji francoski finančni minister 
Colbert. In vsi modri politiki so
dobnega sveta to še kako dobro 
vedo! Zakaj potem toliko hrupa, 
če za to staro modrost vedo tudi 
naši »vladarji«. Strateški svet, od
bor za reforme, Kranjčeva komi
sija, finančno ministrstvo in kdo 
bi se vseh še spomnil, so nam že 
predstavili svoje rešitve. In po
tem ni čudno, da se Mija Repovž 
v Sobotni prilogi Dela sprašuje: 
Enotna davčna stopnja: rešitev, 
zabloda ali prevara? To vprašanje 
se zastavlja ob predlogu o uvedbi 
enotne davčne stopnje, ki so ga 
lansirali člani vladnega strateške
ga sveta za gospodarski sistem 
pod idejnim vodstvom dr.Jožeta 
P. Damjana. Zanimiva pa je pred
vsem njegova izjava v Delu, s kate
ro je utemeljeval predlog in sicer:« 
Rešitve na Slovaškem so naravnost 
revolucionarne in tako genialne, 
da lahko vse finančne ministre v

li izdelati. V tem je njena uporabna 
vrednost. Napačno pa sem predvi
deval, da bodo iz strategije izhaja
le vzpodbude - ni se zgodil noben 
tak primer. V strategiji napisane 
razvojne vizije so v resnici le »lepe 
želje«, ki niso dognane. Strategija 
ni KRITIČNA ANALIZA, ki bi ugo
tavljala vzroke neuspehov oziro
ma krize v ajdovskem gospodar
stvu, na osnovi katere pa bi lahko 
bili pripravljeni bolj uporabni na
črti, kako bomo stanje izboljšali. 
Dejstvo je, da strategija ni pred
videla sedanje krize ajdovskega 
gospodarstva kot posledice vklju
čitve Slovenije v EU in svetovni 
trg (globalizacija), kar ne govori v 
prid pohvalam o njej. Strategija ne 
analizira učinkovitosti oziroma 
neučinkovitosti vodilnih kadrov 
ajdovskih podjetij in formalnih 
ter neformalnih skupin, ki stojijo 
ali ne stojijo za njimi. Za večino 
lastnikov in organizatorjev novih 
ajdovskih napredujočih zasebnih 
podjetij zlahka ugotovimo, da so 
na tak ali drugačen način odšli iz 
naših velikih podjetij, ker vodilni 
niso imeli razumevanja za njihove 
želje po napredovanju in uveljav
ljanju ali so jih zaradi njihove na
prednosti celo izločili. V pogostih 
primerih so si vodilne skupine 
strokovnjakov v spletu s tedaj vla
dajočimi politiki raje postavile na 
čelo manj odločne direktorje, le 
da so posamezniki lažje uveljav
ljali svoje osebne interese. Tako 
se je v večini velikih podjetij iz
gubil nadzor domačinov nad last
ništvom in preskromen razvoj 
novih izdelkov ter tehnologij ni 
ublažil odpuščanja zaposlenih, ki

Evropi peče zgaga še deset let, ker 
se modela, ki ga je ustvaril slova
ški finančni minister Ivan Mikloš, 
niso sami spomnili«. No, tale je le 
malce prehuda, težko je namreč 
primerjati stare demokracije z 
večstoletnim razvitim tržnim go
spodarskim sistemom, s Slovaško 
na drugi strani. Kaj bo sedaj sto
rila vlada? Se bo le odločila za 
model, ki ga je do sedaj uvedla le 
peščica držav v slabem ali šele raz
vijajočem ekonomskem položaju. 
To bi bilo tvegano, še zlasti pa v 
socialnem pogledu! Če bi vlada 
sprejela enotno davčno stopnjo 
in tako ukinila znižano 8.5% stop
njo davka na dodano vrednost, ki 
se plačuje za prehrano, zdravila, 
knjige, kulturne storitve, gradnjo 
socialnih stanovanj itd. bodo se
veda najbolj prizadeti delavci in 
socialno ogroženi. Sindikati so se
veda reagirali enotno in odločno 
ter celo zagrozili s splošno stavko. 
»Reformisti« so jih seveda posku
šali pomiriti in »modro« ugotovi- 
li:«dviga cen ne bo, ker si trgovci 
ne bodo upali dvigniti cen«. Lepo 
Vas prosim, gre za dvig DDV za 
11.5%. Medtem, ko se je Zoran 
Jankovič lepo nasmehnil, pa je 
sicer v javnosti neopazni direktor 
Špara Igor Mervič jasno povedal:» 
Gospodje, klobasate neumnosti«. 
Seveda on ni v državni lasti in lah
ko tudi pove kar misli.

V splošni napad na nas trgovce se 
je vključil tudi »naš« Ivo Boscarol 
- član odbora za reforme. Tako

je posledica sprememb z vključit
vijo v evropski ter svetovni trg. 
Pridemo do znanega rekla: bistvo 
uspešnosti organizacije je vkadrih 
in do vprašanja, ki si ga mora vsak, 
tudi Lemut, postaviti: kaj in kako 
sem pa za napredek ali obstoj na
ših velikih podjetij deloval jaz in 
moja skupina. Uspešnost sosedov 
iz Idrije, ki jo Lemut postavlja za 
zgled izhaja iz odločnosti njihovih 
direktorjev in strokovnih skupin, 
pa še vsaj ena neformalna skupina 
je bila gotovo v ozadju! Zmaga pri
pada hrabrim!

Kot v članku v Latniku je Lemut 
tudi na septembrski seji na začet
ku govoril, da je potrebno poza
biti na ozke strankarske interese, 
potem pa se je temu izneveril pri 
obravnavi kompresorske posta
je. Ko so v opoziciji ugotovili, da 
o tem vprašanju koalicija ni eno
tna, so spretno napeljali razpravo 
v smer, da bi predlog spremembe 
stališča o kompresorski postaji pa
del. Poskusili so poskrbeti za ne
gativne politične točke župana in 
koalicije ter jih ob tem ni skrbelo 
kako negativno sliko bi s tem obči
na dobila pri slovenski vladi, ki je 
kompresorsko postajo opredelila 
kot državni gospodarski interes. 
Kako naj bi od vlade pričakovali 
podporo in razumevanje za po
moč pri prihodu dela Politehnike 
v Ajdovščino, če njim ne bi izkaza
li razumevanja za njihove načrte?! 
V tej luči se pozivanje Lemuta za 
pospešitev prihoda Politehnike v 
Ajdovščino izkaže kot prazne be
sede.

Lemut že leta poziva, da bi pro
računski denar usmerili v izgrad-

smo v Primorskih novicah lahko 
prebrali njegovo izjavo: »Dokler se 
nam splača po nakupih čez mejo, 
ker so tam cene tudi za 30% nižje 
kot pri nas, naj nihče ne trdi, da 
trgovci in grosisti nimajo rezerv 
in da EDS ni mogoče izpeljati brez 
skoka cen.« Ivo, Ivd, ta je nekje tam 
pri tvojem »samskem davku«! Ali 
pa se ti je čas ustavil nekje pred 
desetimi leti! Analize namreč 
kažejo, da je slovenska trgovina 
po objektih, opremi, standardih 
in ponudbi v samem evropskem 
vrhu. Primerjava cen sektorja pre
hrane, ki bi imela vpliv zaradi dvi
ga DDV pa evropsko primerljiva. 
V to sem se prepričal tudi pred 
kratkim v Nemčiji, na Anugi - naj
večjem prehrambenem sejmu na 
svetu. Obiskali smo tudi več super
marketov ter blagovnic in upam si 
trditi, da je slovenska trgovina, pa 
tudi naš supermarket v Vipavi več 
kot konkurenčen! Seveda mora
mo proizvode cenovno primerjati 
»fičko s fičkotom« in »mercedes z 
mercedesom«. Nenazadnje imata 
tako Lidl, kot tudi Hofer, velike 
probleme s prihodom v Slovenijo, 
saj nimata za ponuditi nič tako re
volucionarnega in poceni, kar v 
Sloveniji ne bi že poznali in kupo
vali. Bistveno pa je sledeče, trgov
sko podjetje je uspešno, če njegov 
dobiček znaša nekje okoli 2% od 
zneska realizacije. Večina nas tr
govcev tega % ne dosega! Če sešte
jemo ves dobiček in še vse obljub
ljene razbremenitve, bi prišli šele

njo industrijsko-obrtne cone do 
faze, ko izgrajene hale ponudiš 
podjetniku za čim manjši denar 
ali zastonj. Seveda si ne upa dati 
konkretnega predloga, ki bi lahko 
bil naslednji: naj gre milijarda to
larjev v eno od teh con namesto v 
osnovno šolo Šturje. Pred petimi 
leti bi se tak predlog lahko nana
šal na osnovno šolo Col. Lahko si 
samo mislim, kako bi me ocenje
val Lemut, če bi povzel njegova 
namigovanja, prepričal večino v 
svetu in bi zgradili hale, ki bi po
tem prazne hale čakale na (neza
interesirane.

Moja stališča v zvezi s predlogi 
Lemuta so:

- občina ima premalo denarja 
za izgradnjo industrijsko-obrtne 
cone z nakupom zemljišč in hala
mi; dovolj je, da za določena pod
jetja pravočasno poskrbimo za in
frastrukturo do njihove parcele in 
to že delamo dovolj uspešno;

- pristopati moramo posamezno; 
vsak podjetnik pa naj si sam zgra
di halo po meri tehnologije njego
ve dejavnosti;

- izpraznjene hale velikih podje
tij, ki so zmanjšala proizvodnjo, so 
tako rekoč že izgrajene industrij
sko-obrtne cone - to je tisto kar 
poudarja Lemut - in naj jih novi 
podjetniki najamejo ali kupijo;

- če se pojavi nekdo, ki zna prido
biti evropska sredstva za izgrad
njo hal, bomo to podprli; toda 
pozivanje k temu še ni pogoj za 
dejanje; idej, ki jih sicer nešteto 
mrgoli okoli nas, si nihče ne more 
razglašati za svoje zasluge, zasluge 
gredo udejanjenju idej;

- parola o tujem kapitalu je zame

na tretjino potrebnega zneska za 
pokritje dviga DDV iz sedanjih 
8.5% na enotnih 20%. Torej nas bi 
g.Boscarol razbremenil tako, da 
bi nam pobral še to, kar nam sedaj 
ostane za razvoj in investicije. Iz 
te moke torej tudi teoretično ne 
bo kruha! Rešitve ter argumente 
za uvedbo enotne davčne stopnje 
pa bo potrebno iskati drugje.

Seveda pa me izredno čudi dej
stvo, da se ob vsem pompu okoli 
davčne reforme, prav nihče ne 
obregne ob samo delitev »davč
ne pogače« po nivojih upravlja
nja z državo. Torej delitev med 
državo, občino in bodočimi po
krajinami. Mi nekoliko starejši 
se še spomnimo, da smo imeli v 
»rajnki« Jugoslaviji že tristopenj
ski prometni davek in sicer zvez
nega, republiškega in občinskega. 
Da, prav ste prebrali, občinskega! 
Podoben sistem pobiranja davkov 
ima tudi Švica. Švicarski davčni 
sistem ter sistem upravljanja z dr
žavo nas je prepričal že pred leti 
in prav zato smo ga zapisali tudi v 
program Zveze za Primorsko-ZZP. 
Poenostavljeno pa ta sistem izgle- 
da tako, da davke pobira občina, 
kot osnovna institucija upravlja
nja z državo in si tudi zadrži naj
večji del sredstev, od 40% do 50%. 
Razlika roma na »kanton«, mi bi 
rekli na regijo ali pokrajino, kjer 
ostane do 35% sredstev. Če ima ob
čina »izvršilno« funkcijo, potem 
ima kanton upravno-politično, 
lahko bi rekli odločilno oblast, saj

le propagandna fraza; ali naše 
banke ne morejo financirati inve
sticij v nove proizvodnje? ali poli
tika ne more s predpisi in ukrepi 
motivirati občanov, da bi kupili 
delnice novih podjetij, zakaj to ne 
zaživi?;

- razvojno-tehnološki center pa 
je le drugo ime za tehnološke od
delke Politehnike; uporabili bomo 
tudi to imenovanje, če bo izkaza
no, da bo od tega kaj koristi.

V nasprotju z Lemutom, ki 
poudarja industrijsko-obrtne 
cone, sam poudarjam NOVE 
PROIZVODNE PROGRAME, po 
možnosti na področju visoke teh
nologije, ki seveda obetajo tudi 
nova delovna mesta. Tudi tujci so 
dobrodošli, če nam to prinesejo, 
čeprav nam doslej ponujajo pred
vsem izdelke iz njihovih dežel. 
Zato bolj verjamem v domačo po
budo. Bistvo je v tem, da so naši 
podjetniki navezani na domači 
kraj in zato proizvodnjo postavijo 
pri nas ter imajo od tega koristi še 
drugi občani in celotna občina. 
Politehnika pa naj bi bila resnič
na podpora novim proizvodnim 
programom. Saj to smo že videli 
v »starih časih«! Na primer vsak 
profesor na moji fakulteti je bil 
mentor vsaj ene kemijske proiz
vodnje.

Res je gospodarska kriza in bo 
še nekaj časa, vendar odločno 
delamo na tem, da bi z novostmi 
preprečili gospodarski polom 
pri nas. Pri tem nam pomaga tudi 
usmeritev sedanje vlade v podpo
ro vsaki stvarni pobudi za izbolj
šanje gospodarskega stanja.

Župan Poljšak Marjan

je Švica konfederacija, ki jo sestav
ljajo kantoni. Preostanek sredstev, 
nekje okoli 20%, končno pride na 
državni nivo in se uporablja za iz
vrševanje golih državnih funkcij. 
Zanimivo je tudi, da imajo v Švici 
samo sedemčlansko vlado, ki je se
stavljena po uspehu strank na vo
litvah po proporcialnem sistemu. 
Pri nas je seveda bistveno druga
če! Davke pobira država sama in si 
seveda zadrži skoraj devet desetin 
sredstev zase, le dobrih deset od
stotkov milostno nameni lokalne
mu nivoju, torej za funkcioniranje 
občinskega komunalnega siste
ma. Take centralizacije v Evropi 
ne poznajo, ne davčne in tudi ne 
upravne, saj občine nikjer nimajo 
tako malo pristojnosti, kot prav v 
Sloveniji. Da o tem, da drugega ni
voja upravljanja še nimamo, sploh 
ne govorimo. Poznajo in imajo pa 
ga praktično vse evropske države, 
nekatere največje pa imajo seveda 
celo štiristopenjskega, tudi sosed
nja Italija recimo.

V sedanji diskusiji okoli davčne 
reforme so se odprle praktično 
vse teme in vsi vidiki davčnega 
sistema. Odprimo še zadnjo zgo
raj opisano »tabu« temo. Brez tega 
skladnega regionalnega razvoja 
ne bo, brez tega bodo občine še 
naprej životarile in na koncu bo 
ostala Slovenija, ki jo bomo pre
imenovali v Republiko Ljubljano, 
ker drugega pač ne bo več. Velja 
se zamisliti!

Aleksander Lemut

Kako bo vlada oskubila svoje »gosi«?



poiitikc^pisma
Vizija in strategija
Vizija in strategija imata v politiki posebno mesto. Nekateri politiki (tudi vrhovi naše občine) jo apri- 
orij zavračajo in opredeljuje kot čisto mlatenje prazne slame, spet drugi pa v njej vidijo edino možno 
pot za doseganje srednje in dolgoročnejših razvojnih učinkov v nekem okolju. Naj bo to okolje druž
beno, politično, ekonomsko ali pa le okolje v katerem gre za vizijo neke družine in posameznika, 
njegov materialni in duhovni potencial.

>✓
večkrat sem hotel pisati o od- 

^jnosu med Ajdovščino in Novo 
Gorico v obdobju po drugi sveto
vni vojni. Če hočete o viziji enih in 
drugih. Vizija razvoja Nove Gorice 
v povojnem obdobju je bila ne
dvomno politični projekt širšega 
jugoslovanskega prostora, ki je ho
tel »ustvariti« karseda pompozen 
nadomestek izgubljene Gorice in 
Trsta. V okviru tega vizionarskega 
projekta pa je Ajdovščina iz ab
solutnega regionalnega središča 
severne Primorske postala manj 
pomembno središče lokalnega po
mena, ki je za razvoj Nove Gorice 
ogromno prispevalo. Predvsem v 
tistem kar je najdragocenejše - v 
ljudeh! Planski gospodarski načrt 
je izvabil marsikoga, da je v legitim
ni želji po boljšem življenju odšel v 
Novo Gorico. Ajdovščina je ostala 
v senci tega, na račun te jasne de- 
privacije pa si ni izborila nobene 
koncesije. Ni ji uspelo najti odgovo
ra na nastali položaj in rešitev, ki bi 
vsaj deloma omilile popolno strate
ško izgubo. Resnici na ljubo je tre
ba priznati, da je družbeni sistem 
močno oviral kakršnekoli zahteve.

Še dobro, da je bila preprečena seli
tev Fructala v Novo Gorico.

V letu 2004 smo v Ajdovščini do
bili Strategijo gospodarskega raz
voja občine Ajdovščina od 2005 do 
2015. Docela zadovoljiv dokument, 
ki v mnogočem odraža realno sta
nje v občini in ponuja marsikateri 
odgovor in rešitev kako naprej. Bolj 
kot ne je ostala mrtva črka na papir
ju in že skoraj sameva na dnu pre
dala. Nekateri projekti vseeno po
časi prehajajo v realizacijo. Nihče 
ne meri napredka, padca. Želimo si 
preteči maraton, hkrati pa vsakih 
nekaj metrov naredimo nekaj kro
gov na mestu.

Vizija in strategija nista ne mlate
nje prazne slame, ne mrtva črka na 
papirju, ki prenese vse, ampak sta 
stanje duha med prebivalci lokal
nega okolja. Gre za občutek sleher
nega posameznika, da živi v okolju, 
kjer ima obilo možnosti in dobre 
pogoje za svoj nadaljni materialni 
in duhovni razvoj. Vsi največji ino
vacijski preboji, prestrukturiranja 
gospodarstva so sloneli na spre
membi stanja duha med prebival
stvom. Stanje duha, ko vsi po dobro 
znanem konzervativnem vzorcu 
samo mirno prikimavamo avtorite
tam, vsekakor ni tisto, ki bi dišalo 
po razvoju in preboju. Stanje duha 
spreminjamo ljudje. V Ajdovščini 
v trenutku, ko pokažeš malce dru
gačno razmišlanje postaneš per- 
sona non grata. Ni kaj inovativno 
okolje.

Prvo poklicana oseba, ki skrbi 
za stanje duha (počutje) je župan. 
Njegova zelo jasna vizija in strate

gija, kako si predstavlja občino čez 
pet ali deset let in kaj namerava za 
to narediti, je ogromnega pome
na. Kajti to mu omogoča, da vodi 
občinski svet k takim odločitvam, 
ki imajo rep in glavo in počasi se
stavlja mozaik uspešne zgodbe. 
Omogoča mu to, da umirja preagre- 
sivne interese in ne postane talec 
parcialnih interesov in zahtev (na- 
primer krajevnih skupnosti svetni
kov koalicijskih strank).

Popolnoma razumem, da je župan 
politična funkcija, ki je v mnogo
čem odvisna od uspešne asfaltacije 
pločnikov in izgradnje nogomet
nih igrišč ter dovolj velikega korita 
za nikoli nasitene svetnike in nji
hove krajevne skupnosti. Vendar 
župan ni samo to! Zavzemanje za 
Politehniko je vsekakor vzpodbud
no, vendar še zmeraj veliko pre
malo. Premalo za to, da bi se mlad 
izobražen človek potem, ko je bil 5 
let v Ljubljani, bil pol leta na študij
ski izmenjavi v Evropi ali Ameriki, 
potem ko dnevno komunicira s 
prijatelji iz vsega sveta po interne
tu, rekel: Da, Ajdovščina je mesto 
priložnosti. In na teh slonijo naše 
možnosti. Morda bodo morali po
časi vsi iti. Ostali boste ali pa bomo 
sami, izgubljeni na obrobju tistih, 
ki so imeli vizijo in strategijo oziro
ma stanje duha za to, da se prepros
to šli naprej.

Ožbej Marc

Ne strašite
pohodnikov!
Zadnjih nekaj let sem tako rekoč vsakodnevni obiskovalec naših 
treh očakov in sicer Gore, Čavna in Nanosa. Pri tem me ne ovirata 
niti dež in sneg, še manj sonce in tudi z nočjo se dobro razumem.

"IVTa poteh in stezah srečaš 
IM mnogo bitij. Tu se rojevajo 
nova poznanstva, tu dihaš z nara
vo in če imaš le urico časa, se tej 
omami ne moreš upreti. Morda 
smo tudi mi neke vrste kroniki, a 
to presodite sami.

Srečal sem že veliko ljudi, pa 
tudi raznoraznih živali je kar 
nekaj, le o zverinah ni ne duha 
ne sluha. Včasih se sreča kakšna 
lepa »zverinica«, ki se premika po 
dveh nogicah, a ta ne živi v brlo
gu.

Pred časom je bil v Latniku ob
javljen članek Danila Polizzija, o 
srečanju s kosmatincem. Napisal 
pa je, da je videl tudi brlog.

Kar nekaj ljudi se mi je po tej 
objavi potožilo, da njihovi spre
hodi niso več tako lepi in spro

ščeni. To svoje videnje kosmatin
ca je g. Polizzi želel objaviti že v 
Primorskih novicah, a so mu ta 
neutemeljeni domišljijski spis 
enostavno zavrnili. Nato ga je 
podtaknil Latniku in vi ste ga na 
žalost tudi objavili.

Mogoče je vse tudi res, ali pa je 
to le ena od zgodbic g. Danila. 
Mogoče pa je vse skupaj v inter
esu zelene druščine, bratovščine 
lovcev, da bi jih ne motili pri nji
hovem lovu in pohajanju.

Gospod Danilo Polizzi, prosim 
vas, da to vašo trditev dokažete, 
ali pa se vsem nam pohodnikom 
opravičite, da bomo lahko zopet 
mirno tlačili naše stezice, da se 
ne bodo le zaraščale.

Upam, da ne zahtevam preveč.
Bogdan Kodele.

Biti skrunilec in biti slavilec

TJ ada imam tišino. So kraji, kjer 
jLvpreprosto je. Spomnim se ka
dra iz nekega filma, ki sem ga gle
dala. Samo kadra. Ne spomnim se 
več naslova, ne teme, ne igralcev. 
Samo kadra: moška nekaj iščeta 
in prideta na poti skozi gozd do 
svetega indijanskega kraja. Na dre
vesih, povprek čez veje, so mrtvi, 
zaviti v bele žalne šale. In tišina je 
tako globoka, da še vedno čutim 
onemelost sebe in drugih gledal
cev. In tišina je tako zapovedana, 
da je motilec kaznovan.

V krajih, v katere pridem pr
vič, zaidem tudi na pokopališče. 
Prebiram priimke, imena, letnice, 
gledam kamne, križe, preprosta 
znamenja, grobnice, iščem napi
se in spoznavam kraj in njegovo 
bivanje.

Davne Nerezine: kamen, kamen, 
kamen. Bele grobnice v žgočem 
soncu. Daljave morij spravljene v

kamnito tišino.
Praga: židovsko pokopališče v 

senci visokih dreves. Pokončni 
preprosti kamni v poltemi od 
sonca ožarjene Prage. Turisti in 
hrupni avtomobili onstran ograje. 
Tišina je tako tiha, da slišiš priha
jajočega Golema, ki se je rodil v 
Pragi iz židovske mistike in kabal- 
ske skrivnosti.

Rožna Dolina: med cestami po
kopališče, ki ga redki obiščejo. 
Grobovi goriške židovske skup
nosti. Podirajoča pokopališka 
stavba je najprej, menda, postala 
dom krajevne skupnosti, danes je 
v njej igralnica. Nad njo se dviga 
reklamni balon, ki vabi iskalce sre
če, da vstopijo na rob počivališča 
mrtvih.

In drugi kraji in druge dežele. 
Prestrašena zaradi zgodb o skriv
nostnih smrtih raziskovalcev sem 
vstopala v Tutankamonovo grob
nico, hlastajoča za zrakom sem se 
vzpenjala v pogrebno izbo, ki men
da ni pogrebna izba, v Keopsovi 
piramidi, v Damasku sem zrla v 
kamnite sohe iz grobnic v Palmiri 
in v Petri sem občudovala veliko 
kraljevo zadnje prebivališče, v ka
terem je iskal čudežno čašo tudi 
Indiana Jones. Nepovabljenka, 
skrunilka. Tišina, spremenjena 
v hrup. Že nekaj časa spremljam 
nove raziskave grobov in grob
nic v Egiptu. Vodja raziskav, egip
tovski arheolog, trdi, da z novimi 
odkritji spreminjajo zgodovino.

Občudujem razstavljene zaklade 
v Novem mestu, gore jantarnih 
jagod, ki so spremljale pokojnike 
na poti v onostranstvo. In vedno 
nove jagode v vedno na novo od
kritih grobovih.

In se sprašujem: kdaj je skrunje
nje tišine občudovano odkritje in 
kdaj je skrunjenje tišine navaden 
zločin? Koliko let mora preteči, da 
si za odpiranje grobov nagrajen in 
kdaj te lahko kaznujejo. Ali je me
rilo plenjenje, pobiranje zakladov 
za svojo korist? Znani arheologi 
so tudi plenili, saj so ohranili ne
kaj zakladov zase. Velikih sveto
vnih muzejev ne bi bilo, če ne bi 
bilo plenilcev. Egipčanski zakladi 
v Torinu, Parizu, Londonu, anti
ka v Berlinu, velika asirska vrata 
malo naprej od čudežnega perga- 
monskega oltarja. Dva sarkofaga v 
naši bližini, mumija v Ljubljani in 
Ramzesovo telo, ki so ga leta raz
kazovali kot nenavadnost v muze
ju čudes ob Niagarskih slapovih. 
Kaj je prav in kaj je narobe? Kdaj si 
znanstvenik in kdaj si skrunilec? 
Malo bi vedeli O svetu in njegovem 
vrtenju, če bi spoštovali tišino, si 
dopovedujem. Kosti, najdene na 
afriških širjavah, vendar pričajo o 
razvoju človeka, mumije s tega in 
onega konca sveta govorijo o raz
voju medicine, o običajih, nava
dah, prehrani, pridelkih, o družbi, 
v kateri so pokojniki živeli. In se 
ne morem prepričati, da je čisto 
res tako. Biti skrunilec in biti sla

vilec ni možno v isti sapi. Dvojnost 
meril postaja etična norma in hrup 
se naseljuje v prostorih tišine.

Kdaj bo postalo moje prihodnje 
zadnje bivališče zanimivo za raz
iskovalce? Čez sto, dvesto, tisoč let 
ali nikoli, ker ne bom pričala o nič
emer? Ker bodo vse moje bolezni 
že odkrite in popisane, ker me na 
poti na drugo ali nikakršno stran 
ne bodo spremljale niti zlate ma
ske niti jantarne jagode niti raz
košne vezenine, nič, kar je tostran 
lepo, bleščavo, imenitno. Ker 
bom pozabljena, saj rodovi hitro 
pozabijo prednike, saj že vnukov 
vnuki ne bodo vedeli, da je bila 
nekoč neka ženska, ki načeloma 
velja za prednico. Kaj torej iščemo 
skrunilci? Svojo »kratko večnost«? 
Potrditev, da bomo večni, če nas 
bodo našli, tako kot smo mi spre
menili v večnost bivanje odkritih 
faraonov in čisto navadnih gradi
teljev piramid?

Kljub pozabljanju slavilci.
Med knjigami, ki jih vztrajno 

nosim s seboj iz enega bivališča 
v drugo, so tudi kratke zgodbe 
Josipa Ribičiča o revnih otrocih v 
vaseh nad Trstom. Dečka prodaja
ta cvetje pred pokopališčem. Rože 
vseh vrst. Nekatere sveže in raz
košne, ko so slabši dnevi že uvele. 
Nabirata jih na grobovih, jemljeta 
jih iz vaz in tako bi kakšen cvet 
lahko prodala tudi večkrat na dan. 
Prodajata, da lahko jesta. Jesta bo
lje, ko je obiskovalcev več in jesta

slabše, ko se sorodniki ne spomni
jo svojih rajnih. Prodajata, dokler 
ju ne ujamejo in kaznujejo.

Še vedno čutim v sebi, kako sem 
bila prizadeta, ko sem, petošolka, 
zgodbo brala prvič. Nedoumljivo 
mi je bilo, da so eni kupovali 
cvetje in so drugi stradali. Nisem 
mogla sprejeti, da so mrtvi imeli 
cvetje, ko drugi, živi, niso imeli 
kruha. Niso me mogli prepričati, 
ko sem se prerekala s starši, da je 
skrunjenje, pobiranje cvetja iz vaz 
naj bi to bilo, narobe. Trdila sem, 
da je »greh« lakota obeh dečkov. 
Kasneje sem razkošje pokopališč, 
slavilstvo lastnih čustev, imenova
la skrunjenje življenja.

So dnevi, ko moram brskati po 
sebi in razmišljati o ljudeh, ki so že 
umrli. O mojih ljudeh, o tistih, ki 
jih nosim v sebi in jih bom nosila v 
sebi do zadnjega trenutka lastnega 
zavedanja. Nobene rože ne odteh
tajo skrunjenja življenja, izrečenih 
in samo mišljenih krutih besed, 
skodelic časa, ki jih nismo dali, 
je zapisala gospa, ko je brskala po 
sebi. Nobeni veliki kamni iz bele 
in črne kamnine ne odtehtajo pre
hrupne tišine, v kateri smo včasih 
puščali ljudi, ko so živeli.

Slavljenje in čaščenje sta stvar 
življenja. Skrunjenje je tišina, v 
kateri življenje je. Ko je smrt, je 
tišina: globoka in potrebna. Da se 
človek oddahne. Oni od zdavnaj 
in ta od jutri.

Ivana Slamič



nladi za lade
Zahvala Nova poštna znamka

»Dobrim vrtnarjem«
V Športnem centru Hit v Šempetru pri Novi Gorici je od 14. do 16. oktobra 
potekala že tradicionalna, 8. vrtnarska razstava. Organizator razstave 
cvetja in opreme za potrebe vrtnarstva je Združenje vrtnarjev Slovenije. 
Udeležilo se je je preko 60 vrtnarjev, cvetličarjev in razstavljalcev vrtnar
ske opreme iz cele Slovenije ter zamejstva. Program je bil zanimiv, saj je 
vseboval tako strokovna predavanja, katerih so se lahko udeležili vrtnar
ji, cvetličarji, kot tudi razstavo cvetja in cvetnih aranžmajev.

X Trt nar ji so tako ponovno poka-
V zali svojo dobrodelnost in hu

manost do pomoči potrebnih oseb, 
predvsem pa čut za solidarnost in 
»drugačnost«, saj so že lani nameni
li sredstva otrokom iz Stare Gore.

V nedeljo popoldan so priznani 
cvetličarji izdelovali šopke, katere 
so nato na licitaciji »prodali« ob
iskovalcem. Izkupiček prodanih 
šopkov so letos namenili Centru 
za usposabljanje invalidnih otrok 
»Janka Premrla Vojka« iz Vipave, 
ob njihovi 40. letnici delovanja na 
področju usposabljanja in izobra
ževanja otrok s posebnimi potreba
mi. Center se je na razstavi cvetja 
predstavil s svojo stojnico, s svoji

mi izdelki, ki so nastajali v okviru 
interesnih dejavnosti, tehničnega 
pouka ali prostem času.

Zbrana sredstva v višini 501.000,- 
00 sit je Center namenil nakupu ig
ralnega kotička za mlajše otroke, ki 
svoj prosti čas radi preživijo v igri 
in tako sproščajo svojo domišljijo 
in zamisli.

Ob tej priložnosti se zahvaljuje
mo Združenju vrtnarjev Slovenije, 
še zlasti organizacijskemu odboru 
za njihovo pripravljenost pomagati 
otrokom in mladostnikom, ki zara
di več plastnih motenj potrebujejo 
institucionalno obliko usposablja
nja.

Erna Žgur Černigoj

Za večjo varnost!
V četrtek, 13. oktobra so policisti PP Ajdovščina v sodelovanju s 
Svetom za preventivo in vzgojo v cestnem prometu občine Vipava na 
stadionu Slovenske vojske v Vipavi organizirali preventivno priredi
tev VSI ZA VEČJO VARNOST. Namen - izboljšanje varnosti v cestnem 
prometu in predstavitev dela policije, gasilcev in reševalcev.

TJrireditev je potekala v dveh delih, 
X najprej so najmlajšim osnovno
šolcem, otrokom vrtca in gojencem 
Zavoda invalidne mladine iz Vipave, 
v kulturnem domu v Vipavi skozi 
igrico predstavili številko policije 
113. Drugi del je potekal na stadio
nu, kjer so sodelujoči izvedli prikaz 
svojega dela na terenu. Uprizorili so 
pravo akcijo v kateri lovijo in obra
vnavajo dva zlikovca, ki sta oropala 
menjalnico, med begom pa sta na 
prehodu za pešce zbila pešca, kar 
jima je onemogočilo nadaljnji beg z 
avtomobilom. Oropani delavec me
njalnice pokliče policijo, ki izvede 
prikaz dela ogleda kraja kaznivega 
dejanja in obravnave prometne ne
sreče. Eden izmed zlikovcev je po 
nesreči pobegnil, zato si policisti 
v lovu nanj pomagajo s službenim 
psom, ki nepridiprava ulovi in ga 
onesposobi do prihoda policistov.

Za poškodovanega pešca so po

skrbeli delavci reševalne službe, ki 
so ga po oskrbi prepeljali v ZD v 
Ajdovščini in od tam zaradi hudih 
poškodb v KC v Ljubljani. Enota 
GRC Ajdovščina je osnovnošolcem 
prikazala delo gasilcev v primeru 
hude prometne nesreče, kjer se vo
zilo zaradi razlitja goriva vname. Na 
pomoč jim je s helikopterjem prišla 
tudi letalska enota policije, ki pa je 
morala po hitri predstavitvi odleteti 
na nadzor naše južne meje. Šolarji so 
se pomerili tudi v gašenju, v vadbi 
in tekmovanju v spretnostni vožnji s 
kolesi in bili s pomočjo skuterja po
učeni o merjenju reakcijskega časa. 
Vsi sodelujoči na preventivni prire
ditvi, so po prikazu svojega dela na 
ogled postavili vozila in opremo in 
radovednežem z veseljem odgovar
jali na vprašanja in jim še bolj po
drobno predstavili svoje delo. Hvale 
vredno!

Ksimeroni

EU ROPA - z našega konca
V mesecu novembru je Pošta Slovenije, na pobudo PostEuropa, objavila natečaj za oblikovanje pri
ložnostne poštne znamke na temo Integracija priseljencev, za popularno serijo Europa, ki jo je za leto 
2006 določilo Evropsko združenje poštnih operaterjev. Povabilu se je odzvalo 49 osnovnih šol iz vse 
Slovenije, prispelo je skupaj 83 osnutkov. Sodelovala je tudi Osnovna šola Draga Bajca iz Vipave.

T)o mnenju komisije izbor ni 
-L^ bil enostaven, saj so mladi 
ustvarjalci izdelali nekaj zelo 
zanimivih idej, kako na igriv 
način prikazati dokaj resno pro
blematiko. Komisija je izbirala v 
dveh krogih in nazadnje izbrala 
osnutek, ki ga je pripravila Sara 
Popovič, učenka 8. razreda de
vetletke iz Vipave, pod mentor
stvom učitelja likovne vzgoje 
Branetajazbarja.

Na podlagi izbranega motiva bo 
19. maja 2006 izdana priložnost
na poštna znamka.

Ta dosežek predstavlja svoje
vrstno promocijo Osnovne šole

Drago Bajc Vipava, pa tudi vi
pavske občine. Sari Popovič in 
Branetu Jazbarju iskreno čestita
mo ter želimo obilo uspehov in 
ustvarjalnosti tudi v bodoče.

Suzana Kranjc

V času, ko klasično pismo iz
gublja bitko z svojim mlajšim 
e-bratrancem, lahko upamo, da 
nas, če ne drugega, k pisanju v 
pisemsko ovojnico, poleg vse
bine, lahko prepriča lahkotna, 
igriva, pravzaprav lepa pisem
ska znamka. mig

Naravoslovni dan na Nanosu
V Vipavski dolini je sončno, oktobrsko jutro, ko se odpeljemo na NANOS. V avtobusu je veselo razpol
oženje, ko premagujemo številne ovinke po ozki cesti skozi Vrhpolje in Sanabor.

T7~ ako dobri opazovalci so lahko 
J\.otroci, nam dokažejo z glas
nim: »WAUU!«, ko skozi okna zagle
dajo gozd v lepoti jesenskih barv in 
debelo slano na gozdnih jasah. Naša 
postaja je lovska koča LD NANOS 
in turistična kmetija ABRAM. Mraz 
nam reže v ušesa in lica, ko stopimo 
iz avtobusa pod mogočno, jesen

sko obarvano drevo. Med malico 
se je med nas pripeljal lovec, tajnik 
ZLD Nova Gorica Borut Semenič, 
v pravi lovski opremi. Povabil nas 
je v lovsko kočo. Že ob prvem po
gledu na različne trofeje in živali 
so vprašanja kar deževala. Borut 
nam je povedal veliko zanimivega, 
izvedeli smo veliko novega, otroci

so spoznali razliko med srnjakom 
in jelenom. Naučili so se, da je jele
nova samica košuta. Z zanimanjem 
smo potipali in božali kožo kune, 
jazbeca in lisice. Dodal je, kako lov
ci skrbijo za živali pozimi. Ker je na 
Nanosu že mraz, nas je povabil, da 
bi mu pomagali in odnesli koruzo 
na krmišče. Vsak je prijel koruzni 
storž in že smo šli po z listjem oblo
ženi gozdni poti. Na krmišču smo 
koruzo dali v jasli, v bližini pa si 
ogledali jazbečevo luknjo, v kateri 
se je jazbec že namestil za spanje. 
Naš lovec nam je povedal še veliko 
zanimivih, pa tudi koristnih stvari. 
Občudovali smo visoke bukve, ob 
poti pa velikansko mravljišče. Pot 
smo zaključili na turistični kmetiji 
Abram, kjer imajo pravega medve
da, pa tudi druge živali. Pa še en po
gled na čudovite barve jesenskega 
gozda in že smo s^e poslovili. Polni 
lepih vtisov smo se vrnili v dolino. 
Hvala lovcu za nova znanja in nara
vi za nova spoznanja.

UČENCI IN UČITELJICE 1. 2.
IN 3- RAZREDA devetletke iz OŠ 

Dobravlje-PŠ- VIPAVSKI KRIŽ

• • • •

Topolino ponovno no poti no »kofje«

Oj mladost ti moja

TJo več kot tridesetih letih so 
A »pol stoletja mladi fantje« iz 
Dobravelj spet sedli v topolina in 
se v nedeljo popoldne kot v mla
dih letih peljali »u Wajdušno na 
kafje«. Ervinu, Zvonetu in Vinku 
se je zaiskrilo v očeh, ko so (sicer 
malo težje!) sedli za volan vozi
la, o katerem kroži toliko zgodb

iz njihove mladosti. Če pazljivo 
pogledate obe fotografiji, boste 
opazili, da so »prikrajšani« v svoje 
frizure in nekoliko bolj obdarje
ni v pas. Zelo dobro, če že ne še 
bolje, izgleda stari priljubljeni 
topolinčk.

Seveda se velja zahvaliti Miru 
Štrancarju iz Ajdovščine, ki je bil

pripravljen posoditi svoj »oldtaj- 
mer« za ta nepozaben dogodek.

Na mopedu na desni fotografiji 
pogrešamo četrtega dolgolasca 
Branka. Ali je morda na lepšem ?

Levo fotografijo si lahko ogleda
te tudi pri Ervinu v kleti, kjer vas 
čaka kozarec res dobrega.

tekst: skupinsko delo
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Miran ROVŠČEK s.p.
Vipavska cesta 6a, 5270 Ajdovščina, tel: 05 36 80 390, gsm: 041 290 986

VULKANIZERSTVO - SERVIS VOZIL 
ROČNO PRANJE AVTOMOBILOV IN KAMIONOV

ps V®®®'" ZIMSKI 
OPLAŠČI MAXXIS

URNIK:
8.00 - 12.00 in 13.00 -17.00, sobota 8.00 - 12.00

KRIMINALITETA:
VLOM S TATVINO: vlomljeno je 

bilo v vikend v kraju Lisičnik med 
Mančami in Podrago v katerega 
so storilci vstopili skozi okno in iz 
notranjosti odvzeli agregat znam
ke Honda Pramac ES 3000, moči 
2.4 kw in vodni sesalec Igea, s či
mer so lastnika oškodovali za okoli 
300.000 SIT; v zapuščeno skladišče 
Slovenskih železnic v Ajdovščini iz 
katerega ni bilo nič odvzetega, je 
pa storilec v notranjosti aktiviral 
gasilni aparat na prah; v poslovne 
prostore Avtoprevozništva Semenič 
v Podnanosu, s storilci sta odšla dva 
prenosna računalnika in fotoaparat; 
v osebni avtomobil pri vinogradu 
v kraju imenovanem Robornice ob 
lokalni cesti Potoče - Brje, kjer si je 
storilec postregel z 80t 000 SIT, 10 
USD in 150 EUR-i; v Optiko OKM na 
Goriški cesti v Ajdovščini, storilec 
se je založil z 334 kosi sončnih očal 
v skupni vrednosti 2.400.000 SIT in 
17 okvirji korekcijskih očal v vr.ed- 
nosti okoli 240.000 SIT; v prostore 
teniškega kluba v Palah, odtujenih 
je bilo cca. 7. 000 SIT; v bife letnega 
vrta ŠRC Police, od koder je storilec 
odšel praznih rok. Na ulici IV. pre
komorske brigade v Ajdovščini so 
iz osebnega avtomobila občana iz 
Vipave izmaknili avtoradio znamke 
Sony in zvočnike; v osebni avtomo
bil parkiran pod Beverco na čaven- 
ski planoti, lastnica je bila ob denar
nico z vsebino. Zabeleženih je bilo 
tudi 5 poskusov vlomov.

TATVINE: ukradli so tablo z napi
som »urad za delo« na zgradbi Urada 
za delo v Ajdovščini; 4 kubične 
metre drv v Rebernicah, s čimer je 
občan iz Ajdovščine oškodovan za 
okoli 60. 000 SIT; neznani storilec 
je skozi priprto okno osebnega avto
mobila parkiranega ob vinogradu 
med Potočami in Vrtovinom vzdig
nil kljukico za zaklepanje in tako 
prišel do denarnice z 20.000 SIT, 
vozniškega dovoljenja, dveh banč
nih kartic in izkaznice Rdečega 
križa; električnega pastirja s parcele 
v neposredni bližini lokalne ceste 
Šmarje - Hrastje, domačin je oško
dovan za 40.000 SIT; torbice z denar
nico, vsemi dokumenti in bančnimi 
karticami iz osebnega avtomobila v 
Gabrjah, katerega je lastnica pusti
la odklenjenega, oškodovana je za 
okoli 100. 000 SIT; 95 kosov opaž
nih elementov različnih velikosti z 
gradbišča hitre ceste v Rebernicah, 
s čimer je lastnik SCT oškodoval za 
265. 000 SIT; osebnega avtomobila 
znamke Renault Clio, svetlo modre 
barve, registrskih oznak GO H4
- 120, s parkirišča na Bevkovi ulici 
4 v Ajdovščini, lastnica je oškodova
na za okoli 1.800.000 SIT; masivnih 
lesenih vrat vhoda na dvorišče na 
ulici Vojana Reharja v Vipavi, lastnik 
je oškodovan za okoli 350. 000 SIT; 
okoli 300 litrov goriva iz parkirane
ga tovornega vozila na Višnjah; vseh 
štirih okrasnih pokrovov platišč z 
osebnega vozila parkiranega na dvo
rišču stanovanjske hiše na Grivški 
poti v Ajdovščini; denarnice s strani 
avtoštoparja, katerega je voznica pe
ljala iz Nove Gorice do Ajdovščine; 
registrske tablice številk GO C6
- 348 s kombiniranega vozila lastni
ka iz Ajdovščine; avtoradia znamke 
JVC iz odklenjenega osebnega avto
mobila, parkiranega v odklenjeni

, garaži v Ajdovščini; kotne brusilke, 
vrtalnega stroja in vibracijskega 
brusilnika iz odklenjene garaže v 
Ajdovščini, lastnika je pozabljivost 
stala okoli 90. 000 SIT; zaboja z raz
ličnim orodjem zasebnega podjetja

na gradbišču v Rebernicah.
POŠKODOVANJE TUJE STVARI 

- delovnega stroja parkiranega v 
kompleksu Pal, na katerem so storil
ci povzročili za okoli 200.000 SIT; 5 
osebnih avtomobilov, oglasne table 
ob ajdovski cerkvi, fasade na stano
vanjski hiši v Budanjah, v katero sta 
neznani mlajši osebi vrgli več jajc in 
s tem lastniku povzročila za okoli 
70.000 SIT škode; v Vipavi je nezna
nec poškodoval tri vozila parkirana 
pred stanovanjsko hišo, za nameček 
je v okno še vrgel steklenico s kate
ro je razbil steklo, s tem dejanjem je 
povzročil za okoli 700. 000 SIT ma
terialne škode; za objektom letnega 
kopališča so neznani poškodovali 
oziroma razbili večje število vrat.

CESTNI PROMET - na makadam
ski cesti Slap - Dolenje je prišlo za
radi vožnje po sredini vozišča obeh 
voznikov do nesreče z materialno 
škodo, eden izmed njiju je vozil 
v času prepovedi, prav tako pa je 
odklonil strokovni pregled zaradi 
suma vožnje pod vplivom mamila; v 
križišču Vipavske ceste in Bevkove 
ulice v Ajdovščini je prometno ne
srečo zagrešil voznik, ki je zapeljal 
na prednostno cesto, ne da bi se 
pred tem prepričal ali lahko to var
no stori, z lažjimi telesnimi poškod
bami jo je odnesla voznica, ki se je 
peljala po prednostni cesti; izsilje
vanje prednosti je botrovalo tudi 
nesreči z materialno škodo v križiš
ču Vipavske ceste in obvoznice in v 
križišču pri Fructalu, kjer je izsilje
vala voznica, v tej nesreči je škodo 
utrpelo še tretje vozilo, ki je bilo 
parkirano v bližini; v nepregled
nem desnem ovinku v Rebernicah 
je voznik osebnega avtomobila za
peljal na nasprotni vozni pas in trčil 
v tovorno vozilo, poškodovanega 
voznika osebnega avtomobila so 
odpeljali v šempetersko bolnišnico; 
pri vožnji po Rebernicah navzdol je 
voznik osebnega avtomobila zape
ljal na levo, na brežino in se pri tem 
prevrnil na streho; pred naseljem 
Podnanos je voznik osebnega vozila

avtomobila v levem ovinku zapeljal 
z vozišča, kjer se je z vozilom prevr
nil in pri tem padel iz vozila, reše
valci so ga po nudeni prvi pomoči 
odpeljali v šempetersko bolnišnico; 
med Ajdovščino in Vipavo je nesreči 
botrovala srna, ki je skočila na voziš
če.
JRM - v Vrtovinu so občanu, ki je 

v močno opitem stanju grozil dru
žinskim članom, na podlagi zbranih 
obvestil, izdali odločbo o prepovedi 
približevanja za čas 48 ur, katerega je 
preiskovalna sodnica v Novi Gorici 
podaljšala še za 48 ur; v Ajdovščini 
sta se sprla bivša zakonca, zoper 
bivšo ženo so zaradi razbijanja in 
kričanja policisti podali obdolžilni 
predlog; v Podnanosu je občan, ki 
je razgrajal zapustil gostinski lokal 
pred prihodom policistov; na Brjah

je občan pod vplivom alkohola na
dlegoval osebo nasprotnega spola; 
v lokalu CC v Ajdovščini skupini go
stov natakarica, ker so kazali očitne 
znake alkoholiziranosti, ni hotela 
postreči, zato je skupina odšla do 
vozila iz katerega so v lokal prinesli 
50 litrski flaškon z vinom, ki pa se 
jim je razbil in jim tako postregel 
le s hlapi; na Slapu je v družinskem 
sporu oče sinu v jezi grozil z lovsko 
puško; v Vrtovinu je štiridesetlet
ni sin v pijanem stanju razgrajal in 
razbijal hišni inventar, razbil stekla 
dveh oken in starša zaklenil iz hiše, 
ker se navkljub intervenciji polici
stov ni pomiril, je bilo zoper njega 
odrejeno pridržanje do iztreznitve, 
kar ni zaleglo, saj je naslednjo noč 
ponovno prespal na policijski posta
ji, ker je po izpustitvi pil dalje in po 
vrnitvi domov ponovno žalil očeta 
in razbijal naprej; zaradi nesoglasij 
okoli uporabe telefona sta si v lase 
na Čebejevi ulici v Ajdovščini skoči
la oče in sin. Ksimeroni

naša * naravna 
dediščina - 36

gradov.
Že pred leti sem nad Slapom iskal 

fosile. Takrat me je po terenu vodil 
Franc Štekar, »prelovila« sva veliko 
terena in nekaj malega tudi našla. 
Toda tudi v tem primeru se je poka
zalo za dobro in upravičeno načelo: 
na najdišče moraš iti večkrat, kar je 
skorajda pravilo. Na enem takih ob
iskov tega območja sem si zapom
nil poljsko pot, pravzaprav kolovoz, 
ki iz vinogradov vodi navzdol do 
Slapenskega potoka. Ta kolovoz 
je speljan prav po najdišču fosilov 
iz obdobja eocen. Vsaj takrat sem 
tako mislil. V grapi malo pod najdiš
čem je na Slapenskem potoku slap

IVTad Slapom je območje, ki Klopovščak ali Klopovčnjak, ki je
-L i|mu domačini pravijo Kuine. dal vasi tudi ime. Najdišče na kolo-
Morda bi bilo bolj prav zapisati vozu sem večkrat obiskal, ponavadi 
Quine ali pa Kojne - ne vem. No, z vnukoma Juretom in Žanom. Tam 
ne glede na zapis, vsi Slapenci vedo je Žan našel primerek s posebno
kje to je, saj je tam vse polno vino- lepo serpulo - na pogled podobno

ploščatemu polžku. Fotografija te 
serpule je objavljena v najnovejši 
knjigi o fosilih Paleontologija, ki je 
učna knjiga na Naravoslovno tehni
ški fakulteti v Ljubljani.

Na najdišču so nas zanimali pred
vsem morski ježki, kar nekaj smo 
jih našli. Našli smo tudi kameno je
dro polža Velates perversus, o kate
rem sem v Latniku že pisal. Pobrali 
smo številne numulite in alveoline. 
Že na začetku so nas privlačili pri
merki z alveolinami v kamnini. V 
nekaterih jem bilo toliko alveolin, 
da je to bil že pravi alveolinski tem
ni apnenec. Proste, naravno izluže- 
ne alveoline so bile prave kroglice 
- kot češnjeve koščice in kar lepo 
ohranjene. Tudi numuliti so bili za
nimivi, čeprav še niso obdelani in 
določeni.

%. Junija letos sem kar tako, mi
mogrede, obiskal najdišče. Skoraj 
za šalo sem s kladivom udaril po 
srednje velikem prodniku. In pre

senečenje - na odlomku so bile že 
s prostim očesom vidne številne 
foraminifere - praživali. Malo na
prej sem iz obcestne brežine - eo- 
censki konglomerat - izpulil večji 
prodnik, mu odbil manjši kos in na 
odlomku zagledal korale. Spotoma 
sem pobral še nekaj prodnikov in 
manjšega morskega ježka ter vse 
skupaj odnesel domov.

Doma sem primerke najprej 
pregledal pod mikroskopom. 
Neverjetno in presenetljivo! Kaj 
vse so vsebovali! Numuliti, asiline, 
orbitoidi, alveoline, alge in drugi 
ostanki nekdanjega življenja so se 
v kamnini kar prepletali. Štiri pri
merke - prodnike sem prerezal in 
obrusil. Šele takrat se je prav poka
zalo, kaj vse premorejo.

V večjem prodniku, kjer sem že na 
terenu opazil korale, so kar štiri raz
lične vrste koral, med njimi tudi naj

bolj tipična iz obdobja paleocena 
- DendrophyIlia candelabrum. Ta 
primerek s koralami dokazuje, da 
so podmorski plazovi v eocensko 
morje prinašali tudi starejše kamni
ne s fosili. Tako se v konglomeratu 
pojavljajo prodniki iz eocena in pa
leocena, včasih celo iz krede.

Tudi prodnik s koralami sem pre
rezal in do finega obrusil. Tako 
so se koraliti izredno lepo videli 
na zbrušeni površini. Akad. Dr. 
Dragico Turnšek bom zaprosil, da 
korale določi, da bom vedel v kateri 
rod in vrsto spadajo.

Od foraminifer, ki so v prodnikih, 
posebej izstopa zelo redka Assilina 
marinelli. Tudi tu je večja od dru
gih foraminifer v prodniku, kar je 
zanjo značilno, in po svoji »fotoge
ničnosti« kar privlači pogled.

Zelo lepe so kroglaste in valja
ste alveoline. Njihove bele hišice 
kar žarijo v sicer temni kamnini. 
Posebnost najdb je tudi v tem, da 
so alveoline zelo različne - raz
ličnih rodov in vrst in zelo dobro 
ohranjene.

Najlepše fosile, predvsem asiline 
in alveoline sem fotografiral. Prav 
tako sem poslikal korale. Skupaj 
sem naredil približno 30 fotogra
fij.

Zanimivo bi bilo, če bi fotografi
je še dodatno obdelal, jih ustrezno 
povečal in razstavil. Mogoče na 
Slapu?!

Fotke: Assiline marinelli, ene od 
koral, združba foraminifer in slap 
Klopovščak:

Stanislav Bačar, se nadaljuje
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KOLEDAR PRIREDITEV 
ZA NOVEMBER:
RAZSTAVE

PILONOVA GALERIJA, Ajdovščina:
Do 28. novembra na ogled pregledna razstava 
BOGDANA BORČIČA - Preproste reči, grafike 
in Dachauske slike.
V zgornjih nadstropjih je na ogled stalna zbirka 
Pilonovih likovnih del in fotografij.
Ogledi: od torka do petka med 10. in 17. uro, 
sobota in nedelja med 15. in 18. uro.
INFO: 05/368-91-77
MUZEJSKA STAVBA V AJDOVŠČINI
Na ogled ponuja dvoje stalnih zbirk:
ZBIRKA FOSILOV Staneta Bačarja v spodnjih 
prostorih muzejske stavbe.
ARHEOLOŠKA ZBIRKA, s poudarkom na 
rimskodobni Ajdovščini pa je razstavljena v 
zgornjih prostorih muzejske stavbe. Avtorica 
zbirke je Beatriče Žbona Trkman, arheologinja 
Goriškega muzeja.
Ogledi: vsako soboto in nedeljo od 13. do 18. 
ure, organizirane skupine pa si razstavo lahko 
ogledajo tudi izven omenjenega termina, po 
predhodni najavi na TIC Ajdovščina, 05/36- 
63:900, 051-304-607.
LIČNA HIŠA Ajdovščina 
Dg 18. novembra - razstava PLAŠČEK ZA 
BARBARO avtorice Valentine Ž. Kočevar, tek
stilne oblikovalke, ki se predstavlja s kolekcijo 
unikatnih zimskih plaščev.
25. novembra - odprtje slikarske razstave JANE 
ŠKRLEP
Lična hiša še vedno sprejema prijave za 
INDIVIDUALNE URE RISANJA IN SLIKANJA, 
namenjene odraslim in mladini od 14 let naprej, 
ki potekajo ob petkih;
Sprejemajo prijave za delavnice AKRILNE 
TEHNIKE IN GRAFIKE, ki bodo v začetku leta 
2006. Podrobnosti in informacije v Lični hiši.
V Lični hiši so naprodaj umetniški izdelki: grafi
ke, nakit, keramika. Dobrodošli!
Odprto: vsak dan med 9. in 13. ter med 16. in
19., sobota v dopoldanskem času 
INFO: 05/368 19 29,040-839-729 
GALERIJA DOMA KRAJANOV Vipavski Križ 
Na ogled razstava SUHO CVETJE IN SLIKE, av
toric Majde Pezdirec in Metode Postolski Košir. 
Še posebej vabljeni mladi obiskovalci!
Info: Marija Bat 05/368 88 03 
NORMA 7, BRJE
Petek. 11. november ob 17.30, Šola Brje - 
Otvoritev razstave likovnih del kolonije ustvar
jalnih dejavnosti Brje 2005, Društva Norma 
7 »BRJE IN BREJCI« s kulturnim programom. 
Info: 05/36 47 507
ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE AJDOVŠČINA
Od 21. do 26. novembra, avla Dvorane prve 
slovenske vlade - razstava del, prispelih na na
tečaj SREČA V DRUŽINI.

PRIREDITVE
DVORANA PRVE SLOVENSKE VLADE
Petek. 4. november ob 20.00 - potopisno pre
davanje, ki vas bo popeljalo skozi Haridvvar, 
množično kopanje v sveti reki Ganges, Rishikes - 
mesto rishijev - svetih mož, tradicionalno himalaj
sko vasico do Vamunotrija - izvira reke Vamune, 
do najvišjega romarskega mesta Badrinath, zna
menitega templja Šive na Kedarnathu in skozi 
Gangotri ter naprej po dolini svete reke Ganges 
do izvira izpod ledenika Gomukh... PREDAVA: 
Tomaž Humar, popotnik in učitelj joge;
GOSTJA VEČERA: Šri Radhika - plesalka tradi
cionalnega indijskega plesa s plesno skupino 
Rasa lila. Čar Indije boste doživeli tudi s poku
šino tradicionalnih indijskih dobrot.
Četrtek. 10. november ob 19.00 - VESELA 
AJDOVSKA TRŽNICA, gledališka predstava 
Dramske skupine ŽAR, Društva MOST 
Petek. 11. november ob 19.00 - proslava ob 
30. obletnici JAMARSKEGA DRUŠTVA DANILO 
REMŠKAR iz Ajdovščine.
Sobota. 12. november ob 10.00 - lutkovna
predstava O KURI, KI JE IZMAKNILA PESEM 
v izvedbi Lutkovnega gledališča Maribor; pred
stava Ostržkovega abonmaja in za izven.
Info: ZKD Ajdovščina, 05/364 30 72 
Nedelja. 13. november - koncert ob 30. ob
letnici MLADINSKEGA PEVSKEGA ZBORA 
OSNOVNE ŠOLE DANILA LOKARJA, pod vod
stvom Marinke Šuštar, z gosti.
Petek. 18. november ob 19.00 - NA STAREM

SO TRGU, gledališka predstava Dramske skupi
ne ŽAR, Društva MOST 
GLASBENI DREVORED 
Sobota. 19. november ob 20.30 - celovečerni 
koncert ALEŠA HADALINA s triom glasbenikov. 
Aleš Hadalin je eden naših najizvirnejših raz
iskovalcev človeškega glasu in petja. Sprva je 
deloval v skupini Tantadruj in z njo posnel dva 
albuma (1986, 1990). V začetku devetdesetih 
se je posvetil jazzovskim standardom in s svojim 
globokim hrapavim glasom posnel album Gee 
Baby. Od leta 1995 je kot pevec, plesalec in 
igralec intenzivno sodeloval s svetovno znano 
plesno skupino En Knap. Konec leta 2003 je 
prejel prvo nagrado na Festivalu šansona.
Info: 05/36-59-140, 051-304-607 
Sobota. 26. november ob 17.00 - prireditev 
DRUŽINE SE PREDSTAVIJO 
Info: ZPM Ajdovščina, 05/368 91 40 
Sobota. 26. november ob 20.00 - VEČER 
PLESA, prireditev, ki jo pod mentorstvom Plesne 
šole Rebula organizira Društvo MOST; nastopili 
bodo: plesna skupina AJDA društva MOST, ples
ne skupine iz nižjih razredov OŠ Danila Lokarja 
ter osmošolke, finalistke z državnega prvenstva. 
Info: 041-748-550
Petek. 30. november ob 20.00 - TROBILNI 
ANSAMBEL SLOVENSKE FILHAROMNIJE, 2. 
koncert Glasbenega abonmaja ZKD in izven 
Info: ZKD Ajdovščina 05/364 30 72
PLANINA
Sobota. 19. november ob 19.00, stara šola - 
predstavitev kuharske knjige DANE BI POZABILI, 
z recepti, običaji, navadami Planincev. Ob tej 
priložnosti bo v prostorih stare šole (ob cerkvi) 
pripravljena razstava jedi, ki jih bo mogoče tudi 
pokušati. Vabljeni!
KONCERT SAKRALNE GLASBE 
Petek. 4. november ob 19.30, župnijska cerkev 
Sv. Jurija v Šturjah - nastopila bosta pevca Ani 
Rode (sopran) in Luka Debevec Mayer (bas), ob 
spremljavi organista Ivana Vombergarja. Vsi tri
je so naši rojaki iz Argentine.
Vabi vas Klub krščanskih izobražencev.
UPORNIKI Z RAZLOGOM
Sobota. 5. november ob 14.00, dvorec Zemono
- ODKRITJE SPOMINSKE PLOŠČE ob 15. ob
letnici ustanovitve Manevrske strukture narodne 
zaščite za Severno Primorsko
ZVEZA KULTURNIH DRUŠTEV 
Ponedeljek. 7. november. SNG Nova Gorica
- ALIČA, predstava za abonente gledališkega 
abonmaja ZKD. Ogled bo v N.Gorici.
Sreda. 23. november. Drama Ljubljana - 
SCAPINOVE ZVIJAČE, gledališka predstava za 
abonente ZKD, ogled v Ljubljani.
ZADRUŽNI DOM BUDANJE 
Petek. 25. november, ob 18.00 - kulturni pro
gram in razstava likovnih del društva MOST, so
delujejo ŽePZ Večernica in otroci OŠ Budanje. 
60. BOLŠJA TRŽNICA 
Sobota, 19. novembra dopoldne - Trg 1. slo
venske vlade. Tokrat bomo PEKLI KOSTANJ. Na 
Bolšji tržnici ste dobrodošli prodajalci, nakupo
valci, brskalci, slučajno mimoidoči,...Stojnice so 
pripravljene, najem posamezne - 1000 tolar
jev. Info: TIC Ajdovščina 05/36-63-900, 051- 
304-607
LAVRIČEVA KNJIŽNICA
Ure pravljic: Ajdovščina - vsak četrtek ob 16.45. 
Vipava - ob sredah ob 17.00 uri, s pričetkov 
v sredo, 5. oktobra. Podnanos - ob sredah ob
11.00 uri, s pričetkov v sredo, 5. oktobra 
Prireditve:
Torek. 8. november ob 18.30 uri - predstavi
tev knjige EDMUNDA ČIBEJA, ZBRANI SPISI. 
Sodelujejo: Franc Černigoj, otroci OŠ Otlica pod 
vodstvom Ivice Vidmar, Dr. Branko Marušič. 
Pripravljajo predstavitev knjiga Marka Sosiča, 
TITO, AMOR MIJO in srečanje s TONETOM 
PAVČKOM.
KNJIŽNA SREČANJA OB KAVICI - torek. 8. 
november ob 9.00 uri, Vabljeni 
Študijski krožek ČITALNICA vabi na svoje sreča
nje v torek. 15. novembra ob 18.00, še posebej 
vabljeni novi člani, info: 36 61 328.
Študijski krožek KAKO IZBOLJŠATI KVALITETO 
ŽIVLJENJA? vas vabi v četrtek. 17. novembra ob
18.30. info: Alenka Furlan.
V Lavričevi knjižnici na ogled razstava ANE 
ZAVADLAV z ilustracijami iz knjige LUČKA.
Info: Lavričeva knjižnica: 05/36-61-328 
VINSKI HRAMI VIPAVSKE DOLINE 
Petek. 11. november. Brje:
16.00 - maša pri Sv. Martinu nad Brjami
17.30, šola Brje - odprtje razstave likovnih del
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POSEBNE UGODNOSTI 
VELIKA IZBIRA TELEFONOV

MERCATOR CENTER AJDOVŠČINA

udeležencev kolonije ustvarjalnih dejavnosti 
Brje 2005, s kulturnim programom
18.00, šola Brje - blagoslov vina, pozdrav 
vinske kraljice Maje Cigoj, pokušina mladih vin 
in predstavitev brejskih vinarjev, zabava z živo 
glasbo.
Petek. 11. november. Gaberje:
19.30 - predstavitev knjige KAMENJČKI, knji
ga je živ prikaz otroškega ljudskega izročila z 
območja Krasa, Brkinov in Vipavskega, ki ga je 
avtorica, Mirjam Štrukelj zbirala na terenu. 
Sobota. 12. november. Gaberje:
10.00 - zaključni tek za pokal Primorskih novic
18.00 - nastop Pihalnega orkestra KUD 15. 
februar iz Komna, razglasitev najboljših vaških 
vin, degustacija vin, srečelov
19.00 - ples z glasbo v živo 
Sobota, 12. november. Lozice:
19.00, šola Lozice - koncert dekliške pevske 
skupine Bistriške Škuorke; predstavitev brošure 
Hišna imena v vaseh Otošče, Lozice in Podgrič 
avtorice Tee Fabčič; obisk vinske kraljice 
Slovenije Maje Cigoj; degustacija loziških vin 
Sobota, 12. november. Vrhpolje-Duplje:
17.00 - kulturni program pri Štirni ob cerkvi; na
stop Pihalne godbe Vrhpolje, Vipava; blagoslov 
vina; začetek prodaje kozarcev
18.00 - 21.00 - pokušina vin v hramih 
Sobota. 19. november. Črniče:
17.00 - dvorišče Turistične kmetije Arkade - vin
ska kraljica Slovenije, Maja Cigoj sprejme ob
iskovalce na svojem domu; kratka predstavitev 
vasi in črniških vinarjev
17.30 - 21.00 - pokušina vin v hramih 
Sobota. 19. november. Selo:
20.00, Kulturni dom - nastop vokalne skupine 
Prjatli, podelitev nagrad najbolje ocenjenim vi
nom iz Sela, skupna predstavitev vinarjev in po
kušina vin, zabava z živo glasbo.
Sobota. 26. november. Slap:
11.00 - ocenjevanje vin
14.00 - okrogla miza DOMAČE VINSKE 
SORTE VIPAVSKE DOLINE
16.30 - sprejem gostov, kulturni program, vo
den ogled kleti

ŠPORT IN REKREA d J A
ZAVOD ZA ŠPORT AJDOVŠČINA
»HURA, PROSTI ČAS«
Oživimo in osvetlimo športna igrišča med jesen
skimi počitnicami!
OPIS PROGRAMA
Program bo trajal od 2. do 5. novembra med
9.00 in 12.00 uro.
Akcija bo potekala v Mali in Veliki dvorani 
Športnega centra Police. Vadba je namenjena 
otrokom od 6. do 14 leta starosti. Otroci bodo 
razdeljeni v dve starostni skupini, znotraj teh pa 
v več manjših skupin. Udeleženci se bodo lah
ko udejstvovali in pomerili v različnih športih 
(košarki, malem nogometu, namiznem tenisu, 
badmintonu, gimnastiki, športnem plezanju, ter 
tekmovanju v poligonih,).
S seboj prinesite:trenirko, kratke hlače in kratko 
majico, rezervna športna oblačila ter izotonično 
pijačo v plastenkah.
Pravnico pošljite na Zavod za šport Ajdovščina 
Cesta 5. maja 14, 5270 Ajdovščina, (ime, pri
imek, dat.roj. naslov, gsm).
Primož Sulič 051-419-870, 05-364-47-21, 05- 
364-47-22, primoz.sulic@zs-ajdovscina.si 
Ponudba je brezplačna!!!!!
Športno rekreativni programi
Oktober-maj 05,-06' AEROBIKA HI-LO
Pon od 20:30-21:30 Enkratni obisk 800 SIT
Mesečna vstopnica 2.500,00 SIT
AEROBIKA TNZ Pet od 18:00-19:00
Enkratni obisk 800 SIT
Mesečna vstopnica 2.500,00 SIT
MULTI ŠPORTNA ŠOLA
Pet od 18:00-19:00, Enkratni obisk 600 SIT
Mesečna vstopnica 2.000,00 SIT
Vadba je namenjena otrokom od 4. do 6. leta
starosti.
TERAPEVTSKA VADBA (vadba na žogah)
Čet od 20:30-21:30, Enkratni obisk 800 SIT 
Mesečna vstopnica 2.500,00 SIT 
TAEROBIKA (TNZ,HI-LO) + TERAPEVTSKA 
VADBA + MULTI ŠPORTNA ŠOLA 
Mesečna vstopnica 6.500,00 SIT 
INFO: 05-364-47-21, 05-364-47-22, e-mail: 
zavodzasport.ajdovscina@siol.net 
ŠPORTNO IN REKREACIJSKO JAHANJE 
Začetni in nadaljevalni tečaji jahanja za otro
ke in mladino. Inštruktorica jahanja: Kristina 
Naglost 041-679-397 
PLANINSKO DRUŠTVO AJDOVŠČINA 
Sobota. 12.november-POSREDNJEČAVENSKI 
DO ŠMIHELJA, nezahtevna pot, 4 do 6 ur, vodi
ta A. Bavčar in B. Jazbar 
Nedelja. 20. november- VERTOVČEV POHDO, 
lahka pot, start ob 8.00 uri pri hrastu na Ustjah. 
INFO: 031-818-936
KARATE KLUB SHOTOKAN AJDOVŠINA
vpisuje nove člane, dobrodošli vsako sredo ob
19.00 v mali dvorani ŠC Police Ajdovščina.
Info: 031-233-722

OBVESTILA
DRUŠTVO WADA
Društvo Wada ponovno organizira TEČAJ ZA 
VODITELJA ČOLNA in VHF GMDSS TEČAJ 
(novo). Prijave za tečaj zbiramo na tel. št. 031 
579 871, 041 888 236 ali wada@siol.com.
ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE
JESENSKE POČITNICE:

2.. 3..4. november od 10.00 do 13.00 ure 
na sedežu ZPM Ajdovščina USTVARJALNE 
DELAVNICE
14. november ob 16.30, sedež ZPM - srečanje 
svetovalk ob 15. obletnici TOM telefona otrok 
in mladostnikov
19. november ob 10.00, sedež ZPM - ustvar
jalna delavnica ob Mednarodnem dnevu otroka 
(20.11.)

Od 21. do 26. novembra, avla Dvorane prve 
slovenske vlade - fotografska razstava del z na
tečaja na temo "SREČA V DRUŽINI"
26. novembra ob 17.00, Dvorana prve sloven
ske vlade-SREČANJE DRUŽIN 
Do 15. novembra zbiramo fotografije za foto
grafski natečaj na temo sreča v družini! 
Informacije: ZPM Ajdovščina, Goriška c. 17 ali 
po telefonu: 05/368 91 40, ali pa na e-naslov 
zpm.ajdovscina@siol.net.
CENTER MLADINSKIH DEJAVNOSTI 
CMD je 3. oktobra odprl vrata osnovnošolcem 
(7, 8. in 9. razredom) in sicer v prostorih CSD
- ja na Gregorčičevi ul. (v sejni sobi, 2. nad
stropje, soba št. 15). Dejavnosti: ob ponedeljkih 
se lahko udeležite najrazličnejših družabnih 
iger, ob torkih in sredah imamo umetniške delav
nice, ob četrtih in petkih pa bodo razni turnirji.
V četrtkih, če ne bo dežja in mraza, bomo na 
šolskem igrišču (košarka, nogomet). V jesenskih 
počitnicah bodo potekale dve umetniški delav
nici. V sredo, 2.11. ob 13 h (izdelava nalepk 
za steklo) in v petek, 4.11. ob 13 h (poslikava 
vej- ta delavnica je odpadla v mesecu oktobru). 
Mesec november je tudi mesec preventive zato 
bo med 21.11. in 25.11. potekal teden »izdelava 
plakatov« na različne teme. Dobrodošle so ideje 
samih obiskovalcev!
Vsak dan so na voljo družabne igre (pikado, 
kmalu boste lahko prišli zaigrat tudi pink- ponk...) 
in učna pomoč! CMD na CSD - ju je odprt vsak 
dan med tednom od 12,30 do 15,00 ure.
Za srednješolce je CMD odprt na Ribniku od 12- 
,00 do 18,00 ure. Tu se lahko udeležite že usta
ljenih dejavnosti (pink- ponk, namizni nogomet, 
družabne igre, internet...). V oktobru smo preu
redili prostor s pink- ponk mizo. Radi bi dali tja še 
en računalnik zato prosimo vse, ki bodo menjali 
računalniško opremo naj se spomnijo na nas.
V CMD - »info točka«, informacije glede šola
nja, izobraževanja, zaposlitve, informacije o 
kulturnih in drugih prireditvah. Mladim nudimo 
svetovanje in podporo, zato nas obiščete, če ste 
v stiski. Info: 368 06 12 ali 368 93 83 
ŠENT-Slovensko združenje za duševno 
zdravje Dnevni center Ajdovščina
K sodelovanju vabimo nove člane, zunanje so
delavce in prostovoljce. V novembru pričnemo 
s sklopom 12-ih delavnic »POT K DOBREMU 
POČUTJU - Zdrava prehrana in pomen giba
nja«. Delavnice bodo potekale enkrat tedensko, 
uro in pol dopoldan. Obvezna prijava! Začetek, 
dan in ura bo sporočeno prijavljenim udeležen
cem naknadno.
Četrtek, 10. november od 13.00 do 15.00 ure
- BREZPLAČNA PRAVNA POMOČ;
Četrtek, 24. november ob 16.00 uri, Dom kra
janov Ajdovščina - Okrogla miza »SKRB ZA 
LJUDI S TEŽAVAMI V DUŠEVNEM ZDRAVJU V 
OBČINI AJDOVŠČINA«. INFO: 364 38 50 
OBVESTILA DRUŠTVA MOST 
Sobota. 12. november - pohod na KOKOŠKO 
(pri Sežani), ogled Muzeja 1. svetovne vojne v 
Lokvi; odhod avtobusa izpred AP Ajdovščina ob
8.00, povratek med 16.00 in 17.00 uro. Prijave 
s plačilom prevoza (1200 sit) sprejema Jožica 
Nusdorfer v torek, 8. novembra med 9.00 in
10.00 uro. Avtobusni prevoz bo organiziran le, 
če bo prijavljenih najmanj 25 udeležencev. 
Petek. 25. november ob 18.00, zadružni dom 
Budanje - odprtje razstave likovnih del I. likov
ne skupine, v kulturnem programu bodo sodelo
vali ŽPZ Večernica in učenci OŠ Budanje. 
Sobota, 26. november ob 20.00, Dvorana prve 
slovenske vlade - Večer plesa
Dramska skupina ŽAR bo v novembru domači 
publiki odigrala predstavi Vesela ajdovska trž
nica in Na starem so trgu, podrobnosti najdete 
pod napovedmi prireditev v Dvorani prve slo
venske vlade.
Sobota, 3. december ob 18.00, Cejkotova do
mačija v Gočah - odprtje kamnoseške in likov
ne razstave, svoja dela bodo razstavili člani II. 
Likovne skupine in člani kamnoseške delavnice 
društva MOST.
Vsi člani društva bodo prejeli pisna obvestila o 
začetku in razporedu tečajev, krožkov in delav
nic za študijsko leto 2005/06.
OBVESTILA DRUŠTVA UPOKOJENCEV 
AJDOVŠČINA:
Ponedeljek. 7. novembra ob 19.00, Dom kraja
nov Ajdovščina - PREDSTAVITEV DODATNEGA 
ZAVAROVANJA - Adriatic in predavanje o 
OSTEOPOROZI
Sobota. 12. novembra - popoldansko kopanje v 
Izoli, prijave in vplačila v Drogeriji Terčelj;
Petek. 25. novembra. Zadružni dom Budanje ob
18.00 - kulturni program in razstava likovnih 
del društva MOST, sodelujejo ŽePZ Večernica, 
otroci OŠ Budanje;
Sobota. 26. november - MARTINOVANJE v 
Goriških Brdih
MERJENJE KRVNEGA TLAKA:
- prvi petek v mesecu med 9.00 in 11.00 uro v 
prostorih DU Ajdovščina
- zadnjo sredo v mesecu med 16.00 in 17.00 uro 
v prostorih KS Planina

- vsako sredo med 18. in 19. uro, prostori OŠ Črniče
- prvi petek med 18. in 19. v prostorih KS Batuje
- prvi petek med 18. in 19. prostori KS Gojače 
BALINANJE - vsak torek in četrtek v dopoldan
skem času v Športnem parku Pale
PIKADO - vsak ponedeljek in petek od 17.00 -
19.00 v Palah
REŠEVANJE KRIŽANK-vsak četrtek med 16.00 
in 18.00 uro v Palah
REKREACIJA v Športnem centru Police - vsak 
torek med 17.00 in 18.00 uro 
Pisarna Društva upokojencev Ajdovščina obra
tuje ob ponedeljkih, sredah in petkih med 9.00 
in 11.00 uro, na naslovu Cesta IX. Korpusa 1 v 
Ajdovščini, telefon 05/366-13-83.
KARITAS
TEDEN KARITAS:
Sobota. 19. november ob 20.00, dvorec 
Zemono - osrednja prireditev ob Tednu Karitas: 
odprtje prodajne razstave Umetniki za Karitas z 
naslovom »...in kdor sprejme enega takega otro
ka v mojem imenu, mene sprejme.« Izkupiček 
prodanih del bo namenjen otrokom v stiski.
V glasbenem programu bo nastopila sopranist
ka Katja Perger, večer bo povezovala sodelavka 
radia Ognjišče Nataša Ličen.
Četrtek, 24. november med 9.00 in 11.00 ter
16.00 in 18.00 uro - DAN ODPRTIH VRAT v 
prostorih Karitas,
Petek, 25. november ob 19.00 - zaključek 
razstave in dobrodelni koncert z naslovom 
»GRADIMO MOST SOLIDARNOSTI MED 
SLOVENSKIMI DOBROTNIKI IN SIROTAMI V 
GOMI«; vabimo različne pevske skupine in po
sameznike, ki bi želeli nastopiti na koncertu, ka
terega izkupiček bo namenjen pomoči sirotam iz 
Konga, da se prijavijo na GSM 041-429-713. 
Nedelja. 27. november - NEDELJA KARITAS, 
prostovoljni prispevki vernikov in vseh ljudi do
bre volje bodo namenjeni pomoči družinam v 
stiski na območju koprske škofije.
ŠOLA ZA STARŠE - tema letošnjih srečanj: 
LJUBEZEN NI DOVOLJ - ali ima mama vedno 
prav? Šolo bo vodila dr. Nives Ličen z gostjo 
Alenko Rebula. Srečanja bodo potekala štirikrat 
po dve do tri šolske ure v prostorih Karitas.
Prvo srečanje bo v sredo. 9. novembra ob 19.00. 
info': 041-429-713 ali jozica.licen@rkc.si 
POMOČ ODVISNIKOM, NJIHOVIM STARŠEM 
IN SVOJCEM
Informacije Franc Prelc - 05/674-67-00.
Prva socialna pomoč in sprejem prispevkov in 
dobro ohranjenih in čistih oblačil, pohištva, go
spodinjskih aparatov in drugih predmetov - po
nedeljek od 9. do 11. ure, torek in četrtek od 17. 
do 18. ure.
Pomoč na domu bolnim, ostarelim in družinam 
info: 041 638 208 - Katarina Deotto 
Pomoč otrokom:
Popoldan na Cesti - učna pomoč - sreda in četr
tek od 15. do 17. ure
Svetovalnica za starše, otroke in mladostnike - 
drugi četrtek v mesecu v domu Karitas na Cesti 
od 17. do 18. ure ali na podlagi najave, 
informacije 05 364 79 64 - Tanja Žorž; 
e-pošta: pnc-svetovalnica@kp.karitas.si 
Pomoč materam in otrokom:
Materinski dom, VARNA HIŠA - 05 364 79 64 
ali 05 33 00 234; 
e-pošta: karitas.samarijan@rkc.si 
Stalna prodajna razstava likovnih del UMETNIKI 
ZA KARITAS je v prostorih Karitas Vipavske de
kanije, Nove KBM v Ajdovščini in Hipermarketu 
MERCATOR v Novi Gorici - info: 041 429 713. 
Informacije: Karitas vipavske dekanije,
Ajdovščina, Vipavska cesta 11 (bivša vojašnica 
poleg Upravne enote) vsak ponedeljek med 9. in 
11. uro, vsak torek in četrtek med 17. in 18. uro 
INFO: 05/36-62-372 ali 041-429-713, e-poš
ta: jozica.licen@rkc.si 
KLUB KRŠČANSKIH IZOBRAŽENCEV 
Srečanja kluba Krščanskih izobražencev za po
dročje celotne vipavske dekanije so vsak drugi 
torek v mesecu ob 20. uri v učilnici ajdovske 
župnijske cerkve. Vabljeni novi člani. 
Informacije: 031-600-770

Informacije za rubriko Koledar zbira
mo do 25. v mesecu.
INFO: 36-63-900, 051-304-607, 
e-mail: tic.ajdovscina@siol.net,
TIC Ajdovščina, Lokarjev drevored 8, Ajdovščina.

ww.tic-ajdovscina.si

TEČAJ POPOTNE 
FOTOGRAFIJE

Mentor IZTOK BONČINA, prof. zgodovine 
od 3. do 6. decembra 2005 

cena za člane društva lO.OOOsit, 
za nečlane 15.000sit. 

prijave do 10.novembra 
oziroma do zapolnitve prostih mest 

info: 041-478-243, foto.venopilon@email.si 
in oglasna deska društva (na stari občini)
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MALOPRODAJA KMETIJSKEGA IN GRADBENEGA BLAGA / 1894 *
PRODAJA

KURILNEGA OLJA

" PUČILO DO 24 OBROKOV

(((• 080 28 66)
VIPAVA

BREZPLAČNA DOSTAVA

»X-TRA»L 2.2 PCI Comfort ‘TEBRANO 2.7 Šport
6.904.B4S,- SIT 0.571.026,- SIT

POPUST 1,000.000.- POPUST 1.000.000.-
'akcijska cena 5.904.845 - SIT ‘akcijska cena 5.571.026,- SIT

SHIFT tations
•afccij# 2* VP/fl« \2 2»‘<W>

te ABC Poslovalnica Ajdovščina
05 36 43 304

bogata izbira pnevmatik in platišč

REMAULT
storitev

Ponudba velja do 15.11.200S. www.renauK.si

te ABC Poslovalnica Ajdovščina
05 36 43 306

Akumulacija Vogršček: 25. 10. 2005 ob 9.15.

Kapitalna ščuka
Konec oktobra je čas, ko se velike ščuke že pripravljajo na drst, ki sledi v zgodnji pomladi. Če hoče 
ščuka zadostiti vsem energijskim potrebam, ki so potrebne za razvoj iker in samo drst, potem se 
mora na jesen dobesedno nažreti. Obenem pa se njen plen s padanjem temperature umika ve 
vedno globjo vodo in v kritje, kjer varen prezimi. Zato je v poletnem času redek plen ribičev, saj je 
manjših rib na pretek. Najboljši čas za lov ščuke je ravno jesen.

Ti /Tarjan Mervič, gospodar RD 
J.V -L A j dovš č i n a ni le zavzet goji
telj rib in njihov skrbnik, pač pa 
tudi dober ribič. Marsikatero ribo

izpusti, take kapitalne pa zagoto
vo ne. Jutro je bilo ob svitu 25.10. 
2005 kot nalašč primerno za lov 
večje ščuke. Nizek zračni tlak,

megleno in oblačno vreme je za
gotavljalo slabšo vidljivost in vse 
predhodne izkušnje so botrovale 
kapitalnemu ulovu. Zanimivo je, 
da se velike ščuke obnašajo teri
torialno. Z določenega območja 
preženejo vse druge ščuke, ki se 
morajo umakniti, manjše pa, če 
le more, požre. Tako uplenitelj 
in kolegi pričakujejo, da bo v ne
kaj dneh izpraznjeno mesto zase
dla druga - praviloma nekoliko 
manjša - a še vedno velika ščuka. 
Vsekakor mu za srečno uplenitev 
kolegi iz RD Ajdovščina iskreno 
čestitamo, saj 117cm dolga in 
15,8 kg težka trofejna ščuka ni 
od muh. Marjan je za vabo upo
rabil umetno ribico iz silikona. 
Menimo, da je to lahko ulov naj
večje ščuke v Sloveniji za leto 
2005. In če že ne bo največja, bo 
pa bo tik pod vrhom.

tekst in foto: Peter Valič
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Ime in Priimek: Naslov:
Rešitev pošljite v kuverti do 20.11.2005 na naslov: Nova Nova d.o.o. Goriška 

cesta 17 5270 Ajdovščina. Na sprednjo stran kuverte pripišite: Slikovna kri

žanka ! Med izžrebance bomo tudi tokrat razdelili tri flaškone vina.

Nagrajenci križanke iz 37. številke 
Damjana Kodelja, Strmec 1, 5274 Črni vrh 
Jože Tavčar, Breg 58, 4274 Žirovnica 
Dora Cigoj, Idrijska cesta 9a, 5270 Ajdovščina 
Nagrade prejmete v Kleti Vipava.
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ftenter tehnike, nratlnie in pohištva Ajdo

h e si su oj o insko 
m op nm hz do m 

hubom
išn srečo 

mjboljši m so

Obiščite nas v novem 
Mercator Trgovskem 
centru v Ajdovščini, 
Vipavska c. 6, 
tel.: 05 / 304 48 00.

1 supermarket

2 cvetličarna 11 modna oblačila

3 tehnika, gradbeni material 12 kava bar

in pohištvo 13 loterija

3a osnovni gradbeni materiali 14 otroško igrišče

4 tekstil za dom 15 otroška oprema

5 obutev 16 modna oblačila

6 slaščičarna 17 modni dodatki

7 modna oblačila 18 modna oblačila

8 papirnica in knjigama 19 športna oprema

9 foto storitve 20 frizerski salon

10 zlatarna 21 sredstva za varstvo rastlin

Ponudba velja do 15. 11. 2005. TV Gorenje TVC 14 MA06
37 cm diagonala zaslona, standard - PAL/SECAM/ 
BG/DK, 12/24/220 V, antena, priključna vrvica za 
12 oz. 24 V, temperaturno barvno usklajevanje,
100 prog. mest, avtomatsko programiranje, mono, 
1xSCART, RGB-S-VHS, daljinski upravljalnik

mm


